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 جبهه پایداری در صورت نرسیدن
 به وحدت، لیست جداگانه ای می دهد

علی خضریان: 

 لیست جبهه پایداری بر اساس شاخص ها بسته خواهد شد

 انتخابات باید یکی از جلوه های
 مهم و بزرگ انسجام ملی باشد
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یکی از مهمترین راهبرده��ای آمریکا در قبال ایران، 
طرح راهبردی »اسکات مادل« در بهمن ماه سال ۹۵ 
اس��ت که در آن تمرکز ویژه ای بر رس��انه ها شده و به 
نظر می رسد همچنان استمرار دارد. یکی از روش های 

رسانه های بیگانه در تشریح رویدادها در داخل...

 طرح راهبردی آمریکا برای
 عملیات رسانه ای علیه ایران

جنگ ترکيبی همچنان پابرجاست؛

درحالی ح��دود ۸ ماه از مصوبه هیئ��ت وزیران برای 
واردات اتوبوس می گذرد که متقاضیان و شرکت های 
واردکنن��ده بین س��ازمان راه��داری و وزارت صمت 
پاس��کاری می ش��وند.  تیرماه امس��ال مع��اون وقت 

حمل ونقل وزیر راه  و شهرسازی از انجام اقدامات...

واردات اتوبوس به محاق رفت

کاهش سن عمل های جراحی زیبایی 
در کشور

با عدم همکاری وزارت صمت و راهداری؛ 

جوانان فريب تبليغات دروغين را نخورند؛

مسوول سازمان بسیج رسانه:

پویش »قرار انتخاب« 
ویژه اهالی رسانه آغاز 

به کار کرد

قناعت پیشه کردن، از عزت نفس است. امام علی )ع(
سرمقاله

یادداشت

رقابت های درون جبهه انقلاب 
خیلی جدی شده است

زهره الهیان  ���
نماینده مردم تهران در مجلس

در این دوره از انتخابات، 
رقابت ه��ای درون جبهه 
انقلاب خیلی جدی شده 
است و سه طیف مصمم 
هستند لیست های جداگانه بدهند. با این 
حال ش��ورای ائتلاف نیروه��ای انقلاب 
س��عی کرده اجم��اع حداکث��ری را بین 
احزاب، گروه ها و شخصیت های حقوقی 
ایجاد کند. شورای ائتلاف با تعریف یک 
فرآیند، سعی کرد که به لیست سی نفره 
برسد که در روزهای آینده تکلیف لیست ها 
مشخص می شود. گفت وگوهای شورای 
ائت��لاف با جبهه پای��داری ادام��ه دارد و 
جمع بن��دی نهایی در همین روزها ایجاد 
می شود، مهم این است که رقابت ها سالم 
باشد و تخریب صورت نگیرد و همدلی در 

درون جبهه انقلاب تقویت شود...
ادامه در صفحه ���2

مشارکت گسترده در انتخابات 
عامل تشکیل مجلس قوی تر

اسماعیل کوثری  ���
نماینده مردم تهران در مجلس

 مق��ام معظ��م رهبری 
مسائل  دقت  به  همواره 
را تبیین می کنند؛ ایشان 
بر انتخ��اب اصلح تاکید 
داش��تند که دلس��وزی، تعهد، تخصص، 
انقلابی ب��ودن و ساده زیس��تی از جمل��ه 
معیارهای انتخاب اصلح اس��ت. نماینده 
مجلس باید استکبارس��تیز در ذهن، فکر 
و عمل و مردم دار باش��د بدان معنا که از 
مشکلات و مس��ائل مردم مطلع بوده و 
از آن طرف در مقابل استکبار ایستادگی 
کند. نش��ان دهد نماینده م��ردم وامدار 
کسی نیست و علیه مستکبران است. با 
توجه به این که نمایندگان عصاره فضائل 
مردم هستند باید این موضوع را در عمل 
نش��ان دهند یعنی با شجاعت بر اصول 

ایستادگی کرده و در مقابل...
ادامه در صفحه ���2

بنیامین محمدی راد  –دهیار کردان

دهیاری کردان در نظر دارد بر اساس بودجه مصوب سال 1402 پروژه ذیل را از طریق برگزاری مناقصه عمومی به پیمانکار واجد شرایط واگذار نماید .لذا  از کلیه متقاضیان دعوت می گردد با رعایت موارد و شرایط ذیل جهت دریافت اسناد مناقصه در 
موعد مقرر از سامانه تدارکات دولت به آدرس الکترونیکی setadiran.ir  مراجعه  نمایند. شماره تماس دهیاری 02644334200  شماره  فراخوان  سامانه 20020۹4۹17000007

مبلغ پروژه طبق اعتبار بودجه شرح عملیاتردیف
موارد الزامی مناقصه  مدت قراردادمبلغ سپرده شرکت در مناقصهدهیاری تا  )ریال (

تامین نیروی انسانی  جهت انجام امورات رفت و روب و جمع 1
شرکت پیشنهاددهنده باید حداقل دارای گواهی تعیین صلاحیت و رتبه بندی شرکت های خدماتی 12ماه  1/450/000/000 ریال29/000/000/000آوری زباله  روستای کردان به تعداد 12 نفر  

پشتیبانی و فنی مهندسی  وگواهینامه صلاحیت ایمنی از اداره کار و تعاون باشد 
1ـ ارائه سپرده شرکت در مناقصه به یکی از روش های ذیل :

الف(ضمانت نامه بانکی ترجیحا از یکی از بانک های استان البرز یا تهران که به مدت ۹0 روز کاری اعتبار داشته باشد و قابل تمدید باشد .
ب(واریز فیش نقدی به حساب شماره 01004771۹6000 بانک صادرات  شعبه کردان  به نام دهیاری کردان

2ـ برندگان اول و دوم و سوم مناقصه هر گاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شدو در صورت نیاز هزینه ثبت قرارداد در دفتر خانه اسناد رسمی به عهده برنده مناقصه خواهد بود و هم چنین دهیاری اختیار دارد مقدار کالا یا 
کار مورد معامله را تا 2۵ درصد معامله افزایش یا کاهش دهد و هر گونه کسور قانونی که به طرف قرارداد تعلق می گیرد از بهای کارکرد یا کالای تحویلی در موقع پرداخت مطالبات کسر و در مهلت قانونی به حساب سازمان های ذینفع تادیه نماید .

3ـ بهای پیشنهادی مناقصه گران باید از جهت مبلغ مشخص و معین و بدون ابهام بوده و در سامانه بارگذاری گردد. 
4ـ دهیاری کردان در رد یا قبول هریک از پیشنهادات مختار می باشدو در این صورت سپرده توسط دهیاری مسترد خواهد شد و مناقصه گر حق هر گونه اعتراض را از خود سلب می نماید .

5ـ مبنای اعلام قیمت بر اساس  قیمت مقطوع  می باشد     
6ـ میزان تضمین حسن انجام معامله 10 درصد مبلغ قرارداد که قبل از انعقاد قرارداد باید یا به صورت نقد به حساب بانکی  و یا به صورت ضمانتنامه معتبر بانکی تسلیم دهیاری گرددو پس از تنظیم و تصویب صورتجلسه تحویل موقت آزاد می گردد. 

7ـ 2۵  درصد مبلغ قرارداد تحت عنوان پیش پرداخت بعد از تجهیز کارگاه با ارائه ضمانتنامه معتبر بانکی قابل پرداخت می باشد .
8ـ شرکت کنندگان می بایست نمونه قرارداد و اسناد مناقصه   را باقید اینکه مورد قبول است امضاء و ضمیمه پیشنهاد قیمت خود نمایند  .

9ـ در هر شرایطی مدارک مندرج در اسناد مناقصه ملاک عقد قرارداد خواهد بود 
10ـ در صورت تاخیر در انجام خدمت مطابق قرارداد  به ازای هر روز و تعداد کارگران  مبلغ ۵/000/000ریال جریمه تاخیر لحاظ می گردد.

11ـ حداکثر مدت بررسی پیشنهادها و تشخیص برنده مناقصه از تاریخ بازگشایی به مدت یک  هفته  می باشد.
 ـ رعایت عدم ممنوعیت مداخله کارکنان دولت براساس شرایط عمومی پیمان الزامی است . 12

13ـ توضیح این که به غیر از سپرده شرکت در مناقصه کلیه اسناد و مدارک مربوط به پیمانکار نزددهیاری باقی می ماند و سپرده نفرات دوم و سوم مناقصه تا زمان انعقاد قرارداد با نفر برنده مسترد نخواهد شد .
15ـ مهلت خریداسناد 1402/12/03 الی 1402/12/10 و تحویل  اسناد  از تاریخ 1402/12/10  تا ساعت 10:00 مورخ 1402/12/20 می باشد 

16ـ کلیه پیشنهاد دهندگان در تاریخ 1402/12/20 یکشنبه   راس ساعت 12 در سامانه تدارکات الکترونیک بارگشایی می گردد
17ـ هزینه چاپ آگهی اول و تجدید  و هزینه کارشناسی برعهده برنده مناقصه می باشد .

تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/12/03 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/12/10

نوبت اولآگهی مناقصه دهیاری کردان 

رییس جمهور با تاکید ب��ر ضرورت تلاش همگانی برای 
برگزاری هر چه پرشورتر انتخابات گفت: انتخابات باید یکی 
از جلوه های مهم و بزرگ انس��جام ملی باشد. به گزارش 
خبرگزاری مهر، حجت الاسلام سید ابراهیم رییسی صبح 
امروز چهارش��نبه در جلسه هیئت دولت با تبریک سالروز 
ولادت حضرت علی اکبر )ع( و روز جوان، بر ضرورت اعتماد 
کردن و میدان دادن به جوانان تاکید و تصریح کرد: در طول 
تاریخ انقلاب اس��لامی هر جا به جوانان مسئولیت سپرده 
شده، آنجا عرصه موفقیت و کسب دستاوردهای بزرگ بوده 
است. این جوانان بودند که میدان دفاع مقدس را مدیریت 
کردند و لذا مسئولان بخش های مختلف نباید از ظرفیت ها، 
توانمندی ها، نش��اط و انگیزه جوان��ی غفلت کنند. رییس 
جمهور در ادامه به فرمایشات رهبر معظم انقلاب اسلامی 
در دیدار با جمعی از مردم آذربایجان ش��رقی اش��اره کرد و 
افزود: توجه بیش از پیش به مدیریت آسیب های اجتماعی 
مثل طلاق، اعتیاد و حاشیه نشینی و توجه جدی به موضوع 
اجرای عدالت در تصمیم سازی ها و تصمیم گیری ها از جمله 
نکات مهمی بود که رهبر معظم انقلاب در کنار اش��اره به 
پیشرفت ها و دستاوردها به آنها اشاره کردند و ضرورت دارد 
از س��وی همه به ویژه دولت به عنوان دس��تگاه اجرایی و 
اداره کننده کش��ور به طور جدی پیگیری شود. رییسی با 
اشاره به نزدیک ش��دن به روز برگزاری انتخابات مجلس 
ش��ورای اس��لامی و مجلس خبرگان رهبری، با تاکید بر 
ضرورت تلاش همگانی برای برگزاری هر چه پرش��ورتر 
این رویداد مهم اظهار داشت: توجه به قانون، رعایت اخلاق 
انتخاباتی و اتخاذ رویکرد امیدآفرین و پرهیز از سیاه نمایی 
مورد توجه همه کس��انی باش��د که در عرصه انتخابات و 
تبلیغات انتخاباتی فعالیت می کنند. رییس جمهور با بیان 
اینکه نظام جمهوری اسلامی در 4۵ سال گذشته خدمات 
و دس��تاوردهای ارزش��مندی داش��ته که باید پاس داشته 
شوند، گفت: حفظ وحدت و انسجام ملی یکی از مهمترین 
ضرورت ها در عرصه تبلیغات انتخاباتی است و اساساً خود 

انتخابات باید یکی از جلوه های مهم و بزرگ انسجام ملی 
باشد. رییسی همچنین برگزاری نمایشگاه رسانه های ایران 
در آستانه برگزاری انتخابات را اقدامی شایسته و زمینه ساز 
ایجاد فضای تضارب آرا و اندیش��ه ها و گفتگو دانست که 
می تواند زمینه ساز برگزاری پرشورتر انتخابات باشد تا برگ 
زرین دیگری به دفتر حماسه آفرینی های ملت ایران افزوده 
شود. رییس جمهور در بخش دیگری از سخنانش به وتوی 
دوباره قطعنامه آتش بس فوری در غزه از سوی آمریکا اشاره 
و خاطرنشان کرد: امروز بدون تردید آمریکا محور و در رأس 
همه شرارت ها در عالم و بانی اصلی جنایات و نسل کشی 
در غ��زه و مقصر تداوم این جنایات اس��ت و همه دنیا باید 
این اقدامات را محکوم کنند. رییس��ی با اش��اره به اعلام 
خبر بازگرداندن اموال بابک زنجانی به کشور، تلاش های 
سازمان اطلاعات سپاه و نیز همکاری مسئولان قوه قضائیه 
را ک��ه با هم افزایی و پیگیری مجدانه اطلاعاتی و قضایی 
این پرونده را به نتیجه رساندند، شایسته قدردانی دانست و 
اظهار داشت: این اموال به طور کامل متعلق به ملت و دولت 
جمهوری اس��لامی ایران اس��ت و به عنوان پشتوانه پولی 
کش��ور به خزانه بانک مرکزی باز می گردد. در ادامه جلسه 
امروز هیئت دولت رییس س��ازمان برنامه و بودجه با اشاره 
به انتش��ار گزارش مرکز آمار درباره تورم بهمن ماه، گفت: 
سال 1402 با تورم نقطه به نقطه ۵۵.۵ درصد آغاز شد و در 
بهمن این رقم به 3۵.۸ درصد رسیده که خود گواهی برای 
به نتیجه رسیدن تلاش های مجموعه دولت است. منظور 
با بیان اینکه همچنان با نقطه مطلوب فاصله داریم، افزود: 
در بهمن ماه تورم گوش��ت 4 ده��م درصد و حبوبات ۵.۹ 
درصد کاهش داشته و به طور کلی تورم اقلام و کالاهای 
خوراکی با ثبت عدد 31.6 درصد، از تورم کلی پایین تر بوده 
است. رییس س��ازمان برنامه و بودجه همچنین به انتشار 
آمار رش��د اقتصادی ۵.1 درصدی در فصل پاییز اشاره کرد 
و اظهار داشت: در فصل پاییز رشد اقتصادی بدون نفت 2.۵ 
درصد و رشد اقتصادی بخش نفت و گاز 21.۸ درصد بوده 

است. همچنین رش��د بخش صنعت و معدن 6.۹ درصد، 
خدمات 4.6 درصد و رش��د بخش کش��اورزی نیز از منفی 
3 درصد به منفی 1 درصد ارتقا یافته است. منظور با اشاره 
به دستور رییس جمهور در جلسه قبلی دولت برای تامین 
منابع مالی مورد نیاز جهت رفع برخی مش��کلات از جمله 
مطالبات داروخانه ه��ا در اجرای طرح دارویار، تصریح کرد: 
عطف به این دستور روز گذشته جلسه ای با حضور معاون 
اول رییس جمهور و مس��ئولان مربوطه برگزار شد و برای 
واریز منابع لازم از س��وی دس��تگاه های مسئول به خزانه 
توافقات خوبی حاصل شد که این منابع طی دو هفته آینده 
تخصیص خواهند یافت. رییس جمهور با تشکر از اقدامات 
صورت گرفته در این زمینه، تسریع در تزریق این منابع در 
چرخه تامین منابع در بخش های مختلف به ویژه در طرح 
دارویار و رفع مشکلات بخش سلامت و درمان را خواستار 
شد. وزیر آموزش و پرورش نیز در جلسه امروز هیئت دولت 
با اشاره به حضور رییسی در باشگاه دانش پژوهان جوان، از 
ابلاغ چارت اداری این مجموعه از س��وی س��ازمان اداری 
و اس��تخدامی طی روزهای اخیر خبر داد. همچنین رییس 
سازمان صدا و سیما در جلسه امروز با اشاره به بازدید خود 
از پارک ه��ای علم و فن��اوری زاهدان، با بیان اینکه عمده 
جوانانی که در این مجموعه مش��غول به کار بودند زیر 23 
سال سن داشتند، گفت: مس��ئولان این پارک در مدارس 
اس��تان دفاتری برای شناسایی اس��تعدادها در حوزه های 
مختلف تاسیس کرده اند که نتیجه آن بسیار امیدآفرین و 
ثمربخش بوده است. پیشنهاد می کنم که تمام پارک های 
علم و فناوری در استان های مختلف به دفاتر استانی صدا و 
سیما متصل تا از فعالیت ها و دستاوردهای این مجموعه ها 
برنامه سازی مشترک انجام دهند. رییس جمهور نیز ضمن 
استقبال از این پیش��نهاد گفت: روایت این پیشرفت ها به 
خصوص وقتی از جانب کسانی باشد که خودشان عامل و 
بانی این پیشرفت ها و دستاوردها هستند، هم امیدبخش تر و 

هم مستندتر و جذاب تر است.

انتخابات باید یکی از جلوه های مهم و بزرگ انسجام ملی باشد
رئیس جمهور:

امیر سرلش��کر موس��وی گفت: قطعاً با حضور پُر ش��ور و 
گس��ترده مردم در پای صندوق های رأی، چشم بدخواهان 
ای��ن مرز و بوم، کور خواهد ش��د.  به گزارش خبرنگار مهر، 
امیر سرلشکر »سید عبدالرحیم موسوی« فرمانده کل ارتش 
جمهوری اس��لامی ایران، امروز در دانش��گاه دافوس و در 
آئین اختتامیه سی و سومین دوره دانش آموختگی دانشگاه 
فرماندهی و ستاد ارتش، با گرامی داشت یاد و خاطره شهدا 
و تبریک اعیاد ش��عبان و میلاد با سعادت حضرت صاحب 
الزم��ان )عج( اظهار ک��رد: خدواند متعال را سپاس��گزاریم 
که جمعی از همرزم��ان این مقطع تحصیلی را با موفقیت 

پشت سر گذاشته اند. دانش��گاه فرماندهی و ستاد ارتش در 
سال های اخیر پیشرفت های بسیاری داشته و امید را برای 
داشتن ارتش بهتر بیشتر می کند که جای قدردانی و تشکر 
دارد. وی افزود: چشم امید سازمان به شما دانش آموختگان 
این اس��ت که چش��م امید و عامل پیش��رفت ارتش شوید. 
روند توس��عه جهانی، رویکرد تحولی و مدیریت را می طلبد 
و با توجه به تجهیزات پیش��رفته که به ارتش ملحق شده، 
می طلبد که شما فرماندهان و مسؤولان دفاعی روش های 
جدید را پیش بگیرد تا در مأموریت های خود موفق باش��ید. 
سرلشکر موسوی نیروی انسانی را مهم ترین عوامل موفقیت 

هر س��ازمانی دانست و گفت: فرماندهان باید با بهره مندی 
از دانش روز به بهترین ش��کل ممکن، از این سرمایه مهم 
حفاظت کنند. فرمانده کل ارتش با اشاره به جنایات گسترده 
رژیم صهیونیستی در غزه گفت: دنیا بیش از پنج ماه است که 
شاهد جنایت رژیم کودک کُش صهیونیستی در غزه است که 
با همکاری و حمایت آمریکا انجام می شود؛ آنچه در عملیات 
طوفان الاقصی و مقاومت بعد از آن رخ داد، موجب شده که 
رژیم صهیونیس��تی دیوانه وار دست به جنایت و کشتار بزند 
تا کمی بر عمر منحوس خود اضافه کند اما قطعاً مقاومت، 

شکست های پی در پی را برای این رژیم رقم می زند.

فرمانده کل ارتش:
حضور پرُ شور در انتخابات چشم بدخواهان را کور می کند

رئیس بنیاد ایران شناسی گفت: مطالعات اسلام شناسی 
در غرب با هدف شناخت نقاط ضعف و قوت مسلمانان 
ش��کل گرفت تا از این مطالعات برای تضعیف جهان 
اسلام استفاده کنند و حال آنکه فعالیت شرق شناسان و 
اسلام شناسان روسیه با هدف خدمت به علم و شناخت 
زوای��ای تمدنی از جمله تمدن ای��ران بود. به گزارش 
خبرنگار ایرنا، محمدحسین رجبی دوانی چهارشنبه در 
هفتمین همایش ایران شناسان و استادان روس زبان 
و ادبیات فارس��ی که با حضور سفیر ایران در مسکو، 
رئیس دانشگاه دولتی علوم انسانی روسیه و جمعی از 
صاحب نظران روس برگزار شد، به برخی تلاش ها در 
حوزه اسلام هراسی اشاره و بر اهمیت کار متخصصان 
دانش��گاهی در این عرصه تأکید کرد. وی در این باره 
گفت:  برخی در اروپا پس از شکس��ت از مسلمانان، با 
انتشار ترجمه ادعایی خود از قرآن کریم، مصادیق کفر 
و مباحث غیرواقع را به مردم این قاره عرضه کردند تا 
ارتباط مردم این قاره با اسلام و نیز از نفوذ و گسترش 
اسلام جلوگیری کنند. به گفته رئیس بنیاد ایران شناسی، 
پس از شکست اروپا از مسلمانان در اسپانیا، آنها با هدف 
شناخت نقاط ضعف و قوت مسلمانان به مطالعه تاریخ 

و تمدن جهان اسلام پرداختند تا از این مطالعات برای 
تضعیف مسلمانان استفاده کنند. رجبی دوانی ادامه داد: 
در این حرکت که  نگاه های تقابلی و حذفی محوریت 
داشت؛ اروپایی ها مطالعاتی را آغاز کردند و پس از آنکه 
به دنبال رنسانس، ساخت سلاح های آتشین و جریان 
استعماری اروپای غربی، بر مسلمانان و دیگر ملل غلبه 
یافتند، مطالعات آنها به تدریج رنگ و بوی علمی پیدا 
کرد. رئیس بنیاد ایران شناسی اظهار داشت: مطالعات 
اسلام شناسی در غرب پس از تسلط اروپایی ها بر دیگر 
ملت ها از جمله جهان اسلام،  به شرق شناسی تبدیل شد 
و علاوه بر کشورهای مسلمان،  کشورهای دیگر را نیز 
در بر گرفت. وی ادامه داد: در بررسی آثار شرق شناسان 
روسی، اهداف سوء شرق شناسان غربی را نمی بینیم و 
این بررسی نشان می دهد که روس ها با هدف خدمت 
به علم و شناخت زوایای تمدنی ایران، مطالعات خود 
را در حوزه ایران شناس��ی ش��کل دادند و این تفاوت و 
تمایز بین سبک مطالعات در روسیه با اروپای غربی و 
آمری��کا وجود دارد.   رجبی دوانی در بخش دیگری از 
سخنان خود با تأکید بر اینکه نباید ایران شناسی را به 
عصر ایران باستان محدود کرد، گفت: تاریخ، فرهنگ، 

تمدن، زبان، خط و نظام اقتصادی و سیاسی مورد توجه 
علاقه مندان تاریخ ایران باستان بوده است اما خروجی 
آنها هرچند ارزش��مند اس��ت و به گسترش دامنه علم 
کمک می کند، مربوط به گذشته است. وی ادامه داد: 
ماندن در گذشته کافی نیست و برای اینکه به سعادت 
بشر توجه کنیم، مطالعات ایران شناسی نباید به گذشته 
محدود ش��ود، بلکه باید ایران امروز نیز مورد مطالعه 
ق��رار گیرد. رئیس بنیاد ایران شناس��ی گفت:  ایران با 
برخورداری از تمدنی دیرینه، پس از انقلاب اس��لامی 
تحول بزرگی را شاهد بوده است و علاوه بر ایستادگی 
و مقاومت دربرابر زورگویی قدرت ها، به پیشرفت های 
بزرگی دس��ت یافته است. وی با اش��اره به تحولات 
بین المللی، تحرکات ضدروس��ی غرب را یادآور شد و 
با اش��اره به سلطه غرب بر رسانه های مهم بین المللی 
گفت: امروز تعداد اف��رادی در جهان که رویکردهای 
روسیه را تأیید می کنند یا بی طرف هستند از مخالفان 
بیشتر اس��ت اما غرب با سلطه رسانه ای خود به گونه 
ای تداعی می کند که کل جهان علیه روس��یه است و 
این رویکرد نادرست رسانه ای در جهان در قبال ایران 

نیز وجود داشته است.

شرق شناسان روس برخلاف غربی ها دنبال سوءاستفاده نبودند
رئیس بنیاد ایران شناسی: 



اخبار

پنج شنبه 3 اسفند ماه 1402  12 شعبان 1445
22 فوريه  2024   شماره 4056

2
w w w . a s r e - i r a n i a n . i r

ايران و جهان

نیم میلیون نفر در غزه در آستانه 
قحطی قرار دارند

معاون دبیرکل س��ازمان مل��ل متحد در امور 
بشردوس��تانه اعلام کرد که نیم میلیون نفر 
از س��اکنان غزه ب��ا قحطی فاصل��ه چندانی 
ندارند. به گزارش الجزیره، مارتین گریفیتس 
معاون دبیرکل س��ازمان مل��ل متحد در امور 
بشردوستانه اعلام کرد که نیم میلیون نفر از 
ساکنان غزه در آستانه قحطی قرار گرفته اند. 
گریفیت��س افزود: ای��ن افراد به س��اده ترین 
نیازمندی های بنیادین غذایی، آبی و مراقبت 
پزش��کی دسترس��ی ندارن��د. محرومیتی که 
ساکنان غزه با آن دست و پنجه نرم می کنند 
س��خت و ژرف اس��ت و کمک ه��ا هرچقدر 
هم که باش��ند باز پاس��خگوی نیازهای آنان 
نخواهند ب��ود. وی ادامه داد: ما از اس��رائیل 
به عنوان نیروی اش��غالگر در غزه خواس��تیم 
که راه رس��یدنِ کمک ها را هم��وار کند، اما 
سودی نداش��ت. برخی شهرک های نوار غزه 
به طور کامل محو ش��ده اند. معاون دبیرکل 
سازمان ملل متحد در امور بشردوستانه بیان 
کرد: خودداری گ��روه 20 از هرگونه اقدامی، 
به مرگ ش��مار بیش تری از کودکان و زنان 
غزه خواهد انجامید. م��ا از اعضای گروه 20 
می خواهیم ک��ه به توقف این جنگ و نجات 
س��اکنان غزه کمک کنند. گریفیتس گفت: 
آنچه در 137 روز گذش��ته در غ��زه رخ داده 
از نظر ش��دت، ددمنشی و گس��تره بی سابقه 
بوده اس��ت ما برای انجام وظایف خود و رفع 
نیازه��ای موجود در نوار غزه ب��ه امنیت نیاز 

داریم.

آسانژ به دلیل وخامت وضعیت 
جسمانی در دادگاه شرکت نکرد

آس��انژ به دلیل ش��رایط بد جسمانی و روحی 
حتی ب��ا تم��اس ویدیویی هم نتوانس��ت در 
جلس��ه دادگاه خود در انگلستان شرکت کند. 
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از نووستی، 
جولیان آسانژ، بنیانگذار ویکی لیکس، به دلیل 
وخامت وضعیت جسمانی جلسات رسیدگی به 
پرونده خود در دادگاه عالی لندن را از دست داد 
و همچنی��ن به دلیل وخامت حالش از حضور 
در کنفرانس ویدئویی نیز خودداری کرد. این 
موضوع را کلویی شلوسبرگ، مشاور آزاد آسانژ 
رس��انه ای کرد و به رس��انه ها گف��ت: »البته 
جولیان حضور نداشت و حتی از طریق تماس 
ویدئویی هم در جلسه دادگاه شرمت نکرد او 
شرایط خوبی ندارد.« به گفته او، قاضی نسبت 
ب��ه این اتفاق رویکرد بدی نداش��ته اس��ت و 
مشاور آسانژ این اتفاق را نشان دهنده می داند 
که ممکن اس��ت مثبت باشد. وی خاطرنشان 
کرد که طرف آمریکایی استدلال های خود را 
روز چهارشنبه ارائه خواهد کرد. دولت بریتانیا 
پیش از این فهرس��تی از پرونده ها و اتهامات 
را برای رس��یدگی به دادگاه عالی ارجاع داده 
بود که مستلزم آن اس��ت که دادگاه جلسات 
رسیدگی را به مدت دو روز آغاز کند و طی آن 
تعیین خواهد کرد که آیا آس��انژ فرصت ادامه 
درخواس��ت تجدید نظر در مورد تصمیم برای 
استرداد او به ایالات متحده راخواهد داشت یا 
خیر. آس��انژ با 1۸ اتهام جنایی روبرو است که 
می تواند او را تا 17۵ س��ال زندانی کند. یکی 
از آخرین گزینه ها ب��رای جلوگیری از انتقال 
وی به ایالات متحده ممکن است شکایت به 

دادگاه حقوق بشر اروپا باشد.

ترامپ: روسیه در گذشته متجاوزان 
قدرتمند را شکست داد

رییس جمهور س��ابق آمریکا بر قدرت نظامی 
روس��یه در نبرد ب��ا اوکراین تاکی��د کرد. به 
گزارش خبرگزاری مهر به نقل از راشاتودی، 
رئیس جمهور سابق آمریکا بار دیگر مدعی شد 
قادر اس��ت در اندک زمانی به جنگ اوکراین 
پایان ده��د. »دونالد ترام��پ« رئیس جمهور 
پیش��ین آمریکا روز سه ش��نبه در مصاحبه ای 
با انتقاد دوباره ارس��ال میلیاردها دلار کمک 
به اوکراین گفت: روس��یه یک ماشین جنگی 
اس��ت که در گذش��ته متجاوزان قدرتمند را 
شکس��ت داده اس��ت. رئیس جمهور س��ابق 
آمریکا، که در اندیشه یک دوره جدید ریاست 
جمهوری در انتخابات امس��ال و بازگشت به 
کاخ سفید است، بر قدرت نظامی روسیه تاکید 
کرد.  ترامپ با تکرار ادعاهای قبلی خود گفت 
که اگر او در کاخ س��فید بود، جنگ اوکراین 
آغاز نمی ش��د و اگر رای دهندگان آمریکایی 
او را ب��ه دفتر بیضی کاخ س��فید بازگردانند، 
می تواند در 24 ساعت این جنگ پایان دهد. 
رئیس جمهور س��ابق آمریکا گفت که جنگ 
اوکراین خطرات بیش��تری برای کشورهای 
اتحادیه اروپا نسبت به آمریکا دارد و آنها باید 

برای حمایت از کیف پول بیشتری بپردازند.

رقابت های درون جبهه انقلاب خیلی 
جدی شده است

ادامه از صفحه یک ���
...همسویی طیف های جبهه انقلاب موجب 
موفقیت بیشتر می شود ولی الان سه طیف در 
درون این جریان با هم رقابت دارند. حضور 
در روی��داد مهم انتخابات مجلس ش��ورای 
اسلامی و خبرگان رهبری تجلی اراده ملت 
اس��ت و مردم با حضور خودشان می توانند 
از حق تعیین سرنوش��ت خود استفاده کنند 
بنابرای��ن توصیه من به مردم این اس��ت که 

خود را از این حق محروم نکنند.

مشارکت گسترده در انتخابات عامل 
تشکیل مجلس قوی تر

ادامه از صفحه یک  ���
...ناحق بایس��تند و قانون گ��ذاری با آگاهی 
و ش��ناخت عمیق را انج��ام دهند. هرچقدر 
مش��ارکت بیشتر باش��د مجلس قوی تر هم 
تشکیل می شود که باعث داشتن ایران قوی 
و ملت مقتدر خواهد ش��د؛ اینها به یکدیگر 
مرتبط هس��تند. مردم با حض��ور حداکثری 
در انتخابات به دنیا نش��ان می دهند پش��ت 
انق��لاب، نظام و ولایت ایس��تاده  و آزادانه و 
مبتنی بر ش��ناخت کامل نمایندگان خود را 
انتخاب می کنند ت��ا در نهایت مجلس قوی 
و مقتدر شکل گرفته و نمایندگان بتوانند در 
سیاس��ت های کلان و قانون گذاری اثرگذار 

باشند.

تصرف »باخموت« و اینک »آودیوکا«؛ 
روس ها تا کجا پیش خواهند رفت؟

تصرف شهر راهبردی آودیوکا طی روزهای 
اخیر بعد از تصرف ش��هر باخموت در ۹ ماه 
قبل، آش��کارا از وزن س��نگین روس��یه در 
بحران اوکراین حکایت می کند؛ مس��یری 
که انتظار ت��داوم آن وجود دارد.  خبرگزاری 
مه��ر، گ��روه بین الملل: در آس��تانه دومین 
س��الروز آغاز جنگ روس��یه و اوکراین که 
پنجم اسفند 1400 )24 فوریه 2022( انجام 
گرفت، اینک رخداد بزرگ و تعیین کننده ای 
در عرصه میدانی رقم خورده اس��ت. پس از 
چهار ماه نبرد سنگین در شهر مهم آودیوکا 
در شرق اوکراین، فرمانده ارتش اوکراین از 
خروج س��ربازان این کشور از این شهر خبر 
داد. »الکساندر سیرسکی« فرمانده نیروهای 
مسلح این کش��ور، بامداد شنبه )2۸ بهمن( 
در پیامی فیسبوکی نوشت: برای جلوگیری 
از محاصره و به منظور حفظ جان نیروهای 
نظام��ی، تصمیم گرفت��م واحدهای خود را 
از ش��هر خارج کنم. روس��یه ت��لاش برای 
تصرف این ش��هر را از ماه اکتبر آغاز کرد و 
»ولادیمیر پوتین« رئیس جمهوری روسیه 
حدود س��ه هفته پیش گف��ت نیروهای این 
کشور به حومه آودیوکا رسیده اند. نبردهای 
س��نگین در ش��هر صنعتی آودیوکا با بیش 
از 70 ه��زار جمعیت یک��ی از خونین ترین 
نبردها بوده است و با نبرد بسیار شدید ۹ ماه 
پیش که به اش��غال شهر باخموت از سوی 
نیروهای روسیه منجر شد، مقایسه می شود. 
اردیبهش��ت ماه امس��ال، نیروهای روسیه 
اع��لام کردند کنترل کام��ل باخموت را در 
اختی��ار گرفته اند و به درگیری چندین ماهه 
شدید در این ش��هر واقع در شرق اوکراین 
پای��ان داده ان��د؛ ش��هری که ت��ا آن زمان، 
کانون طولانی ترین و خونین ترین نبردهای 
جن��گ اوکراین بود. »یوگن��ی پریگوژین« 
فرمانده گروه واگنر روس��یه ک��ه بعدها در 
جریان س��قوط بالگرد کش��ته شد، خبر داد 
که نیروهایش پس از ماه ها درگیری شدید 
توانس��تند شهر باخموت )باهموت( اوکراین 
را ب��ه طور کامل تصرف کنند؛ اظهارنظری 
که ابتدا از س��وی اوکراین رد شد اما سران 
کی ی��ف در نهایت بر آن مُه��ر تأیید زدند. 
تصرف باخموت یک س��کوی پرتاب برای 
نیروهای روس��یه محس��وب می ش��د. این 
ش��هر یک مرکز حمل و نقل و لجس��تیک 
منطقه ای در اس��تان »دونتسک« اوکراین 
است؛ استانی صنعتی و عمدتاً روس زبان که 
مس��کو قصد داشت با عملیات ویژه نظامی 
آن را ضمیم��ه خاک خود کن��د. با تصرف 
باخموت، 2 شهر بزرگ تر منطقه دونتسک 
یعنی »کراماتورس��ک« و »اسلاویانسک« 
ک��ه کرملین مدت ها در ص��دد تصرف آنها 
برآمده بود، در برد آس��ان توپخانه نیروهای 
روس��یه قرار گرفتند. مس��کو برای تکمیل 
آنچه »آزادس��ازی« این مناطق می نامید به 
کنترل این ش��هرها نیاز داشت. از آن زمان 
حمله های موش��کی مرگبار روسیه به شهر 
کراماتورسک شروع شد و از راه آهن گرفته 
تا رس��توران های این شهر 1۵0 هزار نفری 
همواره مورد اصابت موش��ک قرار گرفتند. 
همزمان حمله هوایی ارتش روسیه به شهر 
اسلاویانس��ک اوکراین با 63 هزار جمعیت 

نیز ادامه یافت.

سرمقاله

يادداشت

خبر

مسوول سازمان بس��یج رسانه گفت: این 
س��ازمان در راس��تای افزایش مش��ارکت 
آگاهانه مردم در انتخاب��ات، پویش »قرار 
انتخاب« ویژه اهالی رس��انه را راه اندازی 
کرد. مرتض��ی کارآموزی��ان در گفت وگو 
ب��ا خبرنگار مهر اظهار کرد: اهالی رس��انه 

به عنوان س��ربازان خط مقدم تنویر افکار 
عموم��ی نق��ش مهم��ی در ش��کل دهی 
صحی��ح اذهان مردم دارند. وی بیان کرد: 
رس��انه ها به عن��وان مرجع قاب��ل اعتماد 
مردم محس��وب می شوند، بنابراین وظیفه 
سنگینی نیز برعهده دارند تا به روشنگری 

و آگاهی بخشی به جامعه بپردازند. مسؤول 
سازمان بسیج رسانه تصریح کرد: در حال 
حاضر اصلی ترین رس��الت رسانه ها دعوت 
به حضور مردم در انتخابات است تا بتوانند 
به افزایش مشارکت آگاهانه کمک کنند. 
وی خاطرنشان کرد: در این راستا با توجه 

به اهمیت دوچن��دان انتخابات به ویژه دو 
ش��اخصه مش��ارکت بالا و انتخاب اصلح، 
س��ازمان بسیج رس��انه اقدام به راه اندازی 
پویش قرار »انتخاب« ک��رد. کارآموزیان 
متذکر ش��د: در این راس��تا اهالی رس��انه 
علاوه بر اینکه خانواده، دوستان، همکاران 

و کس��انی را که ب��ا آنها س��ر و کار دارند 
ب��ه صورت چهره به چهره برای ش��رکت 
در انتخاب��ات دعوت می کنن��د، یک خبر 
در راستای معرفی ش��اخصه های نماینده 
اصلح و همچنین چرایی لزوم ش��رکت در 

انتخابات را منتشر خواهند کرد.

پویش »قرار انتخاب« ویژه اهالی رسانه آغاز به کار کرد
مسوول سازمان بسیج رسانه:

تصرف »باخموت« و اینک »آودیوکا«؛ روس ها تا کجا پیش خواهند رفت؟
تصرف ش��هر راهبردی آودیوکا طی روزهای اخیر بعد از 
تصرف شهر باخموت در ۹ ماه قبل، آشکارا از وزن سنگین 
روس��یه در بحران اوکراین حکایت می کند؛ مس��یری که 
انتظار تداوم آن وجود دارد. در آس��تانه دومین سالروز آغاز 
جنگ روسیه و اوکراین که پنجم اسفند 1400 )24 فوریه 
2022( انجام گرفت، اینک رخداد بزرگ و تعیین کننده ای 
در عرصه میدانی رقم خورده اس��ت. پس از چهار ماه نبرد 
سنگین در ش��هر مهم آودیوکا در شرق اوکراین، فرمانده 
ارتش اوکراین از خروج س��ربازان این کش��ور از این شهر 
خبر داد. »الکساندر سیرسکی« فرمانده نیروهای مسلح این 
کشور، بامداد شنبه )2۸ بهمن( در پیامی فیسبوکی نوشت: 
برای جلوگیری از محاصره و به منظور حفظ جان نیروهای 
نظامی، تصمیم گرفتم واحدهای خود را از شهر خارج کنم. 
روس��یه تلاش برای تصرف این شهر را از ماه اکتبر آغاز 
کرد و »ولادیمیر پوتین« رئیس جمهوری روس��یه حدود 
سه هفته پیش گفت نیروهای این کشور به حومه آودیوکا 
رسیده اند. نبردهای سنگین در شهر صنعتی آودیوکا با بیش 
از 70 هزار جمعیت یکی از خونین ترین نبردها بوده است و 
با نبرد بسیار شدید ۹ ماه پیش که به اشغال شهر باخموت 

از سوی نیروهای روسیه منجر شد، مقایسه می شود.
باخموت چگونه سقوط کرد؟ ���

اردیبهشت ماه امسال، نیروهای روسیه اعلام کردند کنترل 

کامل باخموت را در اختیار گرفته اند و به درگیری چندین 
ماهه شدید در این شهر واقع در شرق اوکراین پایان داده اند؛ 
شهری که تا آن زمان، کانون طولانی ترین و خونین ترین 
نبردهای جنگ اوکراین بود. »یوگنی پریگوژین« فرمانده 
گروه واگنر روسیه که بعدها در جریان سقوط بالگرد کشته 
ش��د، خبر داد که نیروهایش پس از ماه ها درگیری شدید 
توانستند شهر باخموت )باهموت( اوکراین را به طور کامل 
تصرف کنند؛ اظهارنظری که ابتدا از سوی اوکراین رد شد 

اما سران کی یف در نهایت بر آن مُهر تأیید زدند.
تصرف »باخم�وت« و اینک »آودیوکا«؛ روس ها تا کجا  ���

پیش خواهند رفت؟
تصرف باخموت یک سکوی پرتاب برای نیروهای روسیه 
محس��وب می ش��د. این ش��هر یک مرکز حمل و نقل و 
لجستیک منطقه ای در استان »دونتسک« اوکراین است؛ 
استانی صنعتی و عمدتاً روس زبان که مسکو قصد داشت 
ب��ا عملیات ویژه نظام��ی آن را ضمیمه خاک خود کند. با 
تصرف باخموت، 2 ش��هر بزرگ تر منطقه دونتسک یعنی 
»کراماتورسک« و »اسلاویانسک« که کرملین مدت ها در 
صدد تصرف آنها برآمده بود، در برد آسان توپخانه نیروهای 
روسیه قرار گرفتند. مسکو برای تکمیل آنچه »آزادسازی« 
این مناطق می نامید به کنترل این ش��هرها نیاز داش��ت. 
از آن زمان حمله های موش��کی مرگبار روس��یه به شهر 

کراماتورسک شروع شد و از راه آهن گرفته تا رستوران های 
این ش��هر 1۵0 هزار نفری همواره مورد اصابت موش��ک 
قرار گرفتند. همزمان حمله هوایی ارتش روس��یه به شهر 

اسلاویانسک اوکراین با 63 هزار جمعیت نیز ادامه یافت.
تصرف »باخم�وت« و اینک »آودیوکا«؛ روس ها تا کجا  ���

پیش خواهند رفت؟
»ولودیمیر زلنس��کی« رئیس جمهوری اوکراین این واقعه 
را پیش بینی کرده بود. وی پیش��تر در جریان گفت وگو با 
شبکه خبری »س��ی ان ان« آمریکا ابراز نگرانی کرده بود 
که با تصرف باخموت، نیروهای روسیه »راهی هموار« به 
سوی این 2 شهر پیدا می کنند. شهر »چاسیو یار« در غرب 
باخموت، هدف بعدی نیروهای روسیه بود و این دومینوتا 
جایی پیش رفت که در نهایت اینک به آودیوکا به عنوان 

یک شهر بسیار مهم و راهبردی رسیده است.
اهمیت آودیوکا و تأثیر آن بر معادله جنگ ���

تص��رف آودیوکا که پس از نبردهای خونین چند ماه طی 
روزهای اخیر به دست روس ها افتاده است، بزرگترین تغییر 
در خط مقدم به طول بیش از هزار کیلومتر به شمار می رود. 
این دستاورد نظامی آشکارا نشان می دهد که چگونه پس از 
شکست ضدحمله اوکراین در سال گذشته، موج جنگ به 
نفع مسکو تغییر کرده است. از نگاه ناظران، تصرف آودیوکا 
ضربه ای استراتژیک به ارتش اوکراین قلمداد می شود، زیرا 

آودیوکا یک سنگر دفاعی اوکراین در منطقه دونتسک بود 
که از چندین مواضع کلی��دی ارتش محافظت می کرد و 
شهر دونتسک را که در نزدیکی کنترل روسیه قرار داشت 

در معرض تهدید دائمی قرار می داد.
تصرف »باخم�وت« و اینک »آودیوکا«؛ روس ها تا کجا  ���

پیش خواهند رفت؟
به دست گرفتن کنترل آودیوکا همچنین می تواند فرصتی 
جدید برای روسیه ایجاد کند. نیروهای این کشور در مرحله 
بعدی می توانند شهرهای استراتژیک مانند »پوکروفسک« 
را که یک مرکز لجس��تیکی برای ارتش اوکراین اس��ت، 
تحت کنترل خود درآورند. این پیروزی همچنین روس ها 
را به هدف مهم خود برای تصرف کل منطقه دونتس��ک 
نزدی��ک می کند؛ تصرف این ش��هر راهب��ردی به ارتش 
روس��یه این امکان را می دهد تا در آینده بتواند استان های 
لوهانس��ک و دونتسک را به طور کامل در اختیار گرفته و 
یک کمربند حایل امنیتی را دور این مناطق ایجاد و تسلط 
خود بر آنها را تثبیت کند. همچنین عقب راندن نیروهای 
اوکراین از اطراف دونتسک، سبب می شود تا اوکراینی ها 
نتوانند به راحتی به مرزهای روسیه نفوذ کنند. ضمن اینکه 
با تقویت پدافندهای روس��ی در این منطقه، قدرت مانور 
حمله های پهپادی کی یف به عمق خاک روس��یه کاهش 

خواهد یافت.

طرح راهبردی آمریکا برای عملیات رسانه ای علیه ایران
جنگ ترکیبی همچنان پابرجاست؛

یکی از مهمترین راهبردهای آمریکا در قبال ایران، طرح 
راهبردی »اسکات مادل« در بهمن ماه سال ۹۵ است که 
در آن تمرکز ویژه ای بر رس��انه ها شده و به نظر می رسد 
همچنان استمرار دارد. یکی از روش های رسانه های بیگانه 
در تشریح رویدادها در داخل کشور که برخلاف سیاست ها 
و برنامه ریزی های آنان است، بهره گیری از قواعدی است 
که برمبنای آن س��ه اصل مورد توجه قرار می گیرد. اصل 
اول؛ تمرک��ز ب��ر گزاره های اعلام ش��ده، نس��بت به آن 
کیفیت و رویداد در رس��انه های داخلی است که می تواند 
از نظر مخاطب ش��ائبه برانگیز باشد. اصل دوم؛ تمرکز بر 
گزاره هایی است که بذات می تواند در نزد مخاطب با هر 
کیفیتی دوقطبی  ساز باشد و ظرفیت های دوقطبی شدن 
در سیاس��ت، اجتماع و یا اقتصاد را داشته باشد که نهایتاً 
برداش��ت های واحد را تبدیل به برداشت های متناقض و 
مغایر با روند واقعی جلوه می دهد. اصل س��وم؛ تمرکز بر 
رویدادهای موازی اس��ت که می تواند مقوم یا تائیدکننده 
ادعاهایی باشد که رسانه های بیگانه در رابطه با رویدادها 

یا تحلیل های مورد نظر خود بیان می کنند.
اس�تمرار طرح راهبردی  »اس�کات مادل« برای مقابله  ���

با ایران
یک��ی از مهمترین راهبرده��ای آمریکا در قب��ال ایران، 
طرح راهبردی »اس��کات مادل« در بهمن ماه س��ال ۹۵ 
اس��ت که در آن تمرکز ویژه ای بر رسانه ها شده و به نظر 
می رسد همچنان اس��تمرار دارد. از دیگر محورهای این 
طرح بحث س��ازماندهی و تقویت رسانه ای علیه ایران و 
تشکیل کمپین داده علیه جمهوری اسلامی با علمداری 
رس��انه هایی مانند صدای آمریکا، بی بی س��ی، رادیو فردا 

و ایران اینترنش��نال اس��ت. در این طرح بر لزوم تشکیل 
اتاق فکر رسانه به منظور تقویت ساختار و عملکرد تقابلی 
رس��انه ها در مقابل ایران تأکید شده است. از سویی دیگر 
سازماندهی رسانه های فارسی زبان و تقویت ساختار آنها 
برای مقابله با جمهوری اس��لامی نیز از محورهای مهم 
این طرح در خصوص رسانه هاست. در این طرح بر روی 
القای فس��اد و ایجاد ناامیدی مردم نس��بت به حاکمیت 
تمرکز ویژه ای داش��ته اند. به گونه ای که برنامه  بلندمدتی 
برای شکل گیری یک پایگاه داده طراحی کرده اند که بر 

اس��اس آن وزارت امور خارجه آمریکا مسئول آن است و 
بر همین اس��اس خوراک لازم برای عملیات رسانه های 
فارس��ی زبان تهیه و در دس��ترس آنها ق��رار می گیرد. در 
این طرح آمده اس��ت: »این کار موجب می ش��ود گاهی 
اطلاعات مهم ]با القای برچس��ب فس��اد[ افشا شود که 
می توان��د مورد بهره ب��رداری ش��بکه های اجتماعی قرار 
گی��رد.« همچنین در این طرح ب��ا تأکید بر ایجاد التهاب 
و خش��م در لایه های مختلف مردم در ای��ران با اتکا به 
عملیات رسانه ای بر سیاس��ت های زیر تأکید شده است: 

بازی با احساس��ات مردم با محوریت القای فس��اد، توجه 
و تمرکز بر گروه های کارگ��ری، نژادی، زنان و معلمان، 
بهره برداری از اختلاف و مناقشات درون حاکمیت، مهار 
خش��م و نفرتی که مردم ایران نس��بت به آمریکا دارند، 
تمرکز بر ابراز نظرات مخالف حاکمیت، استفاده از ظرفیت 
بحران های اجتماعی رس��انه های فارس��ی زبان در حال 
اجرایی کردن دستورات طرح ریزی شده توسط اتاق فکر 
ذکر ش��ده در طرح »اسکات مادل« هستند. این رسانه ها 
در قالب هرم اطلاعاتی قرار می گیرند و مجری دستورات 
و طرح های نهادهای اطلاعاتی و امنیتی غرب هستند و 
براساس آن به ایفای نقش می پردازند. متأسفانه در ایران 
در حوزه رسانه نسبت به بسیاری از مسائل جزیره ای عمل 
می کنیم و هر رس��انه ای از دریچه و نگاه خود به مسائل 
می نگرد. اما در رس��انه های ضدانقلاب اینگونه نیست و 
کاملًا زنجیروار عمل می کنند. ما در مواجهه با رسانه های 
بیگانه با یک سازمان رسانه ای و یک ساختار واحد روبرو 
هستیم. در این سازمان رسانه ای مشخص شده است که 
شبکه های بی بی س��ی، ایران اینترنشنال، صدای آمریکا، 
رادیو فردا و ایران وایر هر کدام باید چه نقشی را ایفا کنند. 
اما در مقابل داخل ایران، با تک رسانه هایی مواجه هستیم 
که هر کدام مس��یر خود را پیش گرفته اند. برای مقابله با 
این فضا باید ادراک ذهنی، راهبردی و س��ازمانی در نظر 
گرفته شود و مدیریت رسانه در کشور داشته باشیم تا هر 
تصویر یا هر حرفی در کش��ور منتشر نشود. چرا که ما با 
س��ازمان رسانه ای مواجه هستیم که براساس راهبردها و 
دستورات طرح ریزی شده مبتنی بر اتاق های فکر دشمن 

عملیات انجام می دهند.

ی��ک رس��انه آمریکایی در پ��ی اعلام اینک��ه بنیامین 
نتانیاهو نخست وزیر اسرائیل از دستیابی به توافق آتش 
ب��س موقت با حماس طفره م��ی رود، گزارش داد که 
اسرائیل در حال بررسی اعزام هیاتی به مصر برای ادامه 
مذاکرات درباره توافق با حماس است. به گزارش ایرنا، 
ش��بکه تلویزیونی ای بی س��ی نیوز به نقل یک منبع 
سیاس��ی اسرائیلی روز چهارشنبه به وقت محلی اعلام 
کرد که اس��رائیل در حال بررسی اعزام هیاتی به مصر 
برای ادامه مذاکرات بر سر آتش بس احتمالی یا معامله 
آزادی گروگان ها با حماس اس��ت. ای بی سی نیوز به 
نقل از این منبع گفت که آخرین دور مذاکرات در قاهره 
یک خوش بینی محدود ایجاد کرده است. مصر، همراه 
با قطر و آمریکا به عنوان میانجی مذاکرات بین حماس 
و اسرائیل هستند. »ماجد محمد الانصاری« سخنگوی 
وزارت امور خارجه قطر گفته است: »اظهارات بنیامین 

نتانیاهو نخس��ت وزیر اس��رائیل مبنی بر فش��ار قطر 
ب��ه حماس برای آزادی گروگان ه��ا چیزی جز تعلل و 
طولانی کردن جنگ نیس��ت.« او تصریح کرده است: 
»نخست وزیر اسرائیل خوب می داند که قطر از روز اول 
متعهد به میانجیگری، پای��ان دادن به بحران و آزادی 
گروگان ها بوده اس��ت.آتش بس بشردوستانه که باعث 
آزادی 10۹ گروگان شد، ثابت کرد که مذاکره تنها راه 
حل برای بازگرداندن آنها و پایان دادن به تشدید تنش 
است«. »ویلیام برنز« رئیس سازمان اطلاعات مرکزی 
آمریکا )سیا( به تازگی به سرزمین های اشغالی فلسطین 
س��فر و با »بنیامین نتانیاهو« نخس��ت وزیر و »دیوید 
بارنیا« رئیس س��ازمان امنیت اطلاعات خارجی رژیم 
اسرائیل )موساد( دیدار و گفتگو کرد. »آنتونی بلینکن« 
وزیر امور خارجه آمریکا نیز در سفر به منطقه خاورمیانه 
اع��لام کرد هنوز امکان دس��تیابی به توافق آتش بس 

می��ان تل آویو و جنبش مقاومت اس��لامی فلس��طین 
)حماس( و آزادی اسرا وجود دارد. روزنامه »هاآرتص« 
اسرائیل گزارش داده است که توافق حماس و اسراییل 
در زمینه تبادل اسیران تا پیش از فرارسیدن ماه مبارک 
رمضان قطعی خواهد شد. گفته می شود، توافق تبادل 
اسرا و توقف )وقفه( جنگ اسرائیل در غزه شامل 6 هفته 
خواهد ش��د اما هنوز اسرائیل و حماس درباره بسیاری 
از مس��ائل اصلی مذاکرات به وی��ژه مدت زمان توقف 
درگیری، از هم فاصله دارند. اس��رائیل مدعی است که 
همچنان 134 اسیر این رژیم در غزه هستند، همزمان 
نیز منابع فلس��طینی اعلام کردند ک��ه حدود ۸ هزار و 
۸00 فلسطینی نیز همچنان در زندان های اسرائیل بسر 
می برند. به گزارش ایرنا، گروه های مقاومت فلسطین 
1۵ مهرماه 1402برابر ب��ا هفتم اکتبر 2023، عملیات 
غافلگیرکنن��ده ای با نام »طوفان الاقص��ی« را از غزه 

)جنوب فلسطین( علیه مواضع رژیم اسرائیل آغاز کردند 
که سرانجام پس از 4۵ روز نبرد و درگیری، سوم آذرماه 
1402 برابر با 24 نوامبر 2023، میان اسرائیل و حماس 
آت��ش بس موقت چهار روزه یا همان وقفه برای تبادل 
اس��را میان حماس و اس��رائیل برقرار شد. این وقفه در 
جن��گ، 7 روز ادامه یافت و س��رانجام صبح جمعه 10 
آذر برابر با اول دسامبر 2023، آتش بس موقت به پایان 
رسید و رژیم اسرائیل حملات علیه غزه را از سرگرفت. 
این رژیم برای تلافی حملات غافلگیرکننده  »طوفان 
الاقص��ی« و جبران شکس��ت خ��ود و توقف عملیات 
مقاومت، تمام گذرگاه های نوار غزه را بس��ته و در حال 
بمباران این منطقه اس��ت. وزارت بهداشت غزه اعلام 
کرد شمار شهدای غزه از آغاز جنگ اسرائیل در غزه در 
7 اکتبر)1۵ مهر( تاکنون، به 2۸ هزار و ۸۵۸ نفر و تعداد 

زخمی ها نیز به 6۸ هزار و677 نفر رسیده است.

اسرائیل در حال بررسی اعزام هیاتی به مصر برای دور جدید مذاکرات با حماس است
رسانه آمریکایی:

جبهه پایداری در صورت نرسیدن به وحدت، لیست جداگانه ای می دهد
علی خضریان: 

عضو شورای مرکزی جبهه پایداری انقلاب 
اس��لامی با بیان اینکه بررس��ی کاندیدا های 
جبهه پایداری در تهران شروع می شود، گفت 
که جبهه پایداری در صورت نرسیدن به وحدت 
با سایر گروه های انقلاب اسلامی لیست 30 
نفره جداگانه ای در تهران منتشر خواهد کرد. 
ب��ه گزارش »عصر ایرانیان«، عضو ش��ورای 
مرکزی جبه��ه پایداری انقلاب اس��لامی با 

بیان اینکه از امشب بررسی کاندیدا های جبهه 
پایداری در تهران ش��روع می شود، گفت که 
جبهه پایداری در صورت نرسیدن به وحدت 
با سایر گروه های انقلاب اسلامی لیست 30 
نفره جداگانه ای در تهران منتشر خواهد کرد. 
علی خضریان در نمایشگاه رسانه های ایران 
در گفت وگوی��ی اظهار کرد: جبه��ه پایداری 
ارزیاب��ی نامزد های انتخاب��ات در تهران و در 

سراسر کشور را بر مبنای شاخص ها به پایان 
رسانده و انتشار لیست های مورد حمایت جبهه 
پایداری در کشور از روز گذشته آغاز و به مرور 
طی روز های آینده در همه اس��تان ها منتشر 
می ش��وند. وی ادامه داد: درباره تهران نیز، از 
شب گذشته در جلسه شورای مرکزی جبهه 
پایداری، بررس��ی کاندیدا های جبهه پایداری 
که بر مبنای ش��اخص های اعلام شده مورد 

مصاحبه قرار گرفتند، شروع شده و ان شاءالله 
در جلسه امروز عصر ادامه می یابد. خضریان 
در عین حال گف��ت: البته این به معنای ارائه 
لیس��ت جداگانه از س��وی جبهه پایداری در 
تهران نیس��ت. بلکه بدان معناست که هم ما 
کاندیدا های مدنظرمان را بر اساس شاخص ها 
تعیین کرده و همزمان گفتگو برای رسیدن به 
وحدت با س��ایر گروه های انقلابی را پیگیری 

می کنیم و هم لیست 30 نفره جبهه پایداری 
را آماده می کنی��م. وی بیان کرد: این وحدت 
می تواند انتش��ار لیست واحد و یا با اشتراکات 
بالا باش��د که بر مبنای ش��اخص ها می تواند 
زمینه س��از وحدت با دیگر گروه های انقلاب 
را فراهم کند. در غیر این صورت لیس��ت 30 
نفره جداگانه جبهه پایداری از تهران منتش��ر 

خواهد شد.
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اقتصاد کلان

بنزین گران نمی شود
وزی��ر اقتصاد ضمن اعلام اینکه س��ال آینده 
تورم قطعا کمتر از امس��ال خواهد بود، گفت: 
دولت هی��چ برنامه ای ب��رای افزایش قیمت 
بنزی��ن در س��ال آینده ندارد ام��ا برنامه های 
غیرقیمت��ی برای کنترل نات��رازی در بخش 
انرژی خواهد داش��ت. سید احسان خاندوزی 
با حضور در غرفه ایسنا در بیست و چهارمین 
نمایش��گاه رس��انه های کش��ور اظهار کرد: 
پیش بینی نهادهای معتبر خارجی و داخلی از 
اقتصاد ایران در سال 1403 حاکی از آن است 
که تورم سال 1403 پایین تر و در مسیر بسیار 
کمتر از سال جاری خواهد بود و از 46 درصد 
امسال قطعا کمتر است.وی افزود: برای رشد 
اقتص��ادی هم، امس��ال وضعی��ت بهتری را 
نسبت به سال 1401 شاهد بودیم و در سال 
1403 نیز ش��رایط در مقایسه با سال جاری 
بهتر خواهد بود.وزیر امور اقتصادی و دارایی 
تصری��ح کرد: برای آنک��ه بخواهیم رقمی از 
رشد اقتصادی سال آینده ارائه دهیم باید صبر 
کنیم تا بودجه 1403 نهایی ش��ود و مطابق 
ورودی ه��ا بتوانیم در مدل ه��ای اقتصادی، 
خروجی دریافت کنیم.خاندوزی درباره قیمت 
بنزین در س��ال آینده نیز گف��ت: فعلا دولت 
هی��چ تصمیمی برای افزای��ش قیمت بنزین 
ندارد، اما در برنامه دارد که بتواند ناترازی را از 
طریق چند ابزار سیاستی غیر قیمتی در سال 

آینده از بین ببرد.

افزایش حقوق کارگران در سال آینده 
بیشتر خواهد بود

یک کارشناس حوزه کار بیان اینکه افزایش 
حقوق کارگران برای سال آینده قطعا بیشتر 
خواه��د ب��ود، گف��ت: نماین��دگان کارگری 
در ش��ورای عال��ی کار باید ب��رای رقم های 
بالات��ر از 11.۵ میلیون تومان چانه زنی کنند 
زی��را این مقدار در مجل��س برای کارمندان 
حداقل بگیر تصویب ش��ده و درباره کارگران 
نیز اجرا خواهد شد. حمید حاج اسماعیلی در 
گفت وگو با ایسنا، در ارزیابی تعیین دستمزد 
س��ال آینده بر اس��اس مزد منطقه ای اظهار 
ک��رد: بحث م��زد منطقه ای همه س��اله در 
جریان برگزاری جلس��ات مزد به طور جدی 
و ب��ه عنوان موضوع اصلی مطرح  می ش��ود 
ولی هرچه به پایان سال نزدیک می شویم و 
جلسات جدی تر می شود و معمولا در اواسط 
اس��فندماه موضوع مزد منطق��ه ای به طور 
کلی از دستور کار خارج می شود لذا با توجه 
به عدم طرح مزد منطقه ای در جلس��ه اخیر 
شورای عالی کار و تجربه سالهای گذشته به 
نظر می رسد که این پیشنهاد دیگر در دستور 
کار شورای عالی کار نیست و امسال زودتر 
از سنوات قبل منتفی شد چون از بحث مزد 
منطق��ه ای به عن��وان گرم  کردن جلس��ات 
تعیین دستمزد استفاده می شود و گروه های 
ذیفن��ع و دخیل در موض��وع تعیین مزد اعم 
از دول��ت، کارگ��ران و کارفرمایان به خوبی 
می دانن��د که امکان اجرای م��زد منطقه ای 
فعلا در کش��ور وجود ندارد.وی در تش��ریح 
علل ع��دم اجرای م��زد منطق��ه ای افزود: 
درح��ال حاضر به لح��اظ امکان��ات، ابزار و 
زیرساخت ها شرایط اجرای مزد منطقه ای را 
نداریم؛ مساله دوم عواقب و زیان هایی است 
که روی سایر بخش های حقوقی، دستمزد و 
بازنشستگی می گذارد و مساله سوم، اجرای 
این طرح است که می تواند مشکلات زیادی 

به دنبال داشته باشد. 

شاخص بورس اندکی کاهش یافت
بازار سرمایه در آخرین روز کاری هفته ۵73 
واحد کاهش یافت و شاخص کل به رقم دو 
میلی��ون و 70 هزار واحد رس��ید. به گزارش 
ایس��نا، ش��اخص کل ب��ورس اوراق بهادار 
تهران در روز چهارش��نبه ۵73 واحد کاهش 
یاف��ت و در ع��دد دو میلی��ون و 70 هزار و 
۸44 واحد ایستاد.شاخص هم وزن نیز 1۵6 
واح��د افت کرد و به رق��م 726 هزار و ۹33 
واحد رس��ید.دیروز بیش از 260 هزار معامله 
ب��ه ارزش 36۹۹ میلیارد توم��ان در بورس 
انجام شد.سدش��ت، وپارس، خزامیا و وپاسار 
بیش��ترین تاثیر را بر ش��اخص کل داش��تند 
که بجز وپاس��ار س��ایر نمادها مثبت شدند. 
خزامیا، داتام، شستا و خودرو نیز از نمادهای 
پرتراکن��ش بودند.روز چهارش��نبه فرابورس 
ایران نیز 12 واحد کاهش یافت و به رقم 24 
هزار و 7۸۵ واحد رس��ید.دیروز در فرابورس 
بی��ش از 2۹0 هزار معامله به ارزش 4۵ هزار 
میلیارد تومان انجام شد.بپاس، هرمز، دماوند 
و خاور بیشترین تاثیر را بر شاخص فرابورس 
داش��تند. فنر، بیوتیک، آردین��ه و فزر نیز از 

نمادهای پرتراکنش بودند.

رشد اقتصادی پاییز 5.1 درصد شد؛ 
نفت و گاز در صدر 

بر اساس محاس��بات مرکز آمار ایران، رشد 
اقتصادی کشور در 3 ماهه سوم سال 1402 
با نفت ۵.1 درص��د و بدون نفت 2.۵ درصد 
بوده اس��ت. به گزارش بر اساس محاسبات 
مرکز آمار ایران، رش��د اقتصادی کشور در 3 
ماهه س��وم سال 1402 با نفت ۵.1 درصد و 
بدون نفت 2.۵ درصد بوده است.در مقایسه 
رشد بخش های مختلف، مانند فصل های 
بهار و تابستان، در فصل پاییز هم گروه نفت 
و گاز ب��ا فاصله از س��ایر بخش ها بالاترین 
رشد را با  21.۸ درصد ثبت کرده است.رشد 
اقتصادی گ��روه خدمات 4.6 درصد، صنعت 
1.3 درصد، ساختمان 0.4 درصد، معدن 0.3 
درصد و کشاورزی منفی 1 درصد بوده است.
پیش��تر مرکز آمار ایران نرخ رشد اقتصادی 
تابستان امسال را با نفت 7.1 درصد و بدون 

نفت 4.2 درصد اعلام کرده بود.

معاون وزیر رفاه: حذف یارانه ها 
شایعه است 

معاون وزی��ر تعاون، کار و رف��اه اجتماعی 
گفت: حذف یارانه ها در صورت اس��تفاده از 
اعتب��ار 220 هزار تومان��ی دولت فقط یک 
شایعه است. عسگریان معاون وزیر تعاون، 
کار و رف��اه اجتماعی اف��زود: یارانه فجرانه 
یک یارانه مضاعف است که به میزان ثابت 
یارانه ها اضافه می ش��ود و م��ردم می توانند 
ب��ا آن از 11 قلم کالای اساس��ی مطرح در 
طرح کالابرگ خرید و از تخفیف ارائه شده 
اس��تفاده کنند.او گفت: نرم افزار کالابرگ 
الکترونیکی به زودی به روزرسانی می شود. 
با افزایش مراجعه به نرم افزار »شما« برای 
اط��لاع از می��زان اعتبار و فروش��گاه های 
متصل، س��رعت این نرم اف��زار پایین آمده 
و این مشکل تا 4۸ س��اعت آینده برطرف 

می شود.  

سال آینده هم برق گران نمی شود
مدی��ر عام��ل توانیر گف��ت:1200 مگاوات 
کاهش در برق خانگی داش��ته ایم و تعرفه 
به این شکل است که تغییری پیدا نخواهد 
ک��رد و پرمصرف ه��ا ب��ه ص��ورت پلکانی 
افزای��ش تعرف��ه خواهند داش��ت.مصطفی 
رجبی مش��هدی مدیر عامل شرکت توانیر 
در نشس��ت خبری در حاش��یه نمایش��گاه 
مطبوعات با اشاره به اینکه تابستان 1403 
یک��ی از گرم ترین تابس��تان ها خواهد بود 
گفت: افزایش دما منجر به افزایش مصرف 
برق و استفاده از وسایل سرمایشی می شود. 
به همین دلیل سناریوهایی طراحی شده که 
برق پایدار برای مردم تأمین شود، این برنامه 
شامل 1۸0 اقدام در 6 محور است، بخشی 
توس��عه ظرفیت نیروگاهی، بخشی احداث 
نی��روگاه جدید و بخش��ی افزایش ظرفیت 
نیروگاه های موجود اس��ت.وی افزود: ما در 
بخش توس��عه ظرفیت نیروگاه��ی، برنامه 
ویژه ای شامل نیروگاه های گازی و سیکل 
ترکیبی است و علاوه بر آن نیروگاه تجدید 
پذیر در دس��تور کار قرار گرفته است، ۵00 
م��گاوات نیروگاه های��ی که ب��ا وزارت نیرو 
قرارداد دارن��د و 4۵00 مگاوات در مناقصه 
اخیر به ظرفیت تولید برق کش��ور در سال 
آینده اضافه می ش��ود.مدیر عامل ش��رکت 
توانی��ر با بیان اینکه هم��ه تلاش ها بر این 
اس��ت که افزایش تولی��د قابل ملاحظه ای 
را برای تابستان س��ال آینده داشته باشیم، 
تاکی��د کرد: علاوه بر آنها در حوزه ش��بکه 
انتقال و فوق توزیع 77 پروژه تعریف ش��ده 
است، برای مناطقی است که ضعف هایی به 
لحاظ انتقال و توزیع داشته اند؛ بهبود شبکه 
توسعه در دس��تور کار است، روند پیشرفت 
پروژه مناسب است.وی بیان داشت: علاوه 
ب��ر آنها برنام��ه مفصلی از جمل��ه در حوزه 
خانگی در س��ال های گذش��ته در دس��تور 
کار بوده که ش��امل مشارکت 40 درصدی 
بخش خانگی در مدیریت مصرف بوده که 
امیدواریم توس��عه پیدا کند و در بخش های 
مختل��ف از جمله تجاری و کش��اورزی هم 
صرفه جوی��ی صورت گیرد ت��ا بتوانیم برق 
مطمئن را برای تابستان تأمین کنیم.رجبی 
مش��هدی گفت: در بخش صنعت بر اساس 
قان��ون مان��ع زدایی از تولی��د تاکنون ۸70 
مگاوات به ظرفیت تولید کشور اضافه شده 
و بر اساس ماده 4 تکلیف شده که 10 هزار 
مگاوات احداث شود و تا تابستان سال آینده 
پیش بینی این اس��ت که 1700 مگاوات به 
ظرفی��ت تولی��د برق کش��ور اضافه ش��ود، 
قطعاً با تولید این نیروگاه ها فش��ار از شبکه 
سراسری کاس��ته خواهد ش��د.مدیر عامل 
توانیر در پاسخ به سوال مهر مبنی بر اینکه 
برخ��ی از مش��ترکان از افزایش هزینه های 
خ��ود گلایه مندند آیا تعرفه برق تغییر کرده 
اس��ت، توضیح داد: 1200 مگاوات کاهش 
در ب��رق خانگی داش��ته ایم و تعرفه به این 
ش��کل اس��ت که تغییری پیدا نخواهد کرد 
و پرمصرف ه��ا به ص��ورت پلکانی افزایش 

تعرفه خواهند داشت.

اخبار

وزیر ام��ور اقتص��ادی و دارای��ی گفت: 
انتش��ار مح��دود گواهی اوراق س��پرده 
خ��اص تصمیم س��تاد اقتص��ادی دولت 
بود که بانک مرکزی آن را اجرایی کرد.
سید احسان خاندوزی اظهار کرد: انتشار 
گواهی اوراق س��پرده خاص )با سود 30 
درصد( در س��تاد اقتصادی دولت مطرح 
و تصمی��م گرفته ش��ده بود که انتش��ار 
محدود ای��ن اوراق برای پروژه های ویژه 

در دستور کار قرار بگیرد.وی افزود: بانک 
مرکزی هم همان موضوعی که در ستاد 
اقتصادی دولت تصمیم گرفته ش��ده بود 
را اجرای��ی کرد و ش��ایعاتی که در مورد 
اختلافات وج��ود دارد، علاقه های برخی 
افراد اس��ت که دنبال اخت��لاف آفرینی 
هس��تند و به این موضوع دامن می زنند.
وزیر اقتصاد در م��ورد تبدیل مجوزهای 
کاغ��ذی به الکترونیکی )شناس��ه یکتا(، 

گف��ت: میزه��ای خدم��ت ب��ا همکاری 
خوب اتاق اصناف ایران و تولیدکنندگان 
ایجاد ش��ده و روزانه مجوزهای کاغذی 
ب��ه الکترونیک��ی تبدیل و ه��ر روز عدد 
نهایی اعلام می ش��ود.خاندوزی تصریح 
ک��رد: مصر هس��تیم که حک��م قانون را 
اجرای��ی کنیم؛ زی��را قانون ال��زام کرده 
که دو س��ال بعد از اجرا قانون تس��هیل 
صدور مجوزهای کسب و کار، باید تمام 

مجوزه��ای کاغذی پیش��ین ب��ه مجوز 
الکترونیکی تبدیل ش��ود که این موضوع 
در حال اجرا اس��ت.وی ادامه داد: به نظر 
ما از ای��ن به بعد یک فضای جدیدی در 
حوزه مجوزگیری دس��تگاه های دولتی و 
اصناف کش��ور با فعالان اقتصادی ایجاد 
خواهد شد و به یک تعاملات بسیار سهل، 
س��ریع، هوش��مند و برخط صدور مجوز 
وارد خواهیم ش��د که شیرینی آن به کام 

تولیدکنندگان و فعالان اقتصادی خواهد 
بود.وزیر اقتصاد در مورد اینکه آیا بانکی 
با مدیریت سرپرست اداره می شود؟ پاسخ 
داد: در بی��ن بانک های تح��ت مدیریت 
دولت، فقط بانک ملت است که در واقع 
مدیرعامل آن پیش��نهاد شده و در مرحله 
مصاحبه ه��ا در بانک مرکزی اس��ت که 
به زودی منصوب می ش��ود  و بانک دیگر 

با مدیریت سرپرست نداریم.

انتشار گواهی اوراق سپرده خاص تصمیم دولت بود 
وزیر اقتصاد:

نوع نگاه به فقر در کشور باید تغییر کند
عضو اتاق بازرگانی استان تهران:

عضو ات��اق بازرگانی اس��تان ته��ران گفت: 
فق��ر به معنی نداش��تن پول نیس��ت بلکه به 
معنی نداش��تن درآمد کافی اس��ت. سید جواد 
https://sjhosseinian.ir/( حس��ینیان 
wp-admin/(  پیرام��ون فق��ر و عوامل 
ایجادکننده آن، اظهار کرد: یکی از مشکلات 
اساسی ایران نوع نگاه به فقر است. در کشور 
ما فقر را به معنای نداشتن پول می دانند و این 
امر خود موجب ایجاد سیاست های پوپولیستی، 
پول پاشی و وام دادن می شود که خود مقروض 
کردن مردم را در پی خواهد داش��ت. وی بیان 

کرد: اولین راهکاری که برای حل مشکلات 
مردم اعم از ازدواج، مس��کن و خودرو به ذهن 
سیاس��تگذاران می رسد، اعطای تسهیلات به 
مردم است، این نگاه تاکنون مردم را روز به روز 
فقیرتر کرده و هیچ کمکی به رشد اقتصادی 
جامعه نکرده، به طوری که در حال حاضر خط 
فقر حدود 70 درصد جامعه را شامل می شود که 
خود گویای همین مطلب است. این کارشناس 
اقتصادی تس��هیلات را زمانی ارزشمند خواند 
که اعتبار فرد را هزینه کند، خاطرنش��ان کرد: 
متاس��فانه در کشور ما وام تنها موجب فقیرتر 

کردن مردم در آینده می شود؛ پول پاشی عملًا 
تزری��ق نقدینگی به جامعه اس��ت که نه تنها 
باعث رفع فقر در جامعه نمی شود بلکه باعث 
ایجاد تورم و در نهایت خود فش��ار اقتصادی 
زیادی به کش��ور وارد می کند. حسینیان ادامه 
داد: این نوع حمایت ها در دنیا به صورت یک 
کارت اعتباری به مردم عرضه می شود و تزریق 
پولی به جریان اقتصادی کش��ور وجود ندارد؛ 
بدین صورت که متناسب با درآمد ماهانه یک 
شخص، این کارت اعتبار خواهد داشت و با آن 
می توان مایحتاج زندگی را به صورت اقساطی 

تهیه کرد. وی اظهار داشت: متاسفانه در ایران 
برخلاف سایر کشورها بلافاصله مبلغی نقدی 
به مصرف کننده و نیازمند تزریق می ش��ود و 
سیکل این جریان معیوب همچنان ادامه دارد. 
این کارش��ناس اقتصادی در خصوص برخی 
از وام های حمایتی همچون وام اش��تغالزایی 
روس��تایی تاکید کرد: خانواده ها وام را دریافت 
و برای فعالیت های غیرضروری هدر می دهند 
که نه تنه��ا آورده ای برای آن ه��ا ندارد بلکه 
موج��ب مقروض ش��دن آن ها نیز می ش��ود. 
حسینیان با اش��اره به وام حمایتی ازداوج که 

در ابتدای ازداواج به جوانان پرداخت می شود، 
گفت: این وام به منظور حمایت از جوانان است 
در صورتی که جوان با دریافت این وام، ترغیب 
ب��ه خرید جهیزیه گران تر ش��ده که با تزریق 
نقدینگ��ی، موجب افزایش تقاض��ای تورمی 
می شود. وی تصریح کرد: در صورتی که دولت 
به جای حمایت مالی مستقیم، بستر تشکیل 
زندگ��ی و خانواده را ب��رای جوان فراهم کند، 
به صورتی که مایحتاج پنج س��ال اول زندگی 
شامل مسکن، اش��تغال و لوازم زندگی تامین 

شود، جلوی افزایش تورم گرفته می شود. 

اقدام دیر هنگام واردکنندگان موبایل درخصوص پیش فروش متقلبانه آیفون 
تبعات خسارت ارزی-ریالی کوروش کمپانی بر عهده کیست؟

در حال��ی واردکنندگان موبایل در خصوص ادعای واردات 
هفته ای 2 هزار آیفون از س��وی کوروش کمپانی سکوت 
کرده بود که اخیرا طی نامه ای در خصوص احتمال تکرار 
آن از س��وی یک فرد دیگر هش��دار داده است. در حالی 
ک��ه از مدت ها پیش ش��رکت کوروش کمپان��ی اقدام به 
پیش فروش گس��ترده آیفون های ارزان قیمت کرده بود و 
در عمل ش��اهد اجرای مدل کلاهبرداری پانزی از سوی 
این ش��رکت بودیم، انجمن واردکنن��دگان موبایل اخیرا 
نامه ای هش��دار آمیز در این خصوص صادر کرده اس��ت.
این انجمن اعلام کرده اس��ت که کوروش کمپانی اساسا 
مجوز واردات نداش��ته اس��ت اما سوال اینجا است که اگر 
چنی��ن موضوعی صحت دارد، ب��ه چه دلیل همان زمانی 
ک��ه کوروش کمپانی ادع��ای واردات هفته 2 هزار آیفون 
از چین و دبی را مطرح کرد این انجمن واکنش��ی نش��ان 
نداد؟انجمن واردکنن��دگان موبایل باید در همان زمان در 
خصوص تکذیب ادعای کوروش کمپانی اقدام جدی انجام 
می داد و خواس��تار بخورد نهادهای نظارتی با این شرکت 
می شد. با این وجود به نظر نمی رسد اقدام جدی از سوی 
این انجمن در زمینه برخورد با کوروش کمپانی انجام شده 
باش��د.بنابراین انجمن واردکنندگان موبایل می توانست با 
اقدام به موقع خود جلوی چنین اتفاقی را بگیرد یا حداقل 
از گستردگی آن بکاهد.ضمن اینکه نامه هشدار آمیز که در 
خصوص اسپانسر یک باشگاه ورزشی از سوی این انجمن 
منتش��ر شده، پس از آن انجام شد که در رسانه ها احتمال 
و خطر تکرار تجربه مش��ابه کوروش کمپانی از سوی این 

ش��رکت مطرح شده بود.بنابراین به این نامه نیز با دیدگاه 
تردیدآمیزی نگاه می ش��ود و این سوال وجود دارد که آیا 
این هشدار دیر هنگام می تواند جبران خسارتی که به لحاظ 

ارزی و ریالی به کشور و مردم زده است را جبران کند؟
تبعات خسارت ارزی-ریالی کوروش کمپانی بر عهده  ���

کیست؟
لازم ب��ه ذکر اس��ت، پس از ممنوعی��ت واردات آیفون 

14 و 1۵ ای��ن انتظار وجود داش��ت ک��ه واردات آیفون 
کاه��ش پیدا کند اما در عمل ش��اهد بودیم که در 10 
ماهه س��ال 1402، واردات آیف��ون به رقم یک میلیارد 
دلار رس��ید.این در حالی اس��ت که با توجه به شرایط 
تولید آیفون 13 این احتمال مطرح می ش��ود که بخش 
عم��ده ای از این دس��ته از تلفن های هم��راه رفرش و 
ریپک شده هستند. بنابراین نه تنها کاهش واردات که 

مورد انتظار سیاس��ت گذار ارزی بود به واسطه سازوکار 
پیش ف��روش آیف��ون ارزان قیم��ت از س��وی کوروش 
کمپانی و ش��رکت های مش��ابه کاهش پیدا نکرد، بلکه 
ش��اهد واردات کالاهای کار کرده به اسم کالای نو به 
کش��ور بودیم.به این ترتیب مدل کلاهبرداری شرکت 
کوروش کمپانی و موارد مش��ابه آن که به واسطه بستر 
غلط واردات آیفون به وجود آمده اس��ت، نه تنها سبب 
کلاهبرداری ریالی از مردم ش��ده اس��ت، بلکه س��بب 

خسارت بزرگ به منابع ارزی کشور شده است.
چه کسی پشت پرده کوروش کمپانی است؟ ���

به گزارش تسنیم، با توجه به سکوت معنا دار واردکنندگان 
موبای��ل در دوره تبلیغات گس��ترده ک��وروش کمپانی با 
تمرکز بر ادعای واردات مستقیم از چین و دوبی با وجود 
مش��کوک ب��ودن ان از جهت نداش��تن کارت بازرگانی، 
محل سوال افکار عمومی و مراجع بالادستی ناظر است.
چرا که همانطور که اشاره شد،این سازوکار های متقلبانه 
منجر به رون��ق کاذب واردات و مصرف آیفون رفرش و 
ریپک شده است.در این بین قطعا مافیای واردات آیفون 
ذی نفع اصلی این روند انحصاری و متقلبانه بوده است.
بر این اساس این سوال مطرح میشود که آیا این سکوت 
به نوعی در جهت حمایت از واردکننده پشت پرده آیفون 
برای تامین نیاز کوروش کمپانی بوده اس��ت؟ به عبارت 
دیگر باید مشخص شود کدام شرکت آیفون های رفرش 
را در اختی��ار کوروش کمپانی قرار داده و کدام مجموعه 

آنها را گارانتی کرده است؟

یک کارشناس اقتصادی گفت: با اعمال قوانین مالیاتی 
در بازار های غیرمولد، توازن در اقتصاد برقرار شده است و 
تا زمانی که بازده دارایی ها تنظیم نشود، نمی توان تورم را 
کنترل کرد. در برنامه بالاتر به موضوع مالیات بر عایدی 
س��رمایه آری یا خیر، با حضور جعفریان مشاور مالیاتی 
اتاق اصناف و وحید عزیزی کارشناس اقتصادی پرداخته 
شد.جعفریان مشاور مالیاتی اتاق اصناف گفت: کسی که 
در کشور متولد می شود باید دارای شناسه اقتصادی باشد، 
متاسفانه ما در تمامی بخش های کشور اعم از اجتماعی، 
سیاسی، اقتصادی و ... و با توجه به تورم موضوع مالیات 
بر عایدی س��رمایه معنی ندارد و این قانون از سال ۹۸ 
هنوز اجرایی نش��ده اس��ت.او گفت: به نظر من باید بر 
مالیات عایدی س��رمایه کار کارشناسی کرد، ما با اصل 
موضوع مخالف نیستیم، ولی باید زیرساخت های مالیات 
بر عایدی سرمایه انجام شود، امروز ما در تمامی کالا ها 
مالی��ات می گیریم.  جعفریان طرح مالی��ات بر عایدی 
سرمایه را موثر در اقتصاد کشور دانست و گفت: با توجه 
به اهمیت این طرح، باید در این موضوع س��ریعتر اقدام 
ش��ود که با کمک بخش خصوصی می توان به سرعت 
این لایح��ه را آماده کرد و به مجلس ارائه داد، مجلس 

ما متاسفانه بخشی نگر است، این قانون اگر قرار است 
تصویب شود باید زیر ساخت آن اجرا شود.  او افزود: ما از 
تجربه دیگران استفاده نمی کنیم و به همین منظور درجا 
زده و فقط می خواهیم خودمان تجربه کنیم که نش��ان 
می دهد نخواهیم توانست سرانجام خوبی داشته باشیم.

جعفریان با اشاره به سیستم مالیاتی ترکیه که می گوید 
اگر قبل از یک سال پس از خرید کالای سرمایه ای باید 
40 درصد آن را به صورت مالیات بپردازید، گفت: اگر در 
یک سال کالایی به سه برابر قیمت فروخته شود یعنی 
سفته بازی اتفاق افتاده و باید مالیات آن پرداخت شود.او 
ادامه داد: نظر ما هم مبنی بر این بود که طرح مالیات بر 
عایدی سرمایه، جلوی سفته بازی و انباشت سرمایه در 
بخش های غیر مولد را بگیرد.جعفریان افزود: این طرح 
باید جلوی انباش��ت س��رمایه را بگیرد تا در بخش های 
مولد هزینه ش��ود.جعفریان با اش��اره به درآمد مالیاتی 
دول��ت آمریکا و برزیل از طلا و م��ازاد درآمد، گفت: ما 
گرفتار اقتصاد بدی هستیم و برای تامین کسری بودجه 
می خواهیم از مردم مالیات بگیریم.او افزود: این ش��یوه 
مالیات گیری مختص کشور های پیشرفته است و برای 
توزیع مجدد درآمد و انباشته نشدن ثروت به کار می رود 

و در ایران با هدف جلوگیری از واس��طه گری و س��فته 
بازی به آن روی آورده اند. در ادامه عزیزی کارش��ناس 
اقتص��ادی گفت: مالیات بر عایدی س��رمایه در تمامی 
کشور ها در حال اجرا است و تنها برای ایران نیست،16 
س��ال است که این طرح قرار بود اجرایی شود که هنوز 
اعمال نش��ده اس��ت.او افزود: در این خصوص از سوی 
وزیر اقتصاد هم از مجلس این موضوع مالیات بر عایدی 
س��رمایه مطالبه ش��د که جوابی دریافت نشد، سال ۹3 
این موضوع از مجلس خارج ش��د و مجددا در سال ۹7 
مطرح ش��د و تا امروز موضوع مالیات بر عایدی سرمایه 
تصویب نشده است. این یک سوال جدی است که چرا 
آقایان مخالف این موضوع هستند؟عزیزی تصریح کرد: 
به ندرت کش��ور های دیگر ت��ورم را در نظر می گیرند، 
سال ها اس��ت با پیدایش نگاه پول درونزا، نگاه قدیمی 
منسوخ شده است و اعطای تسهیلات رابطه مستقیمی 
با سودآوری بازار ها دارد.عزیزی گفت: در واقع مسئولین 
اگر بتوانند بازار ه��ا را مدیریت کنند، می توانند تقاضای 
تس��هیلات را نیز کنترل کنند، چراکه به دلیل سود بالا 
و ریس��ک پایین چنین بازار های غیرمولدی، در نهایت 
تس��هیلات به این بازار ها انتقال پی��دا می کند.عزیزی 

خاطرنش��ان کرد: در سایر کش��ور ها علاوه بر برطرف 
کردن موانع تولید و کسب و کار، با اعمال قوانین مالیاتی 
در بازار های غیرمولد، توازن در اقتصاد برقرار شده است و 
تا زمانی که بازده دارایی ها تنظیم نشود، نمی توان تورم را 
کنترل کرد.عزیزی گفت: نمایندگان بیان کردند که باید 
زیر س��اخت های اجرایی مفصل آماده شود، من معتقدم 
زیر ساخت لازم برای اجرای این طرح مالیات بر عایدی 
سرمایه مهم نیست، مالیات بر عایدی سرمایه بیشتر به 
ثروتمندان می رسد و هیچ مالیاتی دریافت نمی شود.این 
کارش��ناس مالیاتی تأکید ک��رد: در بحث تورم باید این 
نکته مد نظر قرار گیرد که وقتی قرار است مسئولان با 
پدیده ای مقابله کنند باید با قوی ترین ابزار با آن مقابله 
ش��ود.عزیزی گفت: البته برای اصاب��ت این مالیات به 
هدف و به مشکل نخوردن مردم عادی، در طرح فعلی 
مجلس ۹۹ درصد افراد معاف شده اند و یک درصد افراد 
که مشکل اصلی هستند مورد هدف قرار گرفته اند.وی 
در پایان گفت: اظهارنامه ای بودن اخذ مالیات بر عایدی 
سرمایه یعنی کاهش اثر بازدارنده این ابزار و تا زمانی که 
بخواهد وصول شود اتفاقات بسیاری در اقتصاد افتاده و 

خیلی کنترل کننده نخواهد بود.

بدون مالیات بر عایدی سرمایه نمی توان تورم را کنترل کرد 

واریز 2میلیارد دلار بدهی بابک زنجانی به خزانه بانک مرکزی در آرامش بازار ارز مؤثر است 
عضو اتاق بازرگانی ایران گفت: همیشه در 
ماه های پایانی س��ال ما ب��ا چنین اتفاقاتی 
مواجه می ش��ویم که دلی��ل اصلی آن هم 
ایج��اد موج هیجانی توس��ط دلالان برای 
تش��ویق مردم و هجوم آنها ب��ه بازارهای 
غیررس��می ارز اس��ت. قاس��م رضائی��ان، 
رئیس اتاق بازرگان��ی گیلان در خصوص 
دلایل نوسانات بازار ارز در روزهای پایانی 
س��ال اظهار داشت: متأس��فانه سالهاست 
اف��راد س��ودجو و دلالان ب��ازار ارز در ماه 
پایانی س��ال از همیشه فعال تر می شوند تا 
قیم��ت دلار را تا حد امکان دچار نوس��ان 
و افزای��ش کنند. این افراد طوری ش��رایط 
آینده را ب��رای مردم تداع��ی می کنند که 
ان��گار آخر زمان ش��ده اس��ت و همه باید 

بلافاصله س��رمایه های خ��ود را از ریال به 
دلار تبدیل کنن��د.وی ادامه داد: به همین 
دلیل همیش��ه در ماه های پایانی سال ما با 
چنی��ن اتفاقاتی مواجه می ش��ویم که دلیل 
اصل��ی آن هم ایجاد موج هیجانی توس��ط 
دلالان برای تش��ویق مردم و هجوم آنها 
به بازارهای غیررس��می ارز است.این فعال 
اقتصادی یادآور ش��د: س��وداگران بازار ارز 
همیش��ه در روزهای پایانی س��ال به دنبال 
آن هس��تند از آب گل آلود ماه��ی بگیرند 
و تا ح��د امکان ثب��ات و آرامش ب��ازار را 
به ه��م بزنن��د، در واقع درآمد و س��ود این 
اف��راد در عدم ثبات ارزی اس��ت که برای 
رس��یدن به این هدف از هیچ اقدامی حتی 
سوءاس��تفاده از ناآگاهی و هیجانات مردم 

دریغ نمی کنند.عضو کمیسیون کشاورزی و 
صنایع وابسته اتاق بازرگانی ایران، عملکرد 
بان��ک مرکزی در این خصوص را بس��یار 
مهم و مثبت خواند و گفت: بی تردید نقش 
دولت و بانک مرکزی در مدیریت ش��رایط 
این چنینی بسیار مهم و تأثیرگذار است که 
خوشبختانه تاکنون بانک مرکزی توانسته 
است با توجه به شرایط داخلی و بین المللی 
به خوب��ی بازار ارز را کنترل و مدیریت کند.
رضائیان خاطرنشان کرد: بانک مرکزی در 
سال جاری توانست با اجرای سیاست های 
ارزی خ��ود به خوبی بازار را کنترل کند که 
امیدوارم بتواند مثل س��ال گذش��ته از پس 
روزهای پایانی امس��ال ه��م برآید، به ویژه 
آن که کش��ور م��ا همچنان تحت فش��ار و 

محدودیت های مختلف داخلی و بین المللی 
از جمله تحریم های ظالمانه آمریکا و غرب 
اس��ت و همی��ن موضوع مس��ئولیت بانک 
مرکزی را بس��یار س��نگین تر می کند.عضو 
اتاق بازرگانی با اش��اره ب��ه واریز 2 میلیارد 
دلار بدهی بابک زنجان��ی به خزانه بانک 
مرکزی گفت: قطعاً این موضوع در شرایط 
کنونی و روزهای پایانی سال تأثیر مثبتی بر 
توان مدیریت بازار ارز توسط بانک مرکزی 
خواهد داش��ت و می تواند الته��اب بازار را 
تا حد قابل توجه��ی کاهش دهد، گواه این 
موضوع نیز کاهش قیمت دلار در س��اعات 
اولیه انتشار این خبر بود که نویددهنده این 
اس��ت که واریز این مبلغ ب��ه خزانه بانک 
مرکزی نیز می تواند در روزهای آتی باعث 

تثبی��ت و آرامش بیش��تری در بازار ش��ود.
وی با پیش بینی نوس��انات قیمت دلار در 
روزهای پایان س��ال خاطرنشان کرد: اگر 
بان��ک مرک��زی بتواند علاوه ب��ر تکیه بر 
منابع ارزی خود، س��رمایه های س��رگردان 
و بلاتکلیف مردم را نیز به خوبی به س��مت 
بخش مولد هدایت کند، هیچ مش��کلی در 
تأمین ارز تا پایان س��ال و حتی سال آینده 
نخواهیم داشت. بی تردید اگر دولت و بانک 
مرکزی بتوانن��د با ارائه برنامه های جامع و 
مدون در راس��تای س��رمایه گذاری ایمن و 
کم ریس��ک، سرمایه های س��رگردان را به 
بخش مولد و اقتصادی کشور سوق دهند، 
بسیاری از مشکلات و کاستی های اقتصاد 

ما برطرف خواهد شد.
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شهرستان

روزانه 8 هزار خدمت درمانی به ایثارگران 
در خراسان رضوی ارائه می شود

مشهد سمیرا ررحمتی-مدیر شرکت بیمه دی 
در استان خراسان رضوی و مشاور مدیرعامل 
بیم��ه دی در امور ایثارگ��ران گفت: روزانه ۸ 
هزار خدمت درمانی به ایثارگران در اس��تان 

خراسان رضوی ارائه می شود.
مهدی شریعتی فر با حضور در منازل دو تن 
از جانبازان دفاع مق��دس حمید رضا مداحی 
جانباز 70درصد و مس��ئول انجمن جانبازان 
نخاعی اس��تان خراس��ان رضوی و نیز سید 
مجتبی حسینی جانباز 40 درصد و از خانواده 
معزز شهدا و مسئول انجمن فرزندان شاهد و 
ایثارگر خراسان رضوی، در فضایی صمیمانه 
با آنان دیدار و گفت و گو کرد. وی افزود: یک 
میلیون و 700 هزار نف��ر از جامعه ایثارگری 
در کشور تحت پوش��ش بیمه دی قرار دارند 
ک��ه از این تع��داد، 170 هزار نف��ر مربوط به 
خراسان رضوی است. مدیر شرکت بیمه دی 
در استان خراسان رضوی و مشاور مدیرعامل 
بیم��ه دی در امور ایثارگران ضمن تعظیم به 
مقام جانبازان، یادآور ش��د: جانب��ازان با ایثار 
جان خود، از اسلام و ایران دفاع کردند و ارائه 
خدمات بیمه درمان تکمیلی به خانواده معزز 
ش��هدا، جامعه ایثارگری، جانبازان و آزادگان 
جزو افتخارات این شرکت است. وی با اشاره 
ب��ه تلاش برای ارائه خدم��ات بهتر بیمه ای 
به ایثارگران، گف��ت: پرداخت های این بیمه 
ب��ه مراکز درمانی به روز اس��ت؛ به گونه ای 
که د  حال حاض��ر تا پایان آبان ماه پرداخت 
شده است و انتظار ما از مراکز طرف قرارداد، 
ارائه خدمات خوب به بیمه شدگان بیمه دی 
اس��ت. ش��ریعتی فر افزود: در حال حاضر آن 
بخشی از خسارت بیمه شدگان بیمه دی که 
در استان قابل پرداخت باشد، طی 72 ساعت 
پرداخت می ش��ود. حمید رضا مداحی جانباز 
70درص��د دف��اع مقدس و مس��ئول انجمن 
جانبازان نخاعی اس��تان خراسان رضوی هم 
در ای��ن دیدار از خدمات درمان تکمیلی بیمه 
دی به ایثارگ��ران تقدیر و اظهار کرد: هرگاه 
مش��کلی در ارائه خدمات درمانی به جانبازان 
وجود داش��ته، با پیگیری مدی��ر بیمه دی در 

خراسان رضوی، مشکل حل شده است.

دوره آموزشی مدیریت شرایط 
اضطراری و فرماندهی حادثه

در راستای آموزش مدیران شرکت در مقابل 
آمادگی هر چه بیش��تر در مواقع بحران علی 
الخصوص بح��ران های طبیعی و کاس��تن 
تاثیر آن ها بر شرکت، دوره آموزشی دو روزه 
مدیریت شرایط اضطراری و فرماندهی حادثه 

در توزیع برق استان سمنان برگزار گردید.
برنامه هایی نظیر آمادگی پاس��خ به حوادث 
و س��وانح در راس��تای بررس��ی الزام��ات و 
راهکارهای مدیریت شرایط اضطراری، بررسی 
اس��ناد و مدارک، پیش بینی توان شرکت در 
ش��رایط بحرانی و اضطراری، کارایی و تداوم 
عملکرد و بازیابی پس از سانحه و پیشگیری 
و برنامه ریزی عملیات��ی از مهم ترین موارد 
آموزش داده ش��ده در این کارگاه آموزشی به 
ش��مار می رود. در این دوره آمادگی شرکت 
درخصوص تدوین روش ها و اس��تانداردهای 
مقابل��ه با بحران مورد پایش و تجزیه تحلیل 
قرار گرفته شد و دستورالعمل های مربوط به 
مدیریت بحران از جمله دس��تورالعمل طرح 
بحران و نحوه فعال سازی آن مورد بازخوانی 
قرار گرفت. استاد دوره آموزشی با بیان اینکه 
سیس��تم فرمانده��ی حادث��ه ) ICS ( برای 
کنترل در سانحه اورژانسی یا هر رویداد غیر 
اورژانس��ی اعم از کوچک و بزرگ باید مورد 
اس��تفاده قرار گیرد و اضافه کرد: این سیستم 
از قابلیت درونی بسیار بالا برخوردار است، به 
گونه ای که می توان جهت برطرف ساختن 
نیازهای مختلف آن را توسعه داده یا کوچک 
نمود. وحید حس��ینی جناب به نمونه هایی از 
انواع س��انحه و مخاطرات مرسوم در سیستم 
فرماندهی اش��اره داش��ت و افزود: مواردی از 
قبی��ل آتش س��وزی و مدیری��ت مخاطرات 
طبیعی با ابعاد گس��ترده بدمی یا اس��تانی از 
جمله نکاتی است که در سیستم ICS کاربرد 
دارد. وی همچنی��ن به عوامل متعدد اهمیت 
ایمنی در مقابله با بحران اشاره نمود و افزود: 
انگیزه ایمنی ضعی��ف در افراد، حمایت های 
نامناسب در برابر اشتباهات افراد، دستورالعمل 
های عملیاتی و نگه��داری ضعیف، آموزش 
نامناس��ب اف��راد، ضع��ف در س��ازمان، عدم 
برقراری ارتب��اط و اولوی��ت دادن به اهداف 
تجاری به ج��ای توجه به مس��ائل ایمنی از 
مهم ترین عوامل وقوع حوادث بزرگ از دید 

محققان ایمنی بوده است.

احداث پارکینگ های طبقاتی یکی از 
گزینه های رفع معضلات ترافیکی در 

مناطق پر تردد
معاون فنی و عمرانی ش��هرداری کرج ضمن 
اشاره به امکانات تجاری فراهم شده در پروژه 
پارگینگ طبقاتی عمومی شهرداری کرج واقع 
در بلوار مولانا در منطقه ۸،گفت:این امکانات 
عامل توجیه اقتصادی پروژه است. محمدرضا 
ناصرخاکی در مراسم افتتاحیه پارگینگ طبقاتی 
عمومی شهرداری کرج واقع در بلوار مولانا در 
منطقه ۸ که با حضور رییس و اعضای شورای 
شهر کرج، ش��هردار کرج، معاونین شهردار و 
دیگر مس��ولان، برگزار ش��د،ضمن تبریک 
اعیاد شعبانیه و قدردانی از حضور خانواده های 
مع��زز ش��هدا،جانبازان و ایثارگ��ران و دیگر 
حاضران،همچنین اصحاب رسانه،عنوان کرد:  
در اجرایی ش��دن این پروژه همکاران بنده در 
معاونت فنی عمرانی نقش پررنگی داش��تند. 
معاون فنی و عمرانی شهرداری کلانشهرکرج 
با بیان اینکه احداث پارکینگ طبقاتی یکی از 
گزینه های رفع معضلات ترافیکی در مناطق 
پر تردد اس��ت، اظهار داش��ت:امید است این 
پروژه نیز به عنوان راهگشا ترین موضوعات 
در بخش ترافیک باش��د. ناصرخاکی در ادامه 
صحبت ه��ای خود به اطلاع��ات فنی پروژه 
اشاره کرد و افزود:این پارکینگ با مساحت 10 
ه��زار متر مربع در 10 طبقه و گنجایش 2۵0 
خودرو در اختیار شهروندان قرار گرفت. معاون 
فنی و عمرانی ش��هرداری کرج همچنین به 
امکانات تجاری در طبقه آخر پارکینگ یا بام 
و ایجاد سه باب مغازه در همکف اشاره و بیان 
کرد:با فراهم کردن این امکانات توجیه اجرایی 
پروژه در بخش س��رمایه گذاری و اقتصادی 
ایجاد شده است. اتفاقی ویژه در زمینه پروژه 
های ش��هری؛روز ش��مار پروژه های عمرانی 
در س��ایت ش��هرداری کرج به نمایش درآمد 
معاون فنی و عمرانی شهرداری کلانشهرکرج 
گفت:با نمایش روزشمار پروژه های معاونت 
فنی وعمرانی روی پورتال ش��هرداری کرج، 
ش��هروندان در جری��ان رون��د اج��رای این 
طرح ه��ا و مدت باقی مانده تا افتتاح آنها قرار 
می گیرند. ناصرخاکی بیان داشت:هنگامی که 
صفحه سایت رسمی ش��هرداری کرج را باز 
کنید و روی صفح��ه معاونت فنی و عمرانی 
کلیک کنید با مراجعه به بخش »پروژه های 
معاون��ت« و کلی��ک روی پیون��د »اداره کل 
تقاطعات غیرهمس��طح« وارد صفحه ای می 
ش��وید که درآن روزشمار پروژه های در حال 
انجام این بخش را با ارائه زمان باقی مانده تا 

تاریخ افتتاح در اختیارتان قرار می دهد.

اعمال سیاست محله محوری مسجد 
بنیان در بودجه سال 1403 شهرداری 

اراک
خانمحم��دی معاون برنامه ریزی و توس��عه 
سرمایه انس��انی ش��هرداری اراک در ادامه 
خاطر نش��ان کرد: در راستای نیل به اهداف 
توسعه عادلانه سرانه های مدیریت شهری 
و بر اس��اس سیاس��ت های محله محوری 
مس��جد بنیان، ردیف های پیاده روس��ازی، 
آس��فالت معابر و جدولگذاری دیده شده در 
بودجه به ص��ورت جداگانه و اختصاصی هر 
منطقه به مدیران مناطق واگذار می ش��ود.
لازم به ذکر اس��ت س��هم اعتب��اری منطقه 
یک ش��هرداری از اعتبارات عمرانی)آسفالت 
20 میلی��ارد، جدولگ��ذاری 1۵0 میلی��ارد و 
پیاده روس��ازی 1۵0 میلی��ارد ریال(، منطقه 
دو )آس��فالت 40 میلیارد، جدولگذاری 140 
میلیارد و پیاده روس��ازی 1۹0 میلیارد ریال(، 
منطقه سه)آسفالت 220 میلیارد، جدولگذاری 
220 میلیارد و پیاده روس��ازی 130 میلیارد(، 
منطقه چهار)آسفالت 20 میلیارد، جدولگذاری 
120 میلیارد و پیاده روس��ازی 1۵0 میلیارد 
ری��ال(، منطق��ه پنج)آس��فالت 20 میلیارد، 
جدولگ��ذاری 120 میلیارد و پیاده روس��ازی 
13۵ میلیارد ریال( و در نهایت منطقه بافت 
تاریخی)آسفالت 20 میلیارد، جدولگذاری 40 
میلیارد و پیاده روس��ازی 100میلیارد ریال( 
می باش��د. خانمحمدی معاون شهردار اراک 
همچنین از تعریف 14 پروژه جدید ش��هری 
در بودجه س��ال 1403 شهرداری خبر داد و 
گفت: مطالعه و احداث پارک بانوان شماره 2 
ش��هر اراک، احداث پست برق و ایجاد مرکز 
شارژ اتوبوس های برقی، ساماندهی میادین 
هسته مرکزی شهر، تأمین زیرساخت های 
ش��هرک س��لامت، طراحی و احداث سوله 
جهت انبار نمک، مطالعات مربوط به مرمت 
خانه های تاریخی)حاجباشی، محسنی و ...(، 
احداث و ساماندهی ساختمان ها و تاسیسات 
عمومی ، توسعه ش��بکه آبرسانی قطعات و 
خیابانهای آرامس��تانها، تهیه و اجرای پروژه 
های مرتبط با حوزه پدافند غیرعامل، مطالعه، 
طراحی و امکان سنجی مجموعه تفریحی، 
ورزشی و گردش��گری آبی، احداث زورخانه 
شهر، ایجاد مرکز فرماندهی مدیریت بحران، 
مطالعه مکان یابی اماکن اسکان اضطراری و 
سایت های پشتیبان و تهیه نقشه تخلیه امن 
و اضطراری شهر، از جمله پروژه های جدید 

تعریف شده در بودجه هستند.

اخبار

بررس��ی آمارهای مختلف نش��ان می دهد 
بانک قرض الحس��نه مهر ایران در جایگاه 
نخست شبکه بانکی از نظر درصد افزایش 
منابع ایستاده اس��ت. بانک قرض الحسنه 
مهر ایران موفق شده منابع خود را از 1۵6 
همت در پایان سال گذشته به 246 همت 
در پایان آذر 1402 برس��اند. این رشد ۵7 
درصدی باعث شده این بانک در شاخص 

درصد رشد س��پرده ها رتبه نخست شبکه 
بانکی کشور را به دست آورد. حجم منابع 
جذب شده توسط بانک قرض الحسنه مهر 
ایران نیز که معادل ۹0 همت بوده، باعث 
شده این بانک رتبه هفتم شاخص تغییرات 
مانده س��پرده ها را از آن خ��ود کند. بانک 
قرض الحس��نه مه��ر ایران در س��ال های 
گذش��ته هم��واره یک��ی از موفق تری��ن 

عملکردها را در جذب منابع به نام خود ثبت 
کرده است. دکتر »سید سعید شمسی نژاد« 
مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران 
نیز به تازگی اعلام کرد که منابع این بانک 
ظرف 2 س��ال گذش��ته حدود 240 درصد 
رش��د را تجربه کرده است. افزایش منابع 
بانک قرض الحس��نه مهر ای��ران در طول 
سال های گذش��ته همواره از متوسط رشد 

منابع ش��بکه بانکی بیش��تر بوده و همین 
موضوع باعث ش��ده س��هم ای��ن بانک از 
کل منابع ش��بکه به طور پیوس��ته افزایش 
یابد. همه منابع بانک قرض الحس��نه مهر 
ایران، قرض الحس��نه به ش��مار می رود و 
این بانک در مقایسه با بانک های قدیمی 
کشور موفق شده در ش��اخص مانده کل 
سپرده های قرض الحسنه نیز رتبه سوم را 

به خود اختصاص ده��د. همچنین از نظر 
درصد رش��د سپرده های قرض الحسنه نیز 
این بانک در جایگاه چهارم ش��بکه بانکی 

ایستاده است.

رتبه نخست رشد سپرده در شبکه بانکی به بانک قرض الحسنه مهر ایران رسید
بررسی آمارهای مختلف نشان می دهد

226 روستا ی جدید دراستان خراسان رضوی از نعمت گاز بهره مند شدند
مشهد سمیرا رحمتی-استاندار خراسان رضوی گفت: در 
2 سال گذشته برنامه گازرسانی به روستاهای استان را در 
قالب طرح_تحول_روستایی در حال اجرا داریم و تا امروز 
226 روستای جدید گازرسانی شده است. یعقوبعلی نظری 
در نخستین گردهمایی معاونین عمرانی فرمانداری های 
استان که با حضور معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار 
خراس��ان رضوی در محل سالن ش��هید باهنر استانداری 
برگزار ش��د با اش��اره به اینکه قدرت بسیج  مردم یک از 
مشخصات مدیران است، اظهار کرد: یک شبکه تخصصی 
فنی مدیریتی و منسجم با حضور معاونین عمرانی در استان 
باید وجود داش��ته باشد تا استان اصطلاحا به یک کارگاه 
تبدیل شود.  استاندار خراس��ان رضوی ادامه داد: راهبرد 
مدیریتی م  در اس��تان، حل مشکلات اولویت دار مبتنی 
بر مزیت ها و ظرفیت های موجود اس��ت؛ منتهی در گام 
نخست، مسائل شناسایی شدند و برای آن ها برنامه ریزی 
ش��د.  وی عنوان کرد: حتما باید به صورت سازمان یافته 
وهم افزا در حل موضوعات اس��تان عمل بکنیم وگرنه به 

هدف اصلی خودمان نمی توانیم برس��یم. نظری هر اقدام 
را تابعی از یک راهبرد یا اس��تراتژی دانست و خاطرنشان 

کرد: مدیریت حتما باید تابعی از یک اس��تراتژی باشد تا 
بتواند در ادامه مسیر موفق باشد.  استاندار خراسان رضوی 

با اش��اره به اهمیت مس��کن در زندگی مردم متذکر شد: 
مسکن سهم قابل توجهی از سبد هزینه خانوار را به خود 
اختصاص داده است که خیلی ها قادر به تامین آن نیستند، 
ل��ذا دول��ت باید به کمک حل این مس��ئله بیاید.  وی بر 
نقش مهم معاونین عمرانی فرمانداری ها در حل مس��ائل 
مردم تاکید کرد و گفت: باید مانند یک مدیر جهادی هر 
طور ش��ده به دنبال حل مس��ئله باشید.  نظری ادامه داد: 
بخش عمده ای از مشکلات ما در حوزه مدیریتی است و 
می توان با توانمندی موجود آن ها را با این نگاه مدیریتی 
حل کرد.   وی به طرح گازرسانی به روستاها اصاره کرد 
و گفت: در 2 سال گذشته برنامه گازرسانی به روستاهای 
اس��تان را در قالب #طرح_تحول_روستایی در حال اجرا 
داریم و تا امروز 226 روستای جدید گازرسانی شده است. 
گفتنی اس��ت؛ در این جلسه با حضور جواد خدائی معاون 
هماهنگی امور عمرانی اس��تاندار خراسان رضوی شروع 
شده بود، آخرین وضعیت پروژه های نهضت ملی مسکن 

در شهرستان ها بررسی شد.

در قالب طرح تحول روستایی :

چرداول یکی از مناطق سبز ایلام از لحاظ توسعه گازرسانی است
مدیرعامل شرکت گاز استان ایلام خبر داد:

ایلام- مدیرعامل ش��رکت گاز استان ایلام 
با اش��اره به اینکه چ��رداول یکی از مناطق 
سبز استان از لحاظ توسعه گازرسانی است، 
گفت: هم اکنون 100 درصد جمعیت شهری 
و روس��تایی چرداول از نعم��ت گاز طبیعی 

برخوردار هستند.
به گزارش روابط عمومی شرکت گاز استان 
ایلام؛ محمود کش��اورز در مراس��م تکریم و 
معارفه روس��ای قدیم و جدید ش��رکت گاز 
شهرستان چرداول افزود: شهرستان چرداول 
دارای 4 شهر و 7۹ روستا می باشد که تمامی 

آنها از نعمت گاز طبیعی برخوردار هستند.
وی ب��ا بیان اینکه هم��کاران باید در زمینه 

حفظ، نگهداری، توسعه تاسیسات، پایداری 
ش��بکه های گاز و منابع انس��انی به منظور 
ارائ��ه خدمات مطلوب به مردم ش��ریف این 
منطقه برنامه ریزی دقیقی داش��ته باش��ند، 
اظهار داشت: انتظار می رود در جهت ترویج 
فرهنگ استفاده صحیح و ایمن از گاز طبیعی 
در راستای رعایت الگوی مصرف توجه ویژه 

ای در این شهرستان صورت پذیرد.
کشاورز با اشاره به اینکه شرکت گاز همواره 
خدمات گازرس��انی را به روس��تائیان مدنظر 
قرار داده و تلاش��گران عرص��ه صنعت گاز 
با زحمات ش��بانه روزی خود مسیر توسعه را 
فراهم کرده اند، تصریح کرد: توجه به جامعه 

روستایی و خدمت رسانی به آنها باعث توسعه 
همه جانبه می شود که در این زمینه شرکت 
گاز استان قدم های قابل قبولی برداشته که 

برای جامعه هدف قابل لمس است.
همچنین فرماندار چرداول از گازرس��انی به 
مناطق ش��هری و روس��تایی این شهرستان 
قدردانی ک��رد و گفت: در دولت س��یزدهم 
توجه وی��ژه ای به مناطق مح��روم و کمتر 
توسعه یافته روس��تایی این شهرستان شده 
که خوش��بختانه هم اکن��ون تمامی مناطق 
ش��هری و روستایی این منطقه از نعمت گاز 

طبیعی برخوردار هستند.
علی محمدی با اشاره به اینکه با گازرسانی 

ب��ه مناط��ق کمتر توس��عه یافت��ه، رضایت 
عمومی م��ردم فراهم ش��ده اس��ت، افزود: 
شرکت گاز اس��تان در ایام اربعین با برپایی 
موک��ب و پذیرای��ی از زائ��ران اربعین خوب 
درخش��ید و انتظار م��ی رود که این خدمات 

استمرار داشته باشد.
وی ب��ا بی��ان اینک��ه تغییر و تح��ول باعث 
پویای��ی، تزریق انرژی جدی��د و برنامه های 
نو برای رسیدن به اهداف سازمانی می شود، 
اظهار داشت: رئیس جدید ناحیه گاز چرداول 
از فرزندان بومی و با تجربه این شهرس��تان 
اس��ت که در ارتباط گیری خ��وب و درخور 
ش��أن مردم عزیز شهرس��تان میتواند خوب 

ایفای نقش کند.
گفتنی اس��ت در پایان این مراسم از زحمات 
و تلاش های قهرم��ان کرمی تقدیر و روح 
ال��ه باقری ب��ه عنوان سرپرس��ت ناحیه گاز 

شهرستان چرداول منصوب شد.

ب��ه گزارش روابط عموم��ی اتاق بازرگانی 
اصفه��ان، محمدرضا گل احم��د، رئیس 
کمیس��یون مس��ئولیت اجتماعی شرکتی 
و عض��و هیئت نمایندگان ات��اق بازرگانی 
اصفهان گفت: بانوان نقش بس��یار مهمی 
در ش��کل گیری فرهنگ یک کشور دارند 
چرا که با آموزش های آنها در خانواده است 
که فرهنگ یک جامعه ساخته می شود. در 
کشور ما نیز زنان جایگاه ویژه ای در فرهنگ 
کهن ایران زمین داشته اند و به عنوان نمونه 

بانوان��ی که در این نشس��ت حضور دارند 
از فعالان اقتصادی و بازرگانان برجس��ته 
اصفهان به شمار می آیند و در طول تاریخ 
نیز زنان اصفهان نقش مهمی در پیشرفت 
و توسعه این ش��هر داشته اند.  آیوپوا ایرادا 
وزی��ر   )IRADA AYUPOVA(
فرهنگ تاتارس��تان، در مورد ظرفیت های 
موجود در تاتارستان بیان داشت: تاتارستان 
در مرکز روس��یه و هم جوار با ش��هرهای 
بزرگ قرار دارد. تاتارستان در مرکز روسیه 
اس��ت و از لحاظ جغرافیای��ی در موقعیت 
بسیار مناسبی واقع شده است. جاده بزرگی 
در بین مس��کو و کازان ایجاد ش��ده که از 
طریق آن می توان مستقیم با روسیه ارتباط 
برقرار کرد. جمعیت تاتارس��تان بیش از 4 
میلیون نفر است و می توان گفت که یک 
شهر تولیدی است. تولید تاتارستان سالانه 
ب��ه چهل میلیون دلار می رس��د. تولیدات 

تاتارس��تان بیشتر شامل محصولات نفتی 
و شیمیایی می شود. همچنین ماشین آلات 
با کیفیت��ی در حوزه های مختلف از جمله 
حمل ونقل، هواپیم��ا، هلی کوپتر نیز تولید 
می شود. تاتارستان در حوزه صنعت فناوری 
اطلاعات و آی تی نیز بسیار پیشرفت کرده 
و دستاوردهای خوبی داشته است. در حوزه 
س��لامت و پزش��کی نیز تاتارستان موفق 
بوده و به نوعی مرکز پزش��کی محس��وب 
می شود.  آیوپوا ایرادا، ضمن اشاره به تأکید 
خداوند در قرآن در رابطه  با جایگاه بالای 
زنان گفت: موارد زیادی در جهان به همت 
بانوان انجام می ش��ود و زنان نقش مهمی 
در جوام��ع دارند. از اعضای ش��ورای عالی 
بان��وان ات��اق بازرگانی دع��وت می کنیم 
به تاتارس��تان س��فر کنن��د و از نزدیک با 
ظرفیت ه��ای ای��ن منطقه آش��نا ش��وند. 
در ماه م��ی همایش ب��زرگ محصولات 

حلال را برگ��زار می کنیم که حضور زنان 
در آنج��ا پر رنگ اس��ت.  وی در رابطه  با 
حوزه صنایع دستی و میراث فرهنگی افزود: 
ایران یکی از کش��ورهای مطرح در حوزه 
صنایع دستی و گردشگری است و توانسته 
سنت هایش را حفظ کند. حدوداً 200 نوع 
صنایع دستی در ایران وجود دارد که برخی 
از آنها نیز در یونسکو به ثبت رسیده است. 
نکته جالب توجه این است که هیچ کدام از 
صنایع دستی ایران فراموش نشده؛ ولی در 
تاتارستان به رغم اینکه صنایع دستی شهر 
بسیار قوی است بخشی از آنها را فراموش 
کرده ایم. تلاش می کنیم با راه اندازی یک 
مرکز فرهنگی، صنایع دستی و سنت های 
فراموش شده را مجدد احیا کنیم و در این 
مرکز نه تنها صنایع دس��تی معرفی ش��ود؛ 
بلکه معرف فرهنگ در عرصه بین المللی 
نیز باش��د. این مرکز ی��ک فرصت خوب 

ب��رای فع��الان فرهنگی و صنایع دس��تی 
ایران و اصفهان اس��ت ک��ه می توانند در 
آن ب��ه معرف��ی محص��ولات و خدم��ات 
خ��ود بپردازند.  عل��ی مقتدری، مش��اور 
بین الملل ش��هرداری اصفهان با اشاره به 
تفاهم نامه خواهرخواندگ��ی بین اصفهان 
و س��ن پترزبورگ گفت: در سن پترزبورگ 
بلوار پرونزنسکی به نام اصفهان نام گذاری 
شد و قرار است یک مرکز فرهنگی در آن 
بلوار تأسیس ش��ود. با گسترش ارتباطات 
فرهنگی ناخودآگاه موارد اقتصادی هم در 
آن مرکز به وجود می آید. به طور مش��ابه 
درمورد کازان هم می توان چنین ابتکاری 
را پیاده س��ازی کرد و از هیئت تاتارس��تان 
تقاضا می کنیم از دولت تاتارستان مطالبه 
کنند که پروتکل تأسیس مراکز فرهنگی 
دوجانبه به صورت متقابل پیش بینی ش��ود 

زمانی که توافق دولتی حاصل شود

اعضای شورای عالی بانوان اتاق بازرگانی اصفهان با آیوپوا ایرادا وزیر فرهنگ تاتارستان دیدار کردند

بومی سازی و نصب دو دستگاه ضخامت سنج دیجیتال در نورد سرد فولاد مبارکه
با موفقیت انجام شد؛

پس از نصب و راه اندازی موفقیت آمیز سیستم 
ضخامت س��نج دیجیتال بومی سازی شده در 
واحد کورکتیو و رضایت کامل کارشناس��ان 
فنی مرتبط در واحد مذکور، در اقدامی دیگر و 
به درخواست مسئولین نورد سرد، دو سیستم 
ضخامت س��نج دیجیتال دیگر بومی س��ازی 
گردید و با موفقی��ت در خط تولید واحدهای 
شست وشوی الکترولیتی و اسیدشویی شماره 
2 نص��ب و راه اندازی ش��د. رئیس واحد ابزار 
دقیق و اتوماسیون فولاد مبارکه ضمن تأیید 
این خب��ر گفت: ازآنجاک��ه کنترل ضخامت 
ورق تولی��دی از منظ��ر کنت��رل کیفی��ت و 
رضایت مش��تری یکی از عوامل بسیار مهم 

رقابتی به شمار می آید و از دیدگاه اقتصادی 
نیز بس��یار حائز اهمیت اس��ت، دستگاه های 
ضخامت سنج نقش بس��یار مهم و حساسی 
در خط تولید فولاد مبارکه دارند؛ به نحوی که 
در ص��ورت اختلال در عملک��رد آن ها خط 
تولید را با مش��کلات و توقفات جدی مواجه 
می س��ازند. کامران کلوشانی با بیان اینکه در 
فولاد مبارکه 27 دستگاه ضخامت سنج تحت 
برنده��ای خارجی در نواحی نورد گرم و نورد 
س��رد جهت اندازه گی��ری و کنترل ضخامت 
ورق تولی��دی در ح��ال کار اس��ت، گف��ت: 
تعداد 7 دس��تگاه از آن ه��ا از زمان راه اندازی 
ف��ولاد مبارکه در خطوط مختلف ناحیه نورد 

س��رد، طی بیش از 30 سال کار مداوم، دچار 
استهلاک ش��دید ش��ده بودند و با توجه به 
عدم تولید این گونه ضخامت س��نج ها توسط 
کارخانه سازنده و همچنین مشکلات ناشی از 
تحریم ها، جایگزینی آن ها با سیستم جدیدتر 
از همان برند و هم چنین تأمین قطعات یدکی 
آن ها تقریباً غیرممکن بود؛ بنابراین چنانچه 
هریک از این سیستم ها دچار مشکل می شد، 
عملًا رفع عی��ب و راه اندازی مجدد آن ها به 
دلایل مذکور ممکن و میسر نبود. وی افزود: 
با عنایت به مش��کلات مذک��ور و ازآنجا که 
واحد نگهداری و تعمیرات سیستم های پرتوزا 
که مس��ئولیت نگه��داری و تعمی��رات کلیه 

کمیت سنج های پرتویی را در فولاد مبارکه بر 
عهده دارد، بومی سازی کامل این تجهیزات و 
رفع وابستگی به سازندگان خارجی در دستور 
کار قرار گرفت. به گفته کلوشانی، این پروژه 
برای اولین بار در کش��ور اجرا ش��ده است و 
با توجه به نیاز س��ایر صنایع و کارخانه های 
کش��ور به این گونه تجهیزات و حائز اهمیت 
بودن ش��رکت فولاد مبارکه و تجربیات آن 
به عنوان یک شرکت اس��تراتژیک، پیشرو و 
جهان تراز، می توان از آن به عنوان یک پروژه 
ارزن��ده و ویژه ملی نام برد. وی تصریح کرد: 
ب��رای اجرای این پروژه با همکاری تیم های 
مختلف تخصصی متش��کل از کارشناسان و 

خبرگان ش��رکت فولاد مبارکه، شرکت های 
دانش بنی��ان توانمند در این حوزه، اس��اتید و 
اعضای هیئت علمی دانش��گاه های مرتبط و 
هم چنین سازمان انرژی اتمی ایران به عنوان 
واحد قانونی و متصدی امور مربوط به کاربرد 
پرتوهای رادیواکتیو در کش��ور اقدامات لازم 
به این ش��رح وارد فاز اجرا ش��د؛ 1- تحقیق 
و گردآوری اطلاع��ات فنی و تخصصی؛2- 
ش��رکت های  به کارگی��ری  و  شناس��ایی 
دانش بنی��ان توانمند؛ 3- انعق��اد تفاهم نامه 
هم��کاری دوجانبه با س��ازمان انرژی اتمی 
ایران؛ 4-تست نهایی، نصب و راه اندازی در 

خط تولید.

تخصیص اولین دستگاه اسکن هسته ای به استان ایلام
معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی ایلام؛

 ایلام- معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی ایلام گفت: 
یک دستگاه اس��کپت گاما کمرا مارک زیمنس )اسکن 
هس��ته ای( به اس��تان ایلام تخصیص داده ش��ده است. 
ش��هرام کارگر با اعلام این خبر اظهار داش��ت: دستگاه 
اسکن هسته ای، نوعی دستگاه تشخیصی در مورد بیماری 

سرطان و از زیر مجموعه دستگاه های پزشکی هسته ای 
و با ارزش 2۸0 میلیارد ریال است که به بیمارستان شهید 
مصطفی خمینی )ره( ایلام تحویل داده شد. وی با اشاره 
به دوربین گاماکمرا این دستگاه که یکی از پرکاربردترین 
دوربین های گاماکمرای زیمنس در جهان اس��ت، افزود: 

دوربین هسته ای این دستگاه نیز با زاویه متغیر به سیستم 
اجازه می دهد تا حساس��یت و توان دس��تگاه گاماکمرا را 
برای انجام اس��کن های عمومی، اس��کن قلب و عروق، 
آنکول��وژی و عصب شناس��ی آماده کند. مع��اون درمان 
دانش��گاه علوم پزشکی ایلام خاطرنش��ان کرد: پس از 

ورود این دس��تگاه به سطح اس��تان، امیدواریم با اجرای 
زیرس��اخت های لازم به زودی در آینده ای نزدیک شاهد 
نصب و راه اندازی دس��تگاه اسکن هسته ای برای اولین 
بار در سطح استان باشیم که خدمتی ماندگار به بیماران 

سرطانی خواهد بود.



اخبار

پنج شنبه 3 اسفند ماه 1402  12 شعبان 1445
22 فوريه  2024   شماره 4056

5
w w w . a s r e - i r a n i a n . i r

جامعه

توزیع موادمخدر در بسته بندی های 
شکیل

دبیرکل س��تاد مبارزه با مواد مخدر از توقف 
رش��د مصرف مواد مخدر در کشور خبر داد.
س��ردار اس��کندر مومنی، با اش��اره به اینکه 
رویک��رد اصلی س��تاد مبارزه با م��واد مخدر 
پیشگیری اس��ت، گفت: خوش��بختانه رشد 
مص��رف م��واد مخ��در و اعتیاد در کش��ور 
متوقف ش��ده که این دستاورد خوب حاصل 
تلاش همه دس��تگاه های فرهنگی، رسانه ها 
و مطبوعات اس��ت.وی در ادامه با اش��اره به 
اجرای ط��رح یاریگران زندگی در راس��تای 
پیش��گیری از مصرف موادمخدر اظهارکرد: 
تمرک��ز اصلی ط��رح یاریگ��ران زندگی بر 
پیش��گیری با اولویت دانش آموزان، جوانان 
و نوجوانان اس��ت.دبیرکل س��تاد مب��ارزه با 
مواد مخ��در با اش��اره به اینکه س��وداگران 
مرگ و دش��منان تلاش می کنند مواد مخدر 
را بی ضرر نش��ان داده و در بس��ته بندی های 
ش��کیل و زیبا ارائه و توزی��ع کنند، گفت: از 
همی��ن رو ما نیز باید تلاش خود را مضاعف 
کنی��م. اینه��ا فریبی بیش نیس��ت و انتهای 
اعتی��اد جز بدبختی و تباهی چیزی نیس��ت. 
ب��دون تردید اگ��ر خانواده ها واقف ش��وند، 

تلاش بیشتری می کنند.

  تشدید خشکسالی در ایران 
از 30 سال قبل آغاز شده است

رئیس مرک��ز ملی اقلی��م و مدیریت بحران 
خشکس��الی کش��ور گفت: خشکسالی های 
ایران نسبت به گذشته طولانی تر و شدیدتر 
ش��ده و بررس��ی ما نش��ان می دهد که روند 
خشکس��الی ها در کش��ور از س��ه دهه پیش 
به س��مت تش��دید رفته اس��ت.احد وظیفه  
اظهارک��رد: ب��ا گرمایش جهان��ی و افزایش 
دما انتظار م��ی رود رویدادهای مخرب مانند 
خشکس��الی ها سریع تر آغاز ش��ود و شدت، 
گس��تره و فرکانس رخداد بالاتری نسبت به 
گذشته داشته باش��د.وی تصریح کرد: اینکه 
در دنی��ا گفته می ش��ود تغیی��ر اقلیم مناطق 
خش��ک را خش��ک تر و مناط��ق مرط��وب 
مرطوب ت��ر می کند، حرف دقیقی نیس��ت و 
نم��ی تواند ب��رای همه جا صادق باش��د اما 
متاس��فانه تاکنون در کشور ما درست از آب 
درآمده است. خشکسالی های ایران نسبت به 
گذشته طولانی تر و ش��دیدتر شده و تقریبا 
با یک ش��اخصی ک��ه ترکیب دم��ا و بارش 
اس��ت بهنام SPEI روند خشکس��الی ها از 
سه دهه پیش به س��مت تشدید رفته است.
رئیس انجمن هواشناس��ی ایران ادامه داد: با 
این حال معنای افزایش شدت این رویدادها 
ب��ه دلیل  تاثیر متفاوت اثرات  ترکیبی مانند 
گرمایش و خشکس��الی برای رطوبت خاک 
و در مناطق��ی ک��ه با محدودی��ت رطوبت و 
انرژی مواجه هس��تند، بس��یار نامعلوم است 
ام��ا درک این تفاوت ها می تواند به تفس��یر 
تغیی��رات آینده و پیامده��ای نهفته آن ها در 
س��طح منطقه ای و ملی کم��ک کند.وظیفه 
در بخش دیگری از صحبت های خود گفت: 
متاس��فانه برخی به س��بب منافع اقتصادی 
گ��روه یا صنعت خاصی و به نوعی با فرصت 
طلبی از فضای عدم قطعیت علمی، در صف 
مخالفان تاثی��رات نامطلوب افزایش کربن و 
تغییر اقلیم ایس��تاده اند. تفاوت های فکری و 
دیدگاه��ی درباره تغییر اقلی��م، دلایل آن و 
حتی اثرات تغییر اقلیم در جامعه وجود دارد.
وی ادامه داد: برخی مخالفان این حوزه غالبا 
دانشمندان اقلیم یا هواشناسی هم نیستند اما 
با وجود اینکه ممکن است مخالفان کاهش 
کرب��ن افراد متخصص نباش��ند، ولی این به 
معن��ای نادیده گرفتن نظرات آن��ان یا انکار 
ش��واهدی نیس��ت که ارائه می کنند و نباید 
اینگونه تلقی شود.رئیس انجمن هواشناسی 
ایران بر ضرورت دریافت همه نظرات درباره 
تغییر اقلیم تاکید کرد و گفت: ممکن اس��ت 
برخی مخالف��ان کاهش کربن در زمینه های 
تخصصی خود مانند کش��اورزی یا سیاست 
متخص��ص باش��ند بنابرای��ن از دریچه نگاه 
آنان نی��ز موضوع تاثی��رات مخرب گازهای 
گلخان��ه ای و بخصوص کرب��ن باید مدّ نظر 
ق��رار گیرد.وی اف��زود: برخ��ی مخالفان نیز 
ممکن است تجارب و دیدگاه های ارزشمندی 
درباره تاثیر کربن یا تغییرات عامدانه اقلیم و 
مثلا بارورس��ازی یا یونیزاسیون داشته باشند 
که باید بررس��ی شود.رئیس مرکز ملی اقلیم 
سازمان هواشناسی کشور تصریح کرد: برخی 
مخالفان نیز ممکن است داده ها یا مطالعاتی 
را برای حمای��ت از ادعاهای خود ارائه دهند 
بنابراین مهم است که به طور انتقادی به همه 
اطلاعات چه از س��وی دانشمندان اقلیمی و 

چه از سوی افراد دیگر توجه شود.

هک سامانه های قوه قضاییه صحت 
ندارد

یک مقام آگاه قضایی در گفت و گو با ایس��نا 
گفت: موضوع هک س��امانه های قوه قضاییه 
صح��ت ن��دارد و صرفا یک خبرس��ازی کور 
سراس��یمه جهت تحت تاثیر ق��رار دادن خبر 
بازگشت اموال بابک زنجانی است.به گزارش 
ایس��نا، طبق اعلام یک مق��ام آگاه قضایی، 
براساس بررس��ی اسناد و مدارکی که تاکنون 
منتشر شده است و داده های موجود، موضوع 
هک س��امانه های قوه قضایی��ه صحت ندارد 
و همه س��امانه های قوه قضاییه هیچ آسیبی 
ندیده و به فعالیت خود ادامه می دهند.براساس 
اظه��ارات این مقام آگاه اس��ناد و مدارکی که 
تاکنون در فضای مجازی منتش��ر و ادعا شده 
است از سامانه های قوه قضاییه به دست آمده 
اس��ت، برخی از آنها نامه های اداری مخدوش 
و دس��ت کاری شده تاریخ گذشته هستند که 
در گذش��ته نیز در برخی رسانه های زرد معاند 
منتشر ش��ده بودند.وی تاکید کرد: علت خبر 
س��ازی جعلی و ادعای هک سامانه های قوه 
قضاییه توسط یک گروه خاص و رسانه های 
معاند، تلاش کور و سراسیمه برای به حاشیه 
بردن خبر روز گذش��ته در رابطه با بازگرداندن 
اموال بیت المال در پرونده بابک زنجانی است.

تکذیب شایعه حذف یارانه  نقدی با 
دریافت یارانه تشویقی

معاون ام��ور رفاهی و اقتصادی وزارت تعاون، 
کار و رف��اه اجتماع��ی برخی ش��ایعات درباره 
حذف یارانه  در صورت دریافت یارانه مضاعف 
تش��ویقی )220 هزار تومانی( را تکذیب کرد.
علیرضا عسگریان در این باره بیان کرد: یارانه 
که از سالهای گذشته پرداخت می شود سرجای 
خودش است و اعتبار آن در بودجه 1403 هم 
دیده ش��ده اس��ت.وی افزود: یارانه مضاعف 
تش��ویقی در ابتدا ۸0 هزار تومان تعریف شده 
بود اما پس از آن به 120 هزار تومان افزایش 
یافت و اکنون هم به 220 هزار تومان رسیده 
اس��ت این در حالیس��ت که با دریافت یارانه 
مضاعف، حتی احتمال حذف یارانه اولیه وجود 
ندارد.وی تاکید کرد: ما یک یارانه با ثبات داریم 
که یارانه اولیه اس��ت و ی��ک یارانه مضاعف 
داریم که با شیبی در چند مرحله افزایش یافته 
اس��ت و در صورت خرید 11 قلم کالا از سبد 
تعریف شده به ازای هر فرد 220 هزار تومان به 

صورت غیرنقدی پرداخت می شود.

توزیع کارت بانکی و سیم کارت بین 
اتباع وجاهت قانونی ندارد

س��ازمان مل��ی مهاج��رت اعلام ک��رد: طرح 
توزی��ع کارت بانکی و س��یم کارت بین اتباع، 
بدون وجاه��ت قانونی صورت گرفته اس��ت.
این س��ازمان به اطلاع تمام اتباع و مهاجرین 
خارجی رسانده است که این سازمان دو طرح 
جامع س��ازمان ملی مهاجرت برای ساماندهی 
امور اقتصادی اتباع خارجی در کش��ور شامل 
طرح هوشمندس��ازی ارایه خدمات به اتباع و 
مهاجری��ن خارجی و طرح ج��ذب و مدیریت 
س��رمایه های خرد را در دس��ت اجرا دارد.بنا به 
گزارش س��ازمان ملی مهاجرت، برخی اخبار و 
گزارشات دریافتی حاکی از آن است که برخی از 
موسسات و بانک ها بدون هماهنگی با سازمان 
ملی مهاجرت و بدون وجاهت قانونی اقدام به 
اجرای طرح توزیع کارت بانکی و سیم کارت در 
بین اتباع کرده است.براس��اس این گزارش، از 
آنجا که کلیه طرح ها و برنامه های مورد تایید 
س��ازمان از طریق روابط عمومی سازمان ملی 
مهاجرت اعلام می شود بنابراین هر گونه حضور 
در اینگونه طرح ها متوجه اشخاص و موسسات 
مجری بوده و سازمان ملی مهاجرت مسئولیتی 

در قبال آن نخواهد داشت.

برخورد با 173 پرونده تخلف در 
مدارس غیردولتی

رییس س��ازمان مدارس و مراکز غیردولتی و 
توسعه مشارکت های مردمی از برخورد قانونی 
با تخلفات مدارس غیردولتی خبر داد و گفت: 
امس��ال با 173 پرونده تخلفات��ی در مدارس 
غیردولت��ی برخورد ش��د.احمد محمودزاده در 
نمایش��گاه رسانه های کش��ور در گفت و گو 
ب��ا خبرنگار گروه جامعه ایرن��ا اظهار کرد: در 
س��ال اول دولت با حدود هزار و 24 مدرس��ه 
متخلف برخورد شد و همچنین با حدود ۸۸6 
آموزش��گاه های غیرمجاز مشکل داشتیم، با 
برخورد بس��یار جدی که در س��ال اول اتفاق 
افتاد، شیب تخلفات کاهش یافت.وی افزود: 
همچنین در این خصوص بحث مجوز مراکز 
غیردولتی مطرح اس��ت که این موضوع هم 
س��رو سامان مناسبی پیدا کرده است.۸ مرکز 
آزمون را به صورت کشوری به استان ها ابلاغ 
کردیم که دارای مجوز هستند و بقیه هم برای 
فعالیت باید مجوز دریافت کنند.رییس سازمان 
مدارس و مراکز غیردولتی و توسعه مشارکت 
های مردمی عنوان کرد: عدد تخلفات مدارس 
باید به زیر100 برس��د که ب��ا تصویب قانون 
جدید دنبال آن هس��تیم تا رفت و برگش��ت 
قانون از ش��ورای نگهبان ومجمع تشخیص 

مصلحت نظام صورت گیرد.

اخبار

گروه اجتماعی: رییس سازمان ثبت اسناد و 
املاک کشور گفت: کوروش کمپانی مولود 
قوانینی است که نیازمند بازنگری هستند.
به گزارش »عصر ایرانیان«، حسن بابایی 
با حضور در نمایشگاه رسانه های ایران در 
پاس��خ به س��والی درباره پرونده کوروش 
کمپانی گفت: ما ط��رح قانون تجارتی را 
در مجلس داریم که بررس��ی آن 14 سال 
طول کش��یده اس��ت. ثبت ش��رکت ها و 

موسس��ات بر اس��اس قوانینی اس��ت که 
سالیان س��ال از عمرشان گذشته است لذا 
استدعا دارم که مجلس به عنوان اولویت 
اول قان��ون تجارت را در دس��تور کار قرار 
دهد. ما نیازمند قانونی هستیم که منطبق 
ب��ا ش��رایط و جامعه و نیازهای ما باش��د. 
ساخت یک موسسه و شرکت در وهله اول 
اعتماد برای مردم ایجاد می شود و ما باید 
با مقرره های قانونی شرایط را برای ثبت 
شرکت ها در چارچوب خوب قرار دهیم که 
قطعا این مقرره از تش��کیل شرکت های 
س��وری و کاغ��ذی جلوگیری م��ی کند.
بابایی گفت: قریب به دو میلیون ش��رکت 

ثبت شده است. ۸۵0 هزار شرکت صوری 
و کاغ��ذی را به حالت تعلیق درآوردیم اما 
برخی از ش��رکت ها ب��ه ظاهر فعالیت می 
کنند اما فعالیت هایشان از چارچوب قانونی 
خارج می ش��ود.وی تاکید کرد: ما نیازمند 
نظارت قوی کمیسیون ها و نهادهای ناظر 
صنفی هستیم که واقعا این نظارت لازم را 
انجام دهند وبرخی تبلیغات کاذب متاسفانه 
باعث اعتمادهای کاذب برای مردم ش��ده 
است و باید از این موضوع که  هر شخص 
با ه��ر قیمت و کیفیتی تبلی��غ می کند و 
باعث ایجاد اعتماد می ش��ود و مردم هم 
ب��ه راحتی اعتم��اد می کنند پیش��گیری 

کرد و تبلیغات رصد ش��ود. بررس��ی کرد 
ک��ه چقدر این تبلیغات منطبق بر واقعیات 
است و شخصی که از چهره های اجتماعی 
اس��تفاده می کند و تبلیغاتی را برای مردم 
انجام می دهد مسئولیت دارد. همان چیزی 
که در پیش فروش ساختمان ها و خودروها 
را می بینیم که ب��ا قیمت های غیر واقعی 
و غی��ر منطبق تبلیغاتی انج��ام می دهند 
و نهاده��ای ناظر و مجام��ع نظارتی هیچ 
دقت��ی در این موضوع لح��اظ نمی کنند و 
باعث می ش��ود فضای کاذب اعتماد ایجاد 
ش��ود و نتای��ج آن را در برخی پرونده های 
اقتصادی می بینیم.رییس س��ازمان ثبت 

اس��ناد و املاک کش��ور در پای��ان درباره 
مس��ئولیت بازیگ��ران و افراد مش��هور در 
تبلیغات کوروش کمپانی گفت: در مباحث 
کیفری و حقوقی مسئولیت  زمانی مطرح 
می شود که ما عنصر معنوی )جرم( را احراز 
کنیم. با احراز س��وءنیت کسانی که زمینه 
ساز ارتکاب جرم از طرف مباشر را فراهم 
می کنند تحت عنوان تسبیب و معاونت در 
جرم امکان تعقیب کیفری برای مرتکبین 
جرم وج��ود دارد اما بای��د پرونده قضایی 
از ابعاد مختلف بررس��ی و احراز ش��ود که 
وحدت قصد مجرمانه بین مباش��ر و سایر 

افراد مجرم وجود داشته باشد.

قوانینی که باعث تخلفاتی همچون »کوروش کمپانی« می شوند باید بازنگری شوند
رییس سازمان ثبت اسناد و املاک کشور:

کاهش سن عمل های جراحی زیبایی در کشور
جوانان فریب تبلیغات دروغین را نخورند؛

گروه اجتماعی: این روزها تبلیغات فریبنده در مورد اعمال 
زیبایی توس��ط افراد غیرحرفه ای بسیاری مطرح بوده که 
دوره حرفه ای مصوب وزارتخان��ه را آموزش ندیده اند. به 
گ��زارش »عصر ایرانیان«، متأس��فانه افراد بی صلاحیت 
وارد حیطه کار فوق تخصصی جراحان پلاستیک شده اند 
که با آسیب های زیادی همراه شده است. بیمار حق دارد 
بداند کسی که وی را درمان می کند تبحر لازم را داشته، 
آموزش کافی را در آن عمل دیده و مدارک آموزشی خود 
را از منابع معتبر وزارت بهداش��ت دریافت کرده باش��د. از 
طرف دیگر گزارش هایی داریم که بیمار در حین جراحی 
زیبایی پزشک خود را نمی بیند و تنها پس از ایجاد عارضه 
و شکایت بیمار متوجه می شود که جراح وی، فرد دیگری 
بوده و یا اینکه اصلا عمل ایشان توسط فرد غیر پزشک 
انجام شده اس��ت. فرهنگ سازی در این زمینه و آگاهی 
رس��اندن به بیماران بایستی از وظایف ارگانهای مربوطه 
باشد. توصیه می شود مردم فریب تبلیغات دروغین و حتی 
قیم��ت های پایین در این حوزه را نخورند و آگاهانه اقدام 
به انج��ام این اعمال کنن��د و از دانش و تخصص جراح 
معالج خود از سازمان نظام پزشکی استعلام بگیرد. تزریق 
ژل، بوتاکس، لیزر و غیره جزو امور پزشکی است و دخالت 
غیر پزشکان در این امور مصداق دخالت در امور پزشکی 
است. به گفته یک پزشک زیبایی افرادی که برای انجام 
ای��ن اعمال به ما مراجعه می کنند، حتی الامکان س��عی 
داریم آنها را از غیر ضروری بودن عمل زیبایی مطلع کنیم 
و بخوبی بیم��ار را از روش های مختلف انجام آن اعمال 
آگاه نموده و مش��اوره های لازم قبل از عمل را برای وی 
انجام دهیم. افرادی که س��لامت کافی برای انجام عمل 
زیبایی ندارند و یا از نظر انجام عمل و بیهوش��ی پر خطر 
است، کاندید مناس��بی برای انجام عمل زیبایی نیستند.
در همین خصوص رئیس انجمن جراحان پلاس��تیک و 
زیبایی ایران با تاکید بر اینکه سن انجام عمل های زیبایی 
کاهش پیدا کرده است، گفت: افزایش تقاضای عمل های 
جراحی زیاد شده که قسمتی مهمی از آن به علت تبلیغات 
گسترده در فضای مجازی است و به کشور ما هم محدود 
نمی شود اما نکته این است که بعضی کشورها برای آن 
قوانین کارآمد تدوین کرده اند اما ما برای آن برنامه ریزی 
نکرده ای��م. بابک نیکومرام اف��زود: در بعضی مواقع وجود 
بعضی دستورالعمل های تبلیغاتی، بدون مشورت صاحب 
نظران در این حوزه تهیه ش��ده که نتیجه معکوس داشته 
و گاهی جلوی تبلیغات س��الم هم��کاران فوق تخصص 

جراحی پلاس��تیک و دیگر رش��ته های مرتبط که بطور 
کام��لا حرف��ه ای و مطاب��ق اس��تانداردهای بین المللی 
درس جراحی های پلاس��تیک و زیبایی را خوانده اند برای 
فعالیت در فضای مجازی گرفته می شود، درحالیکه افراد 
غیر پزش��ک و دلالان به وفور با گذاش��تن عکس های 
اغ��وا گرایانه و گمراه کننده، بیماران را از چرخه س��المی 
که می تواند داشته باش��د دور کرده که می تواند خسارات 
جبران ناپذیری برای س��لامت بیماران به همراه داش��ته 
باشد.وی اظهارداش��ت: اگر در این بمباران انبوه تبلیغاتی 
اعم��ال جراحی زیبایی در فضای مجازی، فرصت رش��د 
افراد صاحب صلاحیت واقعی و قانونی داده نشود، بیماران 
دچار سردرگمی شده و نمی توانند جراحان واقعی صاحب 
صلاحیت اعمال جراحی زیبایی را از غیرتشخیص دهند.
وی تاکید کرد: خروج بیماران از چرخه صحیح بیماریابی 
باعث می ش��ود که بیماران توس��ط اف��راد غیر صاحب 
صلاحیت قانونی ویزیت شده و اساس این تبلیغات خارج 
از اص��ول چون از اصل دروغین و گمراه کننده اس��ت و 
مبنای آن سودجویی هست، قطعا بیماران به خوبی مشاوره 
نشده و ممکن است اندیکاسیون های غیرعلمی برایشان 
گذاش��ته شود و این انحرافات در بیماریابی موجب اخلال 
در سلامت بیماران می شود.نیکومرام اظهار داشت: برای 
مث��ال یک فوق تخصص جراحی پلاس��تیک با توجه به 
آموزشهای رسمی دانش��گاهی طولانی و مطابق اصول 
علمی که دیده اس��ت قاعدتا در انتخاب بیمار، از نظر سن 
و بلوغ فکری لازم برای اعمال جراحی زیبایی بر اس��اس 

آموزش هایی که دیده اس��ت، بیشترین تامل و دقت را در 
هنگام مشاوره با بیمار انجام می دهد که ممکن است در 
چرخه های ناسالم بیماریابی برای سود بیشتر این اصول 
در نظر گرفته نشده و سن اعمال جراحی زیبایی در کشور 
با شیب تندی پایین بیاید.رئیس انجمن جراحان پلاستیک 
و زیبایی ایران تاکید کرد:برای اینکه ما بتوانیم س��لامت 
جامعه را از هر لحاظ در انجام اعمال جراحی زیبایی تامین 
کنیم باید تمهیداتی را در نظر بگیریم؛ باید تبلیغات زیبایی 
در فضای مجازی به طور هوشمند کنترل شود تا بیماران 
بتوانند به راحتی به جراحان ذیصلاح قانونی در امر جراحی 
پلاس��تیک و زیبایی دسترسی پیدا کنند و از سوی دیگر 
بطور موث��ری جلوی فعالیت مداخله گران گرفته ش��ود.

وی ب��ا تاکید براینکه باید فضای کس��ب و کار جراحانی 
ک��ه بطور قانونی و آکادمیک برای جراحی پلاس��تیک و 
زیبایی با خرج س��رمایه های هنگفت کشور تربیت شده 
اند، تسهیل شود، افزود: برای مثال می توان تسهیلاتی را 
در نظر گرفت که فارغ التحصیلان رشته فوق تخصصی 
جراحی پلاستیک سریعا مطب زده و بتوانند وارد بازار کار 
ش��وند و از دانشی که با صرف عمر زیاد در این راه کسب 
کرده اند، س��ریعا برای بهبود سلامت مردم استفاده کنند.

نیکومرام ادام��ه داد: موجبات قانونی و تس��هیلات لازم 
برای احداث کلینیکهای پلاس��تیک و زیبایی فراهم شده 
و مس��ئولیت فنی آنها به متولیان اصلی این امور س��پرده 
ش��ود که بتوانند با دانش بالایی که کس��ب کرده اند در 
اداره و نظارت اینگونه کلینیک ها و تضمین سلامت مردم 

بکار ببرند نه آنکه ش��اهد آن باش��یم که سرمایه داران و 
تاجران بیش��تر در این عرصه وارد ش��وند.رئیس انجمن 
جراحان پلاستیک و زیبایی ایران تصریح کرد: آمار جهانی 
اعمال جراحی زیبایی نشان دهنده این است که جراحان 
پلاس��تیک اعمال جراحی خود را 31درصد در تسهیلات 
مطبی و کلینیکی مربوط به خود انجام میدهند که میتوانند 
اعمال نظر مدیریتی و نظارتی خودش��ان را داشته باشند 
و 20 درص��د در مراک��ز جراحی محدود هس��ت که طبعا 
نظارتش��ان و مسئولیت آنها کمتر هس��ت ولی در ایران 
تس��هیلات مطبی و کلینیکی برای انجام اعمال جراحی 
زیبایی توس��ط جراحان پلاستیک تعریف نشده است که 
باید برای آن چاره اندیش��ی ش��ود.وی گف��ت: آیین نامه 
جامع صریح و روش��ن درباره تمام اعمال جراحی زیبایی 
با اس��تفاده از توان بالای صاحب نظران و متولیان اصلی 
رشته های دانش��گاهی مرتبط زیر نظر وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزش��کی تدوی��ن و برای حفظ ضمانت 
اجرای��ی این آیین نامه اعم��ال جراحی زیبایی، مقررات و 
قوانین حوزه پزشکی در مجلس مورد بازبینی قرار گرفته تا 
قوانین محکم و شفاف با اثر بازدارندگی موثر در این حوزه 
تدوین و ابلاغ ش��ود.در ادامه علیرضا صابری دبیر انجمن 
جراحان پلاستیک و زیبای ایران نیز گفت: بیمه ها برخی 
از عمل های ترمیمی و بازس��ازی را که همزمان در کنار 
عمل های زیبایی انجام می شوند را به خوبی پوشش می 
دهند. عملی مثل انحراف بینی یا نواقص های همراه تولد 
یا فتق ها را بیمه ها پاسخ می دهند اما نکته اینجا است که 
نیازی به ورود بیمه ها در این بخش نیست و هیچ کجای 
دنیا هم توس��ط بیمه پوشش��ی برای زیبایی وجود ندارد 
چراک��ه این اتفاق می توان��د ترغیب به انجام عمل های 
زیبایی را بیشتر کند.وی ادامه داد: کنگره فوق تخصصی 
جراحی سینه و فرم دهی بدن در مرکز همایش رایزن در 
کاشانک تهران برگزار شد و در این کنگره پزشکان فوق 
تخصص جراحی پلاس��تیک روش های نوین و تجارب 
خودش��ان را به اش��تراک گذاش��تند و بیش از 200 فوق 
تخصصص در این همایش دو روزه ش��رکت داشتند که 
در کنار آن دستیاران فوق تخصصی از همه ایران به طور 
چشمگیر در این کنگره حضور بهم رساندند.صابری افزود : 
هدف ما از برگزاری این کنگره آموزش و ارائه روش های 
نوین و تکنولوژی های روز دنیا است و در واقع این کنگره 
توانست علم فوق تخصص های جراحی پلاستیک در این 

حوزه را به روز سانی کند.

مراکز همسرگزینی توسط وزارت ورزش و جوانان مجوز می گیرند
مدی��رکل دفتر برنامه ری��زی و توس��عه اجتماعی جوانان 
وزارت ورزش و جوان��ان با بیان اینکه در حال حاضر بیش 
از 120 مرکز همسان گزینی از ما مجوز دریافت کرده و در 
حال فعالیت هس��تند، اعلام کرد: ما به هیچ سایتی مجوز 
نمی دهی��م بلکه به مراکز مج��وز ارائه می کنیم، البته این 
مراکز می توانند دارای س��ایت هم باشند.حجت الاسلام 
و المس��لمین مهدی متقی فر در گفت وگو با ایسنا، درباره 
فعالیت سایت های همسریابی بیان کرد: طبق تبصره ماده 
37 قانون جوانی جمعیت، م��ا متولی صدور مجوز مراکز 
همسان گزینی یا فعال در انتخاب همسر هستیم و این کار 
را از س��ال 1401 آغ��از کرده ایم. متقی فر با بیان اینکه در 
حال حاضر بیش از 120 مرکز همسان گزینی از ما مجوز 

دریافت کرده و در حال فعالیت هس��تند، تصریح کرد: ما 
به هیچ سایتی مجوز نمی دهیم بلکه به مراکز مجوز ارائه 
می کنیم، البته این مراکز می توانند دارای سایت هم باشند. 
مدیرکل دفتر برنامه ریزی و توسعه اجتماعی جوانان وزارت 
ورزش و جوان��ان با تاکی��د بر اینکه در حال حاضر تمامی 
پلتفرم های فعال در این ح��وزه با دریافت مجوز مراکزی 
را تأسیس کردند تا در کنار آن فعالیت کنند، گفت: وزارت 
ورزش و جوانان در این حوزه پلتفرم یا س��ایتی ندارد و ما 
تنها متولی صدور مجوز هستیم. وی همچنین اعلام کرد: 
دوم و س��وم اس��فندماه رویداد ملی صبا را برگزار خواهیم 
ک��رد؛ باتوجه ب��ه اینکه برای 120 مرکز همس��ان گزینی 
در سراس��ر کش��ور مجوز صادر کرده ایم، رویداد ملی صبا 

دومین رویدادی است که یکی از آنها اردیبهشت ماه برگزار 
ش��ده و دومین رویداد آن دوم و س��وم اس��فندماه برگزار 
خواهد ش��د.متقی فر ادامه داد: میزبان تم��ام این مراکز با 
هدف هم افزایی و شبکه س��ازی و تجربه نگاری در حوزه 
همسان گزینی هس��تیم زیرا مدلهای متفاوتی در سراسر 
کشور در حوزه همسان گزینی در حال انجام است. تجربه 
ن��گاری در این حوزه کمک می کند تا درصد موفقیت این 
مراک��ز افزایش پیدا کند، علاوه بر این نیز حمایت هایی از 
این مراکز داریم زیرا یکی از مهم ترین مسئله های ازدواج، 
پیدا کردن گزینه مناسب برای ازدواج است. مدیرکل دفتر 
برنامه ریزی و توس��عه اجتماعی جوانان گفت: مهمترین 
ش��اخص هایی که برای این مراکز ترسیم می کنیم بحث 

اطمینان، امانت داری و ش��اخص های آموزش و مش��اوره 
پیش از ازدواج است. به عبارتی مراکز ما صرفا با مراجعه، 
کسی را معرفی نمی کنند. در این مراکز مشاوره و آموزش 
بسیار پررنگ است و آنجا معیارهای انتخاب را به جوانان 
آم��وزش می دهن��د و در نهایت باتوجه ب��ه خصیصه ها و 
ش��خصیتی که وجود دارد، روانشناسی صورت می گیرد و 
فرد همس��ان به آنها معرفی می ش��ود و اگر دو طرف این 
ش��رایط را بپذیرند به یکدیگر معرفی خواهند شد.وی در 
خصوص آمارهای ازدواج و طلاق طی ۹ ماهه سال جاری 
نیز بیان کرد: به صورت کلی در ۹ ماهه امسال نسبت به 
سال گذش��ته در ازدواج کاهش نامحسوسی داشتیم و در 

آمار طلاق نیز رشدی وجود نداشته است.

در نظر گرفتن دو مسیر برای احداث تراموا در پایتخت
 شهردار تهران خبر داد؛

ش��هردار تهران با اشاره به اینکه احداث خطوط ۸ تا 11 
مت��روی تهران مصوبه دارد، گفت: در مصوبه س��ال ۹۸ 
ش��ورای عالی عنوان خطوط ۸ تا 11 مترو موجود است.
به گزارش »عصر ایرانیان«، علیرضا زاکانی پس از پایان 
بررس��ی لایحه بودجه 1403 ش��هرداری تهران با بیان 
اینکه امروز بودجه سال 1403 تصویب شد و جمع بندی 
انتهایی کار گویا اس��ت، گفت: س��ال ۹۹ تا امروز بودجه 
شهرداری تهران از 30 همت به 1۵0 همت رسیده است 
که عمده این پول به بخش زیرس��اختی رس��یده است و 

بودجه ای مصوب کرده ایم که حدود 1۵1 همت ش��ده 
اس��ت و نزدیک 12 همت نیز مکمل است و مجوز داده 
ش��ده است و 16۵ و نیم همت شد. وی با بیان  اینکه در 
لایحه بودجه مجوز تهاتر و اقدامات خاص نیز داده شد و 
ان ش��اءالله این بودجه برای سال آینده لبخندی را به لب 
می نشاند، در خصوص خطوط جدید مترو و ایجاد تراموا 
در تهران گفت: ناظر به خطوط جدید پیش��نهاد جدیدی 
مطرح شد تا منوط به مس��تندات باشد و بنده مستندات 
را همراه خود داش��تم تا به آقای چم��ران و اعضا بدهم 

و کلیات آن از س��ال ۸7 مصوب��ات لازم را دارد. زاکانی 
بیان کرد: در س��ال ۹۹ برای خط 10 نیز پول و اعتبارات 
تعیین ش��ده اس��ت و در مصوبه س��ال ۹۸ شورای عالی 
عنوان خطوط ۸ تا 11 مترو موجود اس��ت و از شهرداری 
تهران گزارش تکمیلی خواستند و این آمادگی وجود دارد. 
زاکان��ی در مورد ایجاد تراموا نی��ز گفت: این موضوع در 
بودجه آمده اس��ت و برای آن قدرالسهمی مشخص شده 
اس��ت تا تراموا با چرخ لاس��تیکی احداث شود و شورای 
عالی دو خط از ترمینال شرق تا میدان آزادی و خط دوم 

نیز از جنت آباد به سمت مصلی تا لویزان را در نظر گرفته 
اس��ت. شهردار تهران در مورد وضعیت بودجه شهرداری 
تهران نیز گفت:  در س��ال 1400 از رقم 37 هزار و 700 
میلیارد تومان بودجه 37 هزار و 400 میلیارد تومان بودجه 
محقق ش��د، اظهار کرد: در س��ال 1401 از رقم ۵0 هزار 
و 300 میلیارد توم��ان 6۹ هزار و ۹00 نقد محقق و 11 
هزار میلیارد به امس��ال منتقل شد. امسال از 7۵ هزار و 
۹00 میلیارد تومان، متمم 104 همتی مصوب شد که در 

نهایت درصد تحقق به 137 درصد خواهد رسید. 

مرگ روزانه حدود 10 بیمار نیازمند عضو پیوندی در کشور
نایب رئیس هیئت مدیره انجم��ن اهدای عضو ایرانیان 
از م��رگ روزانه حدود 10 بیمار نیازمند عضو پیوندی در 
کشور خبر داد.به گزارش »عصر ایرانیان«،امید قبادی در 
حاش��یه نمایشگاه رسانه های ایران درباره اهمیت اهدای 
عضو اظهار کرد: بیش��ترین علت مرگ مغزی تصادفات 
جاده ای اس��ت و رایج ترین س��ن مرگ مغزی 20 تا 40 

سال است. در جمجمه فردی که دچار مرگ مغزی شده 
هی��چ تحرک طبیعی و واقعی وجود ن��دارد.وی افزود: از 
جمله ان��واع مرگ می توان به مرگ مغزی و مرگ قلبی 
اش��اره کرد که احتمال وقوع مرگ مغزی یک در صد و 
مرگ قلبی ۹۹ در صد اس��ت که م��رگ قلبی در جامعه 
آشنا اس��ت؛ اما مرگ مغزی در بیمارستان رخ می دهد و 

جامعه با آن چندان آشنایی ندارند.قبادی درباره تاریخچه 
آغاز اهدای عضو در ایران گفت: از س��ال 136۸ اهدای 
عضو در ایران آغاز شد. ایران در میان کشورهای آسیایی 
رتب��ه یک را در اهدای عض��و دارد. تاکنون با رضایت به 
اهدای عضو 10 هزار خانواده توانسته ایم 70 هزار خانواده 
را نج��ات دهی��م.وی ادامه داد: وقتی ک��ه مرگ مغزی 

شناسایی می شود، هماهنگ کننده ابتدا معاینه می کند تا 
مرگ مغزی را تشخیص دهد، سپس مناسب بودن مورد 
برای اه��دای عضو را تعیین می کند، از ارگان ها مراقبت 
می کنند، س��پس مرگ مغزی را تایید می کنند و پس از 
طی کردن مراحل و شناسایی افراد نیازمند اهدا، این کار 

انجام می شود.
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اقتصاد خرد

در 45 سال گذشته 500 میلیارد دلار 
گازوئیل و بنزین سوزاندیم

مدیر طرح خودروهای برقی وزارت صمت گفت: 
در 4۵ سال گذشته بیش از ۵00 میلیارد دلار از 
منابع کشور اس��تخراج و صرف سوخت رسانی 
به ماش��ین های گازوئیل س��وز و بنزین س��وز 
ش��ده اس��ت.به گزارش ایلنا، حس��ن کریمی 
س��نجری، مدیر طرح خودروهای برقی وزارت 
صم��ت گفت: در طراح��ی و تولید موتورهایی 
که مصرف سوخت فس��یلی آنها پایین است، 
سطح استاندارد بالاس��ت و بنابراین تولید آنها 
نیاز به سرمایه گذاری زیادی دارد زیرا در تولید 
این موتورها س��اختار موتور از نظر فناوری باید 
تغییر کند و این کار به قالب ریزی های زیادی 
نی��از دارد و فرآیند تولید و طراحی س��رمایه بر 
اس��ت.وی افزود: علاوه بر این در خودروهای 
کم مصرف باز هم از سوخت فسیلی استفاده و 
آلایندگی تولید می شود، حتی گاز هم که یک 
سوخت گاز سبز به شمار می آید آلاینده بوده، اما 
حجم آلایندگی آن کمتر است. بنابراین تاکید 
می کنم برقی س��ازی تنها راه حل به ویژه برای 
کلان ش��هری مانند تهران است که آلایندگی 
آن بسیار بالاست.  مدیر طرح خودروهای برقی 
وزارت صم��ت گفت: گ��روه مکنزی که یکی 
از مراکز پژوهش��ی معتبر دنیاس��ت، چند سال 
پیش بینی کرده بود تا سال 2030 مارکت دنیا به 
سمت خودروهای برقی، اشتراکی و خویش ران 
پیش می رود. البته چینی ها از این آمار بس��یار 
جلوتر هستند.کریمی سنجری تصریح کرد: با 
همه اینها اما خودروهای برقی سهم کوچکی 
از بازار دنیا را حتی در آینده خواهند داش��ت؛ در 
حال حاضر در ایران سالانه یک میلیون و ۵00 
هزار خودرو تولید می شود و با ین حجم از تولید 
برنامه وزارت صمت برای دو تا سه سال آینده 
تامین 100 هزار تاکسی برقی است، این رقم در 
مقایسه با رقم تولید سالانه خودرو چشمگیری 
نیست.وی خاطرنشان کرد: در 4۵ سال گذشته 
بی��ش از ۵00 میلی��ارد دلار از مناب��ع کش��ور 
استخراج و صرف سوخت رسانی به ماشین های 

گازوئیل سوز و بنزین سوز شده است.

 تکذیب افزایش قیمت
 بلیت  قطارهای مسافری

مع��اون مس��افری ش��رکت راه آه��ن هرگونه 
افزایش قیمت بلیت قطارهای مسافری از جمله 
قطارهای پنج ستاره را تکذیب کرد.به گزارش 
عصرایرانیان به نقل از وزارت راه و شهرسازی، 
میرحسن موسوی افزود: هر گونه افزایش قیمت 
بلی��ت قطارهای مس��افری از جمله قطارهای 
پنج ستاره صحت نداش��ته و تکذیب می شود.

معاون مس��افری راه آهن جمهوری اس��لامی 
ایران بیان داشت: مرجع قانونی تعیین نرخ بلیت 
قطارهای مسافری، راه آهن جمهوری اسلامی 
ایران و شورای عالی ترابری به ریاست وزیر راه و 
شهرسازی است و هر گونه افزایش قیمت بلیت 
قطارهای مسافری از جمله قطارهای پنج ستاره 

صحت نداشته و تکذیب می شود.

9 کشتی نهاده دامی در کشور تخلیه شد
سرپرس��ت شرکت پشتیبانی امور دام کشور با 
اشاره به تامین نهاده های دامی مورد نیاز دام و 
طیور گفت: در سه ماه گذشته بیش از ۹ فروند 
کشتی حامل محمولات وارداتی این شرکت به 
وزن تقریبی ۵00 هزار تن در بندر امام خمینی 
)ره( تخلیه شده است.به گزارش عصرایرانیان 
به نق��ل از پایگاه اطلاع رس��انی وزارت جهاد 
کش��اورزی، حسین ش��یرزاد در این خصوص 
اظهار کرد: در سه ماه گذشته بیش از ۹ فروند 
کش��تی حامل محمولات وارداتی این شرکت 
به وزن تقریب��ی ۵00 هزار ت��ن در بندر امام 
خمینی )ره( تخلیه شده و عملیات حمل 340 
هزار تن از محمولات ف��وق پس از ترخیص 
به نمایندگی های استانی شرکت صورت گرفته 
و 160 ه��زار تن نهاده باقیمانده از محمولات 
تخلیه شده و مراحل ترخیص، انتقال و حمل 
باقی موجودی به مراکز پیش بینی شده در حال 
اجرا اس��ت.وی اف��زود: در حال حاضر بیش از 
4 فروند کش��تی حامل نهاده کنجاله سویا به 
وزن تقریب��ی 260 هزار ت��ن در لنگرگاه بندر 
امام خمینی )ره( قرار دارد که به محض تامین 
شدن ارز مورد نیاز مراحل ترخیص، پهلودهی و 
حمل آنها عملیاتی خواهد شد، همچنین خرید 
نهاده های این شرکت به طور مستمر همچنان 
ادامه دارد.سرپرس��ت شرکت پش��تیبانی امور 
دام کش��ور با بیان این که در ادامه خریدهای 
گس��ترده، این شرکت نسبت به خرید کنجاله 
سویا به میزان 4 فروند کشتی اقدام کرده است، 
گفت: مرحله بارگیری 2 فروند از این کشتی ها 
در بندر مبدا رو به اتمام و در مسیر بنادر محل 
تخلیه در کش��ور است و 2 فروند دیگر نیز در 

حال طی کردن مراحل بارگیری است.

اخبار

واکنش پیمان پاک به اظهارنظر همتی 
درباره رشد واردات

قائم مق��ام وزیر جهاد کش��اورزی در حوزه 
تج��ارت در واکن��ش ب��ه اظه��ارات اخی��ر 
عبدالناص��ر همت��ی گف��ت: می دانند بخش 
عمده رش��د واردات، ناشی از آزادسازی کدام 
منابع بلوکه شده بوده است.به گزارش ایسنا، 
عبدالناصر همتی - رئیس بانک مرکزی در 
دولت قبل، در صفحه خود در شبکه شخصی 
خود به اظهارات س��خنگوی دولت مبنی بر 
اینک��ه در دولت س��یزدهم دلار 2 برابر هم 
نشده است، گفت: دلار در دو سال اخیر 130 
درصد یعن��ی 32 هزار تومان افزایش قیمت 
داشته است. همچنین رشد اقتصادی کشور 
در سال 13۹۹ حدود 4.1 درصد بوده نه صفر 
درصد. البته دولت با 14 میلیارد دلار کسری 
تجاری در 10 ماه رکورد ش��کانده اس��ت.در 
واکنش به اظه��ارات همتی، علیرضا پیمان 
پ��اک - قائم مقام وزیر جهاد کش��اورزی و 
مش��اور معاون اول رئی��س جمهور در حوزه 
تجارت -  خاطر نش��ان کرد: »سال گذشته 
که ارزش ص��ادرات بالا بود انتقاد می کردند 
رشد وزنی بالا نیست. امسال که رشد وزنی 
ص��ادرات 10 درصد بوده انتقاد می کنند تراز 
منفی اس��ت. در حالی ک��ه می دانند بخش 
عمده رش��د واردات ناشی از آزادسازی کدام 
منابع بلوکه شده بوده اس��ت«.وی در ادامه 
افزود: »احتساب تراز صرفا از محل صادرات 
غیر نفتی زمان ش��ما بود که به امید برجام، 
نفت و میعانات ف��روش نمی رفت، الان که 
فروش بالا است، تراز 17 میلیارد دلار مثبت 
اس��ت. پیش از این تصور می رفت، اظهارات 
ناش��ی از کم اطلاعی اس��ت، ول��ی به نظر 
می رسد، عنادها حاصل از شکست انتخاباتی 

است«.

تجمع خریداران خودروهای مونتاژی 
مقابل سازمان حمایت 

خریداران خودروهای مونتاژی از جمله مدیران 
خ��ودرو و کرم��ان موت��ور امروز چهارش��نبه 
مقاب��ل س��ازمان حمای��ت  اس��فندماه  دوم 
مصرف کنندگان و تولیدکنندگان تجمع کردند.
به گزارش ایرنا،خریداران خودروهای مونتاژی 
از جمله مدی��ران خودرو و کرمان موتور امروز 
چهارشنبه دوم اسفندماه مقابل سازمان حمایت 
مصرف کنندگان و تولیدکنندگان تجمع کردند. 
در این تجمع، ش��رکت کنندگان اعلام کردند 
ک��ه بعد از ابطال بند 2 مصوبه ۵۹4 ش��ورای 
رقابت توسط دیوان عدالت که با نفوذ و قدرت 
ش��رکت مدیران ابطال ش��د )مصوب��ه ۵66 
ش��ورای رقابت(، سازمان تعزیرات پرونده ها را 
به حالت تعلیق درآورد که پس از پیگیری های 
مالباختگان مبنی بر دلایل منطقی و قانع کننده 
تعزیرات ش��روع ب��ه صادر ک��ردن رای های 
ب��دوی جدید با دلایل ذی��ل کرد:عدم پیروی 
شرکت های مونتاژی مخصوصاً مدیران خودرو 
و کرمان موتور از مصوبه ۵43 که خود نمونه 
کامل تخل��ف صورت گرفته اس��ت، کاهش 
فاحش قیمت با وجود بالا رفتن دلار توس��ط 
شرکت مدیران خودرو و کرمان موتور، اجحاف 
ب��زرگ در ح��ق خریداران ک��ه در یک زمان 
مش��خص چه تحویل چه خرید با دو قیمت 
متفاوت و با اختلاف زیاد مواجه ش��دن است.
اکنون سازمان تعزیرات کل کشور اعلام کرد 
ک��ه کاری با ابطال بند 2 مصوبه ۵۹4 نداریم؛ 
چون گران فروش��ی محرز است نامه زدیم به 
س��ازمان حمایت مبلغ دقیق گران فروشی رو 
اعلام کنند.متاسفانه س��ازمان حمایت اعلام 
می کند ما در آن زمان متولی نبودیم و شورای 
رقابت متولی بوده که منتظر جواب نامه خود از 
شورای رقابت هستیم. شورای رقابت هم اعلام 
می کند محاسبه قیمت وظیفه سازمان حمایت 
است و نه ما؛ قبل تر نیز ما از سازمان حمایت 
استعلام گرفته بودیم و این سازمان محاسبه و 

اعلام کرده بود.

احداث بندر بزرگ خلیج فارس در 
دستور کار است

مدیرکل بنادرو دریانوردی اس��تان خوزستان 
گفت: اح��داث بندر بزرگ خلی��ج فارس در 
مرحله انتخاب مش��اور جهت مطالعات بازار 
ق��رار دارد و ع��لاوه بر ای��ن مطالعات طرح 
جامع اسکله های مسافری استان خوزستان، 
مطالع��ات طرح جام��ع چویب��ده، اروندکنار، 
س��جافی و شادگان به تصویب رسیده است.
به گزارش عصرایرانیان از س��ازمان بنادر و 
دریان��وردی، ابوطالب گرایل��و مدیرکل بنادر 
و دریان��وردی اس��تان خوزس��تان، در مورد 
اقدام��ات انجام ش��ده در راس��تای بندهای 
ابلاغی سیاست های کلی توسعه دریامحور، 
اظهار داش��ت: پیگیری توسعه مساحت بندر 
ش��ادگان از س��ه به 30 هکتار، توسعه بندر 
س��جافی از 2.3 به ۹ هکتار، تشکیل کمیته 
گردش��گری دریایی و اع��لام فرصت های 
متصور و اشکالات زیرساخت مناطق مستعد 
گردشگری دریایی به فرمانداران و شهرداران 
مناطق ساحلی بخشی از اقدامات مهم انجام 
شده در راستای بندهای ابلاغی سیاست های 

کلی توسعه دریا محوراست.

وزی��ر راه و شهرس��ازی گفت: چینی ها پیش��نهادات 
متع��ددی در وزارتخانه به ما دادند و در چندین مورد با 
هم توافق کردیم. هدفگذاری ما بیشتر آوردن سرمایه 
خارجی در بخش ساختمان و مسکن است و به دنبال 
جذب سرمایه خارجی هستیم.به گزارش ایسنا، مهرداد 
بذرپ��اش با بیان این که »س��امانه خودنویس با هدف 
رایگان کردن معاملات بخش اجاره راه اندازی ش��د« 
اظهارکرد: از س��ال آینده اگر ابزارهای آن مهیا ش��ود 

چون اتصالات س��ایر دستگاه ها را نیز نیاز دارد؛ خرید 
و فروش ملک نیز  در سامانه خودنویس انجام خواهد 
شد.وی با اشاره به این که »تا امروز 1.26۸ میلیون نفر 
از س��امانه خودنویس استفاده کردند« هم چنین گفت: 
»347۸7۵ « نفر قرارداد خود را در س��امانه خودنویس 
وارد کردند.وی در واکنش به خبر مش��ارکت چینی ها 
در ساخت وساز مسکن هم گفت: چینی ها پیشنهادات 
متع��ددی در وزارتخانه به م��ا دادند و در چندین مورد 

با ه��م توافق کردی��م. هدفگذاری ما بیش��تر آوردن 
س��رمایه خارجی در بخش س��اختمان و مسکن است 
و به دنبال جذب س��رمایه خارجی هس��تیم.وزیر راه و 
شهرس��ازی اظهار کرد: در برخی تکنولوژی ها چینی 
ها دستاوردهایی داشته اند  ولی ما در حوزه ساختمان 
و مس��کن در تکنولوژی رش��دهای خوبی داش��تیم و 
نیازمندی و وابستگی مان حداقلی است.بیشتر از آنکه 
به تکنولوژی نیاز داشته باشیم به منابع مالی نیاز داریم 

تا بتوانیم پروژه ها را س��رعت بیش��تری بدهیم.وی با 
بیان این که » ۵0 درصد عملیات ساخت به حوزه های 
تک طبقه و ویلایی اختصاص پیدا کرده است« گفت: 
تک طبقه و ویلاسازی در مقیاس های انبوه عملیات 
های س��اخت را به خود اختصاص داده اس��ت که در 
این روش زیاد نیازمند تکنولوژی نیس��تیم.وی اظهار 
کرد: طبیعتا برای بلندمرتبه سازی نیازمند تکنولوژی با 

سرعت ساخت بالا هستیم.

برای ساخت مسکن نیاز به منابع مالی داریم تا تکنولوژی 
وزیر راه وشهرسازی مطرح کرد؛

آماده سازی 20 هزارتن میوه شب عید
سرپرست سازمان تعاون روستایی اعلام کرد؛

سرپرست سازمان تعاون روستایی با حضور 
در غرفه ایسنا در مورد موضوعاتی همچون 
عرض��ه و قیمت میوه ش��ب عی��د و عرضه 
خرم��ای ماه رمض��ان به ارائ��ه توضیحاتی 
پرداخت.ب��ه گزارش ایس��نا، ایوب فصاحت 
سرپرست سازمان تعاون روستایی با حضور 
در بیس��ت و چهارمین نمایشگاه رسانه های 
ایران با بیان اینکه  امس��ال حدود 20 هزار 
تن میوه برای ش��ب عید برای توزیع آماده و 

برای استان ها ارس��ال شده و در انبارها  نیز 
ذخیره ش��ده اس��ت، گفت: بیش از 20 هزار 
ت��ن ذخایر اس��تراتژیک و ملی نیز داریم که 
اگ��ر ضرورتی پیدا کرد بتوانی��م در مواردی 
این ذخایر را برای تنظیم  قطعی بازار ارسال 
کنی��م.وی افزود: رئیس جمه��وری  و  وزیر 
جهادکش��اورزی امس��ال تاکید وی��ژه ای بر 
تثبی��ت قیمت  کالاها برای ش��ب عید و ماه 
مبارک رمضان داش��تند. س��تادی در وزارت 

جهاد تش��کیل ش��ده که این موضوعات را 
رصد می کند. س��ازمان تعاون روستایی هم 
یکی از اعضای آن ستاد است که تلاش های 
خود را در تنظیم میوه شب عید و خرمای ماه 
رمضان انجام داده است.سرپرس��ت سازمان 
تعاون روس��تایی در ادامه گفت: حدود ۹00 
تن خرم��ا برای ماه رمض��ان تامین کردیم. 
حدود ۵00 تن ذخی��ره احتیاطی برای خرما 
آماده ش��ده که اگر ضرورت داشت به نقاط 

مختلف ارس��ال کنیم و در نهایت مش��کلی 
در تنظی��م بازار میوه ش��ب عی��د و خرمای 
ماه رمضان با قیمت های مناس��ب نخواهیم 
داش��ت. قیمت هایی ک��ه در حال حاضر در 
بازار مشاهده می شود به هیچ وجه افزایش 
پیدا نخواهد کرد. خرما را حداقل با 1۵ درصد 
زی��ر قیمت ب��ازار عرضه خواهی��م کرد.وی 
همچنین اضافه کرد: معمولا اینگونه اس��ت 
که در س��ه روز آخر سال عرضه میوه تنظیم 

بازاری صورت می گیرد و بیشترین عرضه نیز 
در دو روز آخر س��ال است. فقط هم سیب و 
پرتقال است.فصاحت عنوان کرد:اگر امسال 
ضرورتی احس��اس کنیم و ش��یب افزایش 
قیمت مشاهده شود از دهم اسفندماه  عرضه 
را شروع می کنیم. البته س��ازمان های میوه 
و تره بار ش��هرداری های کل کشور در این 
طرح مشارکت دارند. برآورد می کنیم مشکل 

خاصی در این موضوعات نداشته باشیم.

واردات اتوبوس به محاق رفت
با عدم همکاری وزارت صمت و راهداری؛ 

درحالی حدود ۸ ماه از مصوبه هیئت وزیران برای واردات 
اتوبوس می گذرد که متقاضیان و ش��رکت های واردکننده 
بین سازمان راهداری و وزارت صمت پاسکاری می شوند.  
به گزارش تس��نیم، تیرماه امسال معاون وقت حمل ونقل 
وزیر راه  و شهرس��ازی از انجام اقدامات لازم برای واردات 
2000 دس��تگاه اتوبوس ویژه ایام اربعین 1402 خبر داده 
و گفته بود: با همکاری وزارت صمت و س��ایر دستگاه ها 
اقدام��ات لازم در خصوص اج��رای مصوبه هیئت دولت 
مورخ 07/03/1402 با موضوع واردات اتوبوس بین شهری 
با کارکرد تا ۵ سال در حال انجام است.شهریار افندی زاده 
افزود:  در راس��تای اجرایی شدن مصوبه موصوف، فرآیند 
جذب متقاضیان واردات ناوگان با دارا بودن کارت بازرگانی، 
از طریق فراخوان س��ازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای 
در دس��تورکار قرار گرفت و متقاضیان واجد شرایط برای 
امکان ثبت س��فارش ناوگان مشخص شده اند، در همین 
زمینه از محل منابع داخلی سازمان راهداری و حمل ونقل 
جاده ای و با همکاری صندوق کارآفرینی امید، 1۵ میلیارد 
ریال تس��هیلات بانکی با سود ۹ درصد برای هر دستگاه 
ن��اوگان وارداتی در نظر گرفته ش��ده اس��ت. وی اضافه 
ک��رد: پیگیری ه��ای لازم از وزارت صم��ت جهت انجام 
ثبت س��فارش، از وزارت کشور جهت تس��ریع در تدوین 
دستورالعمل اجرایی نحوه اعمال تخفیف ۵0 درصد سود 
بازرگانی خودروهای وارداتی در حال انجام اس��ت و تهیه 
شیوه نامه فرآیند واردات خودرو از وزارت صنعت، معدن و 
تجارت نیز در حال انجام است.وی بیان کرد: موضوعات 
معاینه فنی، خدمات پس از فروش و استاندارد خودروها از 
جمله مس��ائلی است که از طریق وزارت صنعت، معدن و 
تج��ارت در حال پیگیری اس��ت و هماهنگی های لازم با 
بانک مرکزی جهت تأمین ارز گروه یک برای این موضوع 
انجام گرفته اس��ت، در این راستا در تعامل با سازمان ملی 
استاندارد، گمرک، سازمان امور مالیاتی، سازمان حفاظت 
محیط زیس��ت و پلیس راهور فرآیند تشریفات گمرکی تا 
ش��ماره گذاری ناوگان وارداتی در حال هماهنگی است.بر 
اساس این گزارش، در دوره ای که افندی زاده معاون وزیر 
راه و شهرس��ازی بود اتفاق امیدوارکننده ای برای واردات 
اتوبوس روی نداد، پس از رفتن وی از معاونت حمل ونقل، 
سیدکمال هادیانفر به عنوان جایگزین جدید اوایل بهمن 

امسال در نشس��ت هم اندیش��ی با داریوش امانی رئیس 
سازمان راهداری با تأکید بر این که مدیران باید با اقدامات 
تحولی و ماندگار، به دنبال تحول آفرینی و برداشتن گام های 
بزرگ باشند، گفته بود: با توجه به محدود بودن اعتبارات 
دولتی و گستردگی دامنه خدمات و اقدامات، باید از ظرفیت 
بخ��ش خصوص��ی در سیاس��ت گذاری ها و ارائه خدمات 
به نح��و مطلوب بهره برد و دولت باید با سیاس��ت گذاری، 
موانع پیشِ روی فعالیت س��رمایه گذاران بخش را تسهیل 
کن��د.وی تأکید کرد: ب��ا توجه به نیاز کش��ور به افزایش 
ناوگان اتوبوسرانی، برنامه ریزی برای تأمین 2000 دستگاه 
اتوب��وس و افزودن به ناوگان فع��ال در این بخش انجام 

شده  است.
پاسکاری واردکنندگان بین راهداری و صمت ���

بر اساس این  گزارش، حدود ۸ ماه از طرح برنامه واردات 
اتوبوس های دست دوم به کشور می گذرد اما به گفته فعالان 
ای��ن بخش به دلیل برخی موانع که در رأس آن س��ازمان 
راه��داری و وزارت صمت قرار دارن��د،  واردات اتوبوس با 
مشکل مواجه شده است.جعفرزاده مدیرعامل یک شرکت 
واردکننده اتوبوس دراین باره به تس��نیم می گوید: طرحی 
به نام اربعین برای واردات اتوبوس توس��ط هیئت وزیران 
مصوب ش��د، قرار بود یک س��ری اتوبوس برای نوسازی 

ناوگان وارد کشور شود.وی با ابراز این که هیچ زیرساختی 
برای واردات اتوبوس آماده نشده بود، ادامه داد: اعلام شد 
شرکت های مسافربری واردات اتوبوس را انجام دهند،  این 
در حالی بود که اساساً این شرکت ها کارت بازرگانی ندارند 
که بتوانند این کار را انجام دهند.وی اضافه کرد: در ادامه 
گفتند برای واردات اتوبوس با شرکت های بازرگانی قرارداد 
امضا شود، بر این اساس با یکی از شرکت های معرفی شده 
از س��وی س��ازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای مذاکره 

کردیم.
امضای قرارداد یکطرفه سازمان راهداری با شرکت ها ���

وی تصریح کرد: مدیرعامل شرکت مذکور، سرشبکه است 
و شعبه های متعددی در سراسر ایران دارد. این شرکت ما 
را به  س��ازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای معرفی کرد 
و س��ازمان قرارداد یکطرفه را با م��ا امضا کرد.وی درباره 
یکطرف��ه بودن قرارداد توضیح داد: یکی از موارد این بود 
که مبالغ در قرارداد مشخص نبود، یکی دیگر آن که ما به 
شرکت مس��افربری تعهد می دهیم وقتی اتوبوس وارد و 
رسید قبض انبار شد متعلق به شرکت معرفی شده از سوی 
س��ازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای است!وی متذکر 
ش��د: عملًا وقتی پولی ردوبدل نش��ده بود فقط باید یک 
تفاهمنامه بین شرکت بازرگانی و شرکت مسافربری امضا 

می ش��د، نه این که یک قرارداد یکطرفه امضا می شد.وی 
اضافه کرد: با این حال به دلیل پوشش طرح اربعین گفتیم 
ای��ن کار را انجام می دهیم، بر این اس��اس برای واردات 
اتوبوس از اروپا بسترس��ازی کردیم. شرکت های خارجی 
به دلیل تحریم علاقه ای به فروش اتوبوس نداش��تند، با 
یک سری فرآیندها موفق شدیم اتوبوس های اروپایی را 
خریداری کنیم.وی اظهار کرد: این پروسه را انجام دادیم،  
بازرس سازمان راهداری اعلام کرد که »واردات اتوبوس 
دیگر به عهده ما نیست و کارها به ستاد سوخت منتقل شده 
است.«، به ستاد سوخت مراجعه کرده گفتیم اتوبوس های 
ثبت سفارش ش��ده را تأیید کنند، مسئولان ستاد سوخت 
گفتند که اصلًا در جریان این موضوع نیستند!وی با بیان 
این که »مصوبه هیئت وزیران را به آنها یادآوری کردیم«، 
افزود: س��تاد سوخت تأکید کرد؛ »هیچ بخشنامه ای برای 
واردات اتوبوس نداریم«.وی با یادآوری این که در سامانه 
RPF شماره ثبت سفارش وارد و تأیید می شود، تصریح 
کرد:  بارها با سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای تماس 
گرفتیم تا این که سرانجام این که  شهرکی ثانوی معاون 
حمل ونقل س��ازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای به ما 
گفت؛ با مس��ئول IT سازمان راهداری هماهنگ باشید. 
طی یک تماس یکطرفه، مشکل را مطرح کردیم و گفتیم 
داخل سامانه واردات اتوبوس معرفی و برنامه نویسی نشده 
اس��ت که واردکننده وقتی ثبت سفارش در سامانه جامع 
تج��ارت انجام و کد مربوطه صادر ش��د باید در س��امانه 
RPF وارد ش��ود و سازمان راهداری آن را تایید کند.وی 
یادآور شد: مسئول IT سازمان راهداری ما را به مسئول 
آی ت��ی وزارتخانه ارجاع داد که خوش��بختانه با خروج از 
طرح اربعین یک س��ری مش��کلات رفع شد، گفته شد؛ 
روی طرح بند )ص( تبصره )7( ماده واحده قانون بودجه 
س��ال 1402 کل کشور ثبت س��فارش را انجام دهید.بر 
اساس این گزارش، هیئت وزیران در جلسه 2۵/۵/1402 
به پیش��نهاد وزارتخانه های صنعت، مع��دن و تجارت، راه 
و شهرسازی، کش��ور، امور اقتصادی و دارایی و سازمان 
برنامه و بودجه کشور و به استناد اصل 13۸ قانون اساسی 
جمهوری اسلامی ایران و بند )ص( تبصره )7( ماده واحده 
قانون بودجه سال 1402 کل کشور، آیین  نامه اجرایی بند 

مذکور را تصویب کرد.

رئیس کل سازمان توسعه تجارت ایران در دیدار با سفیر 
جدی��د تونس با تاکید بر اینکه س��اختار افزایش روابط 
تجاری ایران و تونس فراهم است، گفت: اجرای برخی 
توافقنامه های ایران و تونس نزدیک به 10 سال است 
که متوقف مانده  است و امیدواریم با تعامل و همکاری 
دو طرفه زمینه های احیای آن فراهم ش��ود.به گزارش 
عصرایرانیان از سازمان توسعه تجارت، مهدی ضیغمی، 
معاون وزیر و رئیس کل توسعه تجارت ایران در دیدار 
با عماد الرحمونی، سفیر جدید تونس در ایران، با بیان 
اینکه 1۸ موافقت نامه و توافق نامه  بین دو کشور امضا 
شده است، ادامه داد: اجرای برخی توافق نامه ها، فاصله 
10 ساله خورده  و نیاز است به روزرسانی شوند.ضیغمی 

افزود: ما چند پیش��نهاد مش��خص برای توسعه روابط 
تعریف کرده ایم. نخس��ت، اینکه قرار است کمیسیون 
مشترک ایران و تونس به وزارت صمت واگذار شود و 
تلاش خواهیم کرد این کمیس��یون را بعد از ۹ سال با 
تعامل و همکاری دستگاه های مختلف احیا کنیم.معاون 
وزی��ر صمت با تاکید بر اینکه مس��ئولیت کمیته عالی 
تجاری با س��ازمان توس��عه تجارت ایران است، افزود: 
ه��دف اصلی کمیته عالی تجاری، رفع موانع تجاری و 
ایجاد زیرساخت های اصلی برای توافق نامه های آینده 
است.او ادامه داد: به نظر می رسد دو کشور می توانند در 
زمینه های مونتاژ خودرو، تولید تراکتور، تامین فسفات 
از تونس، حوزه کش��تیرانی و تبادلات هوایی از تونس 

به س��ایر کش��ورها همکاری کنند؛ همچنین در زمینه 
تجهیزات پزش��کی و بهره برداری مش��ترک از معادن 
تونس می توانی��م روابط تجاری خ��ود را دنبال کنیم.

ضیغمی با دعوت از س��فیر تونس و تجار این کش��ور 
برای ش��رکت در نمایشگاه ایران و اکس��پو، ادامه داد: 
ایران س��اختار شبه سوئیفت را با بس��یاری از کشورها 
راه اندازی کرده اس��ت و می توان این مهم را با تونس 
نیز اجرا کند.رییس کل سازمان توسعه تجارت با اشاره 
به لغو روادید برای تجار تونس��ی، اضافه کرد: هدف ما 
تسهیل ورود و خروج تجار تونسی است. اجلاس ایران 
و اتحادیه آفریقا فرصت خوبی است که بسیاری از موانع 
تجاری حل و فصل شود. همچنین ایران در زمینه ارائه 

خدمات فنی و مهندسی دارای ظرفیت بالایی است و 
انتظار داریم لیست پروژه های مهم فنی و مهندسی در 
اختیار ما قرار داده شود.در ادامه دیدار الرحمونی، با تاکید 
بر اینکه تجار ایرانی برای س��فر به تونس نیاز به ویزا 
ندارن��د، گفت: 70 درصد تجارت تونس با کش��ورهای 
اروپایی اس��ت و کمتر با آس��یای میانه ارتباط داریم و 
تجار ایرانی می توانند به تجار تونسی کمک کنند که در 
این بازار راه پیدا کنند  سفیر جدید تونس با بیان اینکه 
عزم دو طرفه توسعه تجاری بین دو کشور ایجاد شده 
اس��ت و هدف پایداری روابط است، گفت: برای تحقق 
این مهم در روزهای آینده با اتاق بازرگانی ایران جلسه 

برگزار خواهیم کرد.

امکان اجرای ساختار شبه سوئیفت ایران در تجارت با تونس
رئیس کل توسعه تجارت خبر داد؛

احیای 1300 واحد صنعتی غیرفعال در کشور 
معاون وزیر صمت مطرح کرد؛ 

و  مدیرعام��ل س��ازمان صنای��ع کوچ��ک 
ش��هرک های صنعتی ایران گفت: از ابتدای 
سال 1402 تاکنون از طریق احیای واحدهای 
تولیدی راکد، افتتاح طرح های صنعتی جدید 
و افزای��ش ظرفی��ت واحده��ای صنعتی در 
ش��هرک ها و نواحی صنعتی 64 هزار و 134 
ش��غل جدید به وجود آمده است.  به گزارش 
عصرایرانیان به نقل از سازمان صنایع کوچک 
و ش��هرک های صنعتی ایران فرشاد مقیمی 
در جش��نواره تولید ملی، افتخار ملی افزود: از 
ابتدای س��ال تاکنون یک ه��زار و 301 واحد 
صنعت��ی غیرفع��ال در ش��هرک ها و نواحی 

صنعتی احیا ش��ده و به چرخه تولید بازگشته 
اس��ت که برای 26 هزار نفر اشتغال به وجود 
آورده اس��ت.وی اضافه کرد: از ابتدای دولت 
سیزدهم تاکنون 4 هزار و 11۸ واحد تولیدی 
راکد در بخش صنعت به چرخه تولید بازگشته 
اس��ت و برنامه دولت سیزدهم احیا 3 هزار و 
6۸0 واح��د صنعت��ی راکد اس��ت.مدیرعامل 
سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی 
ادامه داد: در حوزه افزایش ظرفیت واحدهایی 
که زیر ظرفیت تولید کار می کنند نیز 2 هزار 
و 33۵ واحد رش��د تولید داش��ته اند که برای 
یک هزار و 67۵ نفر ش��غل ب��ه وجود آورده 

است. همچنین برنامه دولت سیزدهم ارتقای 
ظرفی��ت 6 هزار و 430 واح��د تا پایان دولت 
می باش��د.مقیمی یادآور ش��د: از ابتدای سال 
تاکنون همچنین 2ه��زار و 143 طرح جدید 
در شهرک ها و نواحی صنعتی به بهره برداری 
رسیده که اش��تغال 26 هزار و ۵00 نفری به 
دنبال داشته است.وی در ادامه، تصریح کرد:از 
ابتدای س��ال 1402 تاکنون از طریق احیای 
واحده��ای تولیدی راکد، افتت��اح طرح های 
صنعتی جدید و افزای��ش ظرفیت واحدهای 
صنعت��ی در ش��هرک ها و نواحی صنعتی 64 
هزار و 134 ش��غل جدید به وجود آمده است.

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت در بخش 
دیگری از س��خنان خود نوسازی و بازسازی 
را نیاز صنعت دانس��ت و خاطرنش��ان کرد: با 
ناترازی در بخش انرژی مواجه هستیم، یکی 
از دستاوردهای نوس��ازی و بهسازی کاهش 
میزان س��هم انرژی در تولید و رس��اندن آن 
به کمتر از میزان موجود اس��ت، ضمن اینکه 
نوسازی و بازسازی کاهش آلایندگی را بدنبال 
دارد.مقیمی، با بیان اینکه بدنبال ارتقای رقابت 
پذیری هستیم، اظهار کرد: 7 شهرک و ناحیه 
صنعت��ی جدی��د در س��ال 1402 به مجموع 
ش��هرکها و نواحی صنعتی کشور اضافه شده 

است، همچنین با بهره برداری از یک شهرک 
صنعتی غیردولتی مجموع شهرکهای صنعتی 
غیردولتی به 6۵ ش��هرک رس��ید که بیش از 
۸ هزار واح��د تولیدی در آنه��ا فعالیت دارد.

وی در خص��وص حمایت از واحدهای دانش 
بنیان و ارتقاء فناوری در صنعت، افزود: 322 
نیاز فناورانه از ابتدای س��ال تاکنون در بخش 
صنعت شناسایی شده است و مجموع نیازهای 
فناورانه شناس��ایی ش��ده در بخش صنعت 2 
هزار و 1۸۸ نیاز اس��ت که 600 نیاز از طریق 
مکانیزم فن بازارها و شرکت های دانش بنیان، 

نوآور و فناور مرتفع شده است.
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بانک و بيمه

مجمع بیمه باران برای تصویب 
اساسنامه جدید شرکت برگزار شد

مجمع عمومی فوق العاده ش��رکت بیمه باران 
ب��ا حض��ور بی��ش از 7۵ درصد س��هامداران، 
هیات رییس��ه مجم��ع، ناظران، حس��ابرس و 
نماینده سازمان بورس و اوراق بهادار، نماینده 
بیم��ه مرکزی و حس��ابرس قانونی ش��رکت 
ب��ه صورت حضوری و آنلاین برگزار ش��د. به 
گزارش روابط عمومی، مجمع عمومی فوق العاده 
بیمه باران به منظور تصویب اساسنامه جدید 
ش��رکت راس س��اعت ۹ صبح 2۹ بهمن ماه 
با حضور س��هامداران برگزار ش��د.حاضران در 
مجمع ضمن اس��تماع تغیی��رات اصلاحی از 
س��وی بیمه مرکزی جمهوری اسلامی ایران 
که به تایید س��ازمان بورس نیز رسیده است، 
موافقت خود را با تغییر اساس��نامه اعلام کرده 
و اساسنامه جدید به تصویب رسید.شایان ذکر 
است، طی برگزاری مجمع عمومی فوق العاده 
در دی ماه سال جاری، افزایش 100 درصدی 
سرمایه پیشنهادی هیات مدیره از محل آورده 
نقدی و سود انباشته مورد بررسی قرار گرفت و 
پس از اخذ اکثریت آراء به تصویب رسید.بنا به 
گفته مدیرعامل بیمه باران، بر اساس مصوبات 
مجمع عمومی فوق العاده، با توجه به انتش��ار 
آگهی پذیره نویسی در تاریخ 27 دی ماه امسال 
در روزنام��ه و کدال، تا زمان تهیه صورت های 
مالی ۹ ماهه شرکت، مبلغی به حساب افزایش 
س��رمایه اعلام شده واریز نش��ده، و به همین 
دلیل در صورت های مالی نمایش داده نشده و 
تاثیری هم در صورت جریان وجوه نقد نداشته 
اس��ت.هادی همچنین با اشاره به عدم امکان 
ارزیابی و محاسبه سود بخشی از ابزارهای مالی 
و پروژه  های سرمایه  گذاری در مقطع نه ماهه، 
اعلام کرد: در پایان س��ال مالی و با محاسبه 
بازده سرمایه  گذاری در ابزارهای مالی و پروژه  
های سرمایه  گذاری، همانند دوره  های گذشته، 
قبل از پایان فروردین سال بعد، سود مشارکت 
بیمه گزاران محاسبه و به حساب ذخیرۀ ریاضی 

منظور می  شود.

باجت بانک تجارت اعتبار 20 میلیون 
تومانی می دهد

بانک تجارت به مناس��بت تقارن عید نوروز و 
ماه مبارک رمضان و به منظور افزایش قدرت 
خرید مردم با هم��کاری اتاق اصناف ایران و 
وزارت صنعت، معدن و تجارت به متقاضیان، 
اعتبار 20 میلی��ون تومانی با دوره بازپرداخت 
6۵ روزه اعط��ا می کند. ب��ه گزارش مدیریت 
روابط عمومی و ارتقای سرمایه اجتماعی بانک 
تجارت، متقاضیان این طرح ملی می توانند با 
نصب و راه اندازی اپلیکیش��ن »باجت« بانک 
تجارت، از اول اس��فند تا 2۹ اسفند از طریق 
منوی اعتبار BNPL، طرح اعتبار عید تا عید 
را انتخاب کرده و پس از انجام مراحل انتخاب 
حساب، اعتبارسنجی و امضای دیجیتال قرارداد، 
اعتبار 20 میلیون تومانی خود را فعال کنند. در 
حال حاضر مشتریان دارای رتبه اعتبارسنجی 
A و B مش��مول دریافت این اعتبار هستند. 
مش��تریان می توانند پس از فعال س��ازی این 
خدمت، س��بد وسیعی از خرید روزمره خود در 
ایام پایانی سال را از فروشگاه های زنجیره ای 
همچون دیلی مارکت، هایپرمی، هایپر فامیلی ، 
افق کوروش، جانبو، هفت و 3000 فروشگاه 
حاضر در طرح خریداری کنند. علاوه بر این، 
فروش��گاه های اعلام ش��ده در س��ایت عید 
تا عی��د ب��ه آدرس EIDTAEID.IR یا 
فروشگاه هایی که پوستر طرح بر روی ویترین 
آن ها نصب شده باشند نیز حائز شرایط خرید 

اعتباری این طرح هستند.

مدیرعامل بانک توسعه صادرات از 
نمایشگاه رسانه های ایران بازدید کرد

مدیرعامل بانک توس��عه ص��ادرات ایران با 
حضور در بیست و چهارمین نمایشگاه رسانه 
های ایران، از غرفه خبرگزاری ها و نشریات 
مس��تقر در نمایش��گاه دیدار کرد.به گزارش 
روابط عمومی بانک توس��عه صادرات ایران، 
دکتر افش��ین خانی، همزمان با سومین روز 
از نمایشگاه رسانه های ایران، ضمن بازدید 
از بخش های مختلف نمایشگاه، به سوالات 
اختصاص��ی خبرگزاری های فارس، ایس��نا، 
ایرنا، پان��ا، ابرار اقتصادی و مهر نیز پاس��خ 
داد.بیست و چهارمین نمایشگاه رسانه های 
ایران با شعار »نجستم همیشه جز از راستی« 
با حضور بیش از 600 رس��انه و مجموعه  و 
ش��رکت دانش بنیان فعال در ای��ن حوزه تا 
دوم اسفند ماه میزبان علاقمندان به رسانه، 

فرهنگ ، ارتباطات و فناوری است.

اخبار

رئیس انجمن صنفی نمایندگان استان تهران بیمه رازی 
از تشکیل کانون نمایندگان این شرکت در آینده نزدیک 
خبر داد و گفت: تشکیل انجمن های صنفی هم صدایی 

نمایندگان را به همراه داش��ت و عام��ل افزایش ارتباط 
شبکه فروش و ستاد ش��د. به گزارش روابط عمومی و 
تبلیغات بیمه رازی، هش��تاد و هفتمین سه ش��نبه های 
پاس��خگویی با محوریت عملکرد انجمن های صنفی با 
حضور محس��ن حاج میرزا علی اکبر برگزار شد، در این 
رویداد حاج میرزا علی اکبر به عنوان نماینده بیمه رازی 
و رئیس انجمن صنفی نمایندگان استان تهران گفت: در 
سال 13۹6 انجمن صنفی استان تهران با هدف انتقال 
نظرات نمایندگان و شبکه فروش به ستاد در قالب یک 

صدای واحد تشکیل شد.  او با اشاره به اینکه دوره دوم 
این انجمن به روزهای انتهایی خود نزدیک می شود بیان 
کرد: تش��کل صنفی در هر حوزه و صنفی یک ضرورت 
است زیرا هم صدایی و وجود یک صدای واحد در پیشبرد 
اهداف و رفع برخی معضلات، کارآمد و تاثیرگذار است.  
این نماینده بیمه رازی خاطرنشان کرد: زمانی یک تشکل 
تاثیرگذار و قوی تر خواهد بود که تعداد اعضای بیشتری 
داشته باشد.  حاج میرزا علی اکبر گفت: شورای نمایندگان 
و شبکه فروش صنعت بیمه در ماه های گذشته تشکیل 

ش��ده و بیمه مرکزی آن را به رسمیت می شناسد و این 
در حالی است که در برخی از تصمیمات و جلسات بیمه 
مرکزی اعضای این ش��ورا حضور دارند.  او یادآور ش��د: 
ش��بکه فروش بیمه رازی نیاز به یک کانون سراسری 
دارد و در برنامه های آینده این کانون تشکیل خواهد شد.  
رئیس انجمن صنفی نمایندگان استان تهران، خاطرنشان 
کرد: توقع آن است که شرکت بیمه رازی در زمان ارائه 
کد نمایندگی، انجمن صنفی را معرفی کنند زیرا انجمن 

به اطلاعات نمایندگان جدید دسترسی ندارند.

تشکیل کانون نمایندگان بیمه رازی در آینده نزدیک
در سه شنبه های پاسخگویی مطرح شد؛

مدیر عامل پست بانک ایران :

دکتر بهزاد ش��یری مدیرعامل پس��ت بان��ک ایران در 
همایش رویداد س��رمایه گذاری برق در بخش ICT و 
اقتصاد دیجیتال در افق1407)برنامه هفتم پیشرفت ( که 
دوشنبه اول اسفند س��ال 1402 در سالن قندی وزارت 
ارتباط��ات و فناوری اطلاعات برگزار ش��د، با تاکید بر 
اینکه پست بانک ایران تاکنون ۵00 میلیارد ریال برای 
تامین مالی و حمایت از صنعت برق به فعالان این بخش 
تس��هیلات اعطا کرده است، گفت: به منظور حمایت از 
این صنعت و برنامه های توسعه ایی بانک ها می توانند 
از منابع دولتی و منابع داخلی تسهیلات مورد نیاز فعالان 
و س��رمایه گذاران این بخش را تامین  کنند.  به گزارش 
کیوس��ک خبر به نقل از اداره کل روابط عمومی پست 
بانک ایران، ش��یری با اش��اره به ابلاغ اساسنامه جدید 
پس��ت بانک ای��ران ادام��ه داد: هر ی��ک از بانک ها به 
عنوان بانک های توسعه ایی و تخصصی در بخش های 
مختلف اقتصادی کش��ور از س��رمایه گ��ذاران حمایت 
می کنند و پس��ت بانک ایران به عنوان بانک توسعه ای 
و تخصصی حوزه ارتباطات و فناوری اطلاعات در کشور 

 ICT تلاش می کند تا نیازهای س��رمایه گذاران بخش
را تامی��ن کند. وی افزود: یک��ی از مهمترین رویکردها 
و چش��م انداز بانک مش��ارکت و حمایت از تولید برای 

افزایش س��هم اقتصاد دیجیتال در اقتصاد ملی اس��ت. 
مدیرعام��ل بانک با بیان اینکه پس��ت بان��ک ایران در 
س��ال های گذش��ته عاملیت تأمین مالی مختلفی را بر 

عهده داشته است، تصریح کرد: پست بانک ایران، تامین 
مالی و اشتغال زایی بخش روستایی و عشایری کشور را 
بر عهده دارد و در حوزه صنعت برق نیز به منظور حمایت 
از این صنعت و برنامه های توسعه ایی، بانک ها می توانند 
از منابع دولتی و منابع داخلی تسهیلات مورد نیاز فعالان 
این بخش را تامین  کنند. بر اساس این گزارش؛ همایش 
رویداد س��رمایه گذاری برق در بخش ICT و اقتصاد 
دیجیتال در افق1407 )برنامه هفتم پیشرفت ( به همت 
وزارت ارتباطات و فن��اوری اطلاعات، با رویکرد های: 
پیش بین��ی نیاز های آتی به برق پای��دار و تاب آور در 
زیست بوم فاوا و اقتصاد دیجیتال، بررسی فرصت ها و 
چالش های پیش رو در زمینه تامین و تولید انرژی برق و 
 ICT برنامه ریزی برای تامین و تولید برق پایدار بخش
با حضور معاونین وزیر و سرمایه گذاران صنعت برق وگاز 
کشور برگزار شد و صاحب نظران و متخصصین در این 
حوزه ها در پنل تخصصی دستاوردها، برنامه های آتی 
و مدل های سرمایه گذاری در این بخش های مختلف 

را ارائه کردند.

اعطای 500 میلیارد ریال تسهیلات برای تامین مالی و حمایت از صنعت برق 

توسعه زیست بوم تعاونی کشور از اهداف بانک توسعه تعاون است
مع��اون مدیر عامل بانک توس��عه تعاون در 
امور اس��تان ه��ا و بازاریابی اعلام داش��ت 
توس��عه زیس��ت بوم تعاونی کشور از اهداف 
بانک توس��عه تعاون است.  کریم میرزاخانی 
مع��اون مدیر عامل بانک توس��عه تعاون در 
امور استان ها و بازاریابی طی سفر استانی به 
خوزستان در جلسه کمیته راهبری و ارزیابی 
عملکرد اس��تان گف��ت: صنع��ت بانکداری 

درهزاره سوم یکی ازصنایع مهم وتخصصی 
بوده که پیش��برد اهداف م��ورد نظر و ایفای 
مس��ئولیتهای اجتماع��ی نیازمند اس��تفاده 
ازفن��اوری ه��ای نوی��ن، ش��هروند مداری، 
استفاده بهینه ازظرفیت های سرمایه انسانی، 
آینده نگری، تبلیغات و خدمات متمایز است. 
میرزاخانی بیان داش��ت: تنها راه برای اینکه 
کاره��ای بزرگ انجام دهیم این اس��ت که 

عاش��ق کاری باش��یم که انجام می دهیم. 
چون عش��ق به کار باعث س��خت کوشی و 
اش��تیاق و در مقابل آن انج��ام کارهایی که 
ب��رای ما مهم نیس��ت باعث اس��ترس و در 
نتیج��ه نا امیدی خواهد ش��د. وی ادامه داد: 
اگر بخواهیم می��راث بزرگی از خودمان بجا 
بذاریم، باید به این فکر کنیم کدام مش��کل 
جامعه را می توانیم حل کنیم. موفقیت وقتی 

حاصل می ش��ود که اف��راد با هم عمل می 
کنند و شکس��ت مواقعی پی��ش می آید که 
اف��راد به تنهایی و بدون کار تیمی عمل می 
کنند. البته صرف کار کردن با یکدیگر از ما 
تیم نمی سازد این اعتماد و احترام متقابل و 
مراقبت از یکدیگر اس��ت که ما را تبدیل به 
تیم می نماید. میرزاخانی تصریح نمود: تفاوت 
افراد موفق و ناموفق درفرصت هایی نیست 

که دارند، بلکه درظرفیت استفاده از فرصت 
هاس��ت. نتایج خوب ازطری��ق بهره برداری 
ازفرصت ها و نه حل مش��کلات حاصل می 
ش��ود. معاون مدیر عامل در امور استان ها و 
بازاریابی خاطرنشان نمود: موفقیت فردی به 
چه��ار مهارت فردی توانایی صحبت کردن، 
توانایی نوشتن، توانایی شنیدن و توانایی پیدا 

کردن ایده های خوب وابسته است.

اينفوگرافيک

حاشیه جلسه 
امروز هیأت دولت

اعضای کابينه سيزدهم 
در حاشيه جلسه 

چهارشنبه دوم اسفند 
1402 هيات وزيران 

در حياط دولت با حضور 
در جمع خبرنگاران 

به سوالات شان پاسخ 
دادند

ارکستر سازهای ایرانی تشکیل می شود؟
مدیرعامل جدید بنیاد رودکی در اولین گفت وگوی رسمی 
خود ضمن تشریح برخی از فعالیت های این مجموعه از 
تلاش برای احیای ارکستر سازهای ایرانی و رویکردهای 
جدید بنی��اد رودکی در حوزه تئاتر س��خن گفت. محمد 
اله ی��اری مدیرعامل جدید بنیاد فرهنگی هنری رودکی 
در گفت وگو ب��ا خبرنگار مهر ضمن تش��ریح تازه ترین 
فعالی��ت های این مجموع��ه توضیح داد: خوش��بختانه 
آشنایی خوبی از سوی هنرمندان با بنیاد فرهنگی هنری 
رودک��ی وجود دارد. گواه این موضوع هم بیش از 2 دهه 
فعالیت فرهنگی در تالار وحدت، تالار رودکی، برج آزادی 
و مجموعه های دیگر در پوشش عنوان »بنیاد فرهنگی 
هنری رودکی« اس��ت که همواره مجموعه هایی برای 
میزبانی از هنرمندان ش��اخص و فرهیخت��ه ایران عزیز 
برای ارایه آثار ارزشمند فرهنگی هنری بوده اند. در واقع 
می توان گفت بخش قابل توجهی از زیس��ت هنرمندان 
کش��ورمان در مجموعه های تحت پوشش بنیاد رودکی 
بوده که همواره برای بس��یاری از این عزیزان تبدیل به 
مجموعه ای خوش نام و دارای ش��خصیت شده است و 
ب��رای مخاطبان نیز دربرگیرن��ده برنامه های با کیفیت و 
خاطرات ارزشمندی است. وی افزود: ارکستر سمفونیک 
تهران و ارکستر موسیقی ملی ایران هم 2 مجموعه مهم 
بنیاد فرهنگی هنری رودکی هس��تند که طی سال های 
گذش��ته با فراز و نش��یب های زیادی مواجه بودند اما با 
تمام این مسایل و مشکلات مسیر رو به رشد خود را طی 
ک��رده اند و آثار ماندگاری را پی��ش روی مخاطبان قرار 
دادند که لازم اس��ت در دوره مدیریتی جدید بنیاد برای 
تقویت آن نهایت تلاش و کوش��ش انجام شود. در این 
راه دعوت از هنرمندان صاحب س��بک به ویژه در حوزه 
آهنگسازی و رهبری ارکستر یکی از مهم ترین اولویت 
هایی اس��ت ک��ه روی آن در دوره جدی��د تمرکز داریم. 
بنابراین از همه هنرمندان و حتی نوازندگان چیره دستی 
که ممکن است به هر علتی نباشند، دعوت می کنیم که 
پ��ای کار بیایند و به ما افتخ��ار دهند که در خدمت آنها 
باش��یم تا بتوانیم از هنر این عزیزان نهایت بهره برداری 

را داشته باشیم.
آی�ا جدول آثار نمایش�ی آینده بنی�اد رودکی تغییر می  ���

کند؟
مدیرعامل بنیاد فرهنگی هنری رودکی در بخش دیگری 
از صحبت های خود در پاس��خ به پرسشی درباره فعالیت 
های این مجموعه در عرصه تئاتر گفت: طبیعتا پیش از 
مدیریت بنده در بنیاد رودکی تعدادی از تئاترها هس��تند 
ک��ه برنامه اجرایی آنها از قبل در جدول برنامه های آتی 
بنیاد در حوزه نمایش گنجانده شده اند. در این چارچوب 
بنده از بدو ورودم به بنیاد فرهنگی هنری رودکی مشغول 
رص��د و بازبینی جدول اجراهای پیش روی حوزه تئاتر و 

موسیقی در تالارهای وحدت، رودکی، حافظ، برج آزادی 
و مجموعه های تابعه هستم. در این مسیر نیز به تازگی 
با اعضای شورای تئاتر بنیاد فرهنگی هنری رودکی که 
برای گزینش نمایش ها به ما کمک می کنند، جلسه ای 
برگ��زار کرده و برای فعالیت های تئاتر بنیاد در ماه های 
آتی بحث و گفت وگو داش��تیم تا راجع به خط مش��ی ها 
به نتیجه موثری برس��یم. بدون تردید اگر تصمیمات از 
قبل گرفته شده مدیریت های قبلی بنیاد رودکی مبنای 
منطقی داشته باشد طبیعتا با مشورت دوستان تلاش می 
کنیم تا اجراهای وعده داده شده به قوت خود باقی بمانند 
و ما به قول های گذش��ته بدعهدی نکنیم اما طبیعتا در 
ای��ن زمینه توجه به کیفیت یک��ی از مهم ترین اولویت 
های ماس��ت. اله یاری تصری��ح کرد: یکی از مهم ترین 
برنامه ه��ای در حوزه تئاتر بنیاد فرهنگی هنری رودکی 
ورود به بحث »تولید« بنا به وظیفه ای که به عهده بنیاد 
رودکی گذاش��ته شده، اس��ت. این وظیفه بنیاد است که 
فارغ از سیاس��ت های خود در عرص��ه میزبانی و اجرای 
آثار نمایش��ی در حوزه سرمایه گذاری و تولید نیز برنامه 
ریزی هایی داشته باشد. پروژه هایی که هم می تواند در 
حوزه موسیقی و هم در حوزه تئاتر مورد توجه قرار گرفته 
و این مجموعه در تولید فاخر و ملی این عرصه کارهایی 

را انجام دهد.
چند نکته درباره نوازندگانی که از ارکستر خارج شدند ���

وی در بخ��ش دیگری از صحبت ه��ای خود در جواب 
س��والی مبنی بر سرنوش��ت برخ��ی از نوازندگانی که از 
ارکسترهای دولتی خارج شدند، توضیح داد: طی ماه های 
گذشته مسایلی پیش آمد که تعدادی از نوازندگان قدیم 
ارکسترها، از این مجموعه ها جدا و تعدادی از هنرمندان 
تازه طی یک آزمون به ارکسترها اضافه شدند که زحمت 
اجرای بس��یاری از کنس��رت ها به عهده همین نوازنده 
ها بود. خوش��بختانه در ادامه هم تع��دادی از نوازندگان 
خارج ش��ده، دوباره به ارکس��ترها بازگشتند، اما عده ای 
از هنرمندان هم هس��تند که هنوز فعالیت هنری خود را 
شروع نکردند و امیدوارم شرایطی فراهم شود که بتوانیم 
به صورت حداکثری شاهد حضور نوازندگان در ارکسترها 
باش��یم. مدیرعامل بنیاد فرهنگی هنری رودکی تصریح 

کرد: بدون تردید باید بهترین ها در این ارکسترها حضور 
داشته باشند و امیدوارم فعالیت های ما به گونه ای باشد 
که شاهد »بهِ گزینی« برای استفاده از بهترین ها باشیم. 
این را هم بگویم که بنده شخصا مایل هستم اگر مشکلی 
هس��ت نباید به بیرون درز پیدا کن��د و باعث ناراحتی و 
ایجاد جریان هایی در فضای رس��انه ای و فعالیت های 
هنر شود. این مشکلات باید از طریق گفت وگو حل شود 
چرا که همواره گفت وگو موجب مرتفع شدن حواشی می 

شود.
تشکیل ارکستر سازهای ایرانی در اولویت قرار گرفت ���

ال��ه ی��اری در ادامه صحب��ت های خود و در پاس��خ به 
پرسش��ی مبنی بر اینکه آیا بنیاد رودکی برنامه ای برای 
احیای ارکس��تر س��ازهای ایرانی که نیت تش��کیل آن 
مدت ه��ا قبل با برگزاری چند کنس��رت محدود مطرح 
ش��ده بود، دارد یا خیر توضیح داد: ایده احیا و تش��کیل 
دوباره ارکس��تر س��ازهای ایرانی در دوره مدیریتی جدید 
بنیاد فرهنگی هنری رودکی نیز مطرح ش��ده است. بنده 
هم بر این باور هس��تم که جای حضور چنین ارکستری 
در مجموعه ارکسترهای تحت پوشش بنیاد بسیار خالی 
است و می تواند در قالب ترکیب کوچک تری به نسبت 
ارکستر س��مفونیک تهران و ارکستر موسیقی ملی جزو 
م��وارد اولویت دار باش��د. وی تاکید کرد: تش��کیل این 
ارکس��تر از مهم ترین برنامه های دارای اولویت س��ال 
آینده اس��ت که من روی آن تمرک��ز کردم و امیدوارم با 
تامین اعتبار بتوانیم هرچه زودتر شاهد تشکیل آن باشیم. 
البته ما برای انتخاب رپرتوارها و کمبودی که در آرش��یو 
موسیقی ردیف دستگاهی ایران داریم از همه آهنگسازان 
پیشکسوت و جوان این عرصه دعوت می کنیم تا نسبت 
به تقویت آن دس��ته از آثاری که قابلیت اجرا و تنظیم در 

این بخش را دارند، به ما کمک کنند.
فعالیت های عمرانی و اجرای برنامه در ماه رمضان ���

مدیر عامل بنیاد فرهنگی هنری رودکی در بخش دیگری 
از صحبت های خود درباره برنامه های این مجموعه در 
آس��تانه فرا رسیدن ماه مبارک رمضان گفت: با توجه به 
اینکه بخشی از ایام ماه مبارک رمضان در ایام تعطیلات 
نوروزی اس��ت، پیش بینی می کنیم مردم عزیز فراغت 
بیشتری برای اس��تفاده از فعالیت های فرهنگی هنری 
دارن��د، بنابراین تلاش می کنیم ت��ا در این زمینه برنامه 
ریزی هایی داشته باشیم که به زودی جزییات آن اعلام 
می ش��ود. وی در پایان بیان کرد: البته در حوزه عمرانی 
هم فعالیت هایی را انجام خواهیم داد که امیدوارم تداخلی 
ب��ا دیگر برنامه هایمان پیدا نکند. اما اجرای برنامه های 
فرهنگ��ی هنری ویژه ماه مب��ارک رمضان یکی از مهم 
تری��ن برنامه های دارای اولویت بنیاد رودکی اس��ت که 

امیدوارم شاهد اتفاقات خوبی در این زمینه باشیم.

مدیرعامل بنیاد رودکی:
فرهنگی



روزنامه صبح ايران

روزنامه فرهنگي،اقتصادی،اجتماعي،ورزشي، سياسي
صاحب امتياز: موسسه انتشاراتي عصر ايرانيان

مديرمسئول: بيژن نوباوه وطن

بين الملل

از اقدام آمریکا در وتوی قطعنامه آتش بس در غزه ناامید شده ایم
کمیته بین المللی نجات )IRC( در پی وتوی قطعنامه پیش��نهادی در ش��ورای امنیت سازمان ملل به منظور 
برقراری آتش بس فوری در غزه از سوی آمریکا برای سومین بار، با انتقاد از اقدام دولت جو بایدن  اعلام کرد 
که از این اقدام ناامید ش��ده اس��ت. به گزارش خبرنگار ایرنا، ایالات متحده آمریکا در نشست روز سه شنبه به 
وقت محلی برابر با 20 فوریه 2024 )اول اسفندماه 1402( شورای امنیت سازمان ملل، پیش نویس قطعنامه 
پیشنهادی الجزایر را وتو کرد که خواستار آتش بس فوری بشردوستانه در غزه بود که باید توسط همه طرف 
ها رعایت می شد. این قطعنامه 13 رای مثبت شورای 1۵ عضوی امنیت را کسب کرد اما آمریکا با مخالفت 
با آن، موجب تصویب نشدن آن یا همان وتوی قطعنامه شد. انگلیس دیگر عضو شورای امنیت نیز به آن رای 
ممتنع داد. این سومین باری است که قطعنامه پیشنهادی برای برقراری آتش بس در غزه از سوی آمریکا وتو 
می شود. یک قطعنامه برای تصویب در شورای امنیت نیاز به ۹ رای بدون مخالفت یا همان وتوی پنج عضو 
دائم این ش��ورا )آمریکا، انگلیس، روس��یه، چین و فرانسه( دارد. در بیانیه کمیته بین المللی نجات آمده است: 
در حالی که آمریکا در حال مذاکره بر روی متن قطعنامه جداگانه ای است که خواستار آتش بس موقت »در 
اسرع وقت« است، کمیته بین المللی نجات بر لزوم آتش بس فوری و پایدار که از جمعیت غیرنظامی محافظت 
، دسترسی بدون مانع برای سازمان های بشردوستانه را تسهیل و آزادی همه گروگان خا زا تضمین می کند، 
تاکید می کند. در این بیانیه آمده اس��ت: تهدید احتمالی حمله زمینی اس��رائیل به رفح و کاهش کمک های 
ارس��الی از طریق مرز با مصر به این معناس��ت که وضعیت انسانی در غزه روز به روز بدتر می شود. مردم غزه 
حق دارند از کمک های بشردوس��تانه که از زندگی، س��لامتی و کرامت محافظت می کند، بهره مند شوند.« 
جان کربی هماهنگ کننده ارتباطات راهبردی شورای امنیت ملی کاخ سفید نیز روز سه شنبه به وقت محلی 
پس از وتوی قطعنامه پیش��نهادی الجزایر از س��وی کشورش در س��ازمان ملل در جمع خبرنگاران در توجیه 
اقدام واشنگتن گفت: آمریکا نتوانست از قطعنامه  پیشنهادی در شورای امنیت حمایت کند زیرا اگر به تصویب 
می رسید »مذاکرات حساس« را به مخاطره می انداخت. سخنگو و هماهنگ کننده ارتباطات راهبردی شورای 
امنی��ت ملی آمریکا تصری��ح کرد: ما امروز از قطعنامه ای که مذاکرات حس��اس را به خطر می اندازد، حمایت 
نکردیم. در واقع، برت مک گورک هم اکنون در منطقه اس��ت و فردا در قاهره جلساتی خواهد داشت. سپس 
به اسرائیل خواهد رفت تا ببینیم می توانیم به توافق آزادی گروگان ها دست یابیم یا خیر. رای دادن به این 
قطعنامه می توانست این مذاکرات را به خطر بیندازد. ایالات متحده آمریکا پیش نویس قطعنامه جدیدی را 
به ش��ورای امنیت سازمان ملل پیشنهاد کرده اس��ت که خواستار آتش بس موقت در جنگ اسرائیل و غزه و 
مخالفت با حمله زمینی رژیم اسرائیل به رفح در جنوب غزه است. منابع خبری و دیپلماتیک 1۹ فوریه اعلام 
کردند: واشنگتن با آتش بس در هر اقدام سازمان ملل در مورد جنگ اسرائیل مخالف بوده است، اما متن پیش 
نویس ایالات متحده آمریکا، همان لحنی است است که جو بایدن رئیس جمهور این کشور هفته گذشته در 
گفتگو با بنیامین نتانیاهو نخست وزیر اسرائیل از آن استفاده کرده است. در متن پیش نویس ایالات متحده 
آمده اس��ت که »در ش��رایط کنونی یک حمله زمینی بزرگ به رفح، منجر به آس��یب بیشتر به غیرنظامیان و 
جابجایی بیش��تر آنها از جمله به طور بالقوه به کش��ورهای همسایه خواهد شد«. پیش نویس قطعنامه ایالات 
متحده آمریکا همچنین می گوید که چنین اقدامی »پیامدهای جدی برای صلح و امنیت منطقه خواهد داشت 
و تاکید می کند که چنین حمله زمینی بزرگی در شرایط کنونی نباید انجام شود.« اسرائیل قصد دارد به رفح 
حمله کند، جایی که بیش از یک میلیون فلسطینی از 2.3 میلیون فلسطینی در غزه در آنجا سرپناه گرفته اند و 
این نگرانی بین المللی را برانگیخته است که چنین اقدامی به شدت بحران انسانی در غزه را وخیم تر می کند. 
هنوز مش��خص نیس��ت که پیش نویس این قطعنامه چه زمانی در شورای 1۵ عضوی امنیت به رای گذاشته 
می ش��ود. یک قطعنامه برای تصویب حداقل به ۹ رأی موافق و بدون وتوی ایالات متحده آمریکا، فرانس��ه، 
انگلیس، روسیه و چین در شورای امنیت سازمان ملل نیاز دارد. به گزارش ایرنا، گروه های مقاومت فلسطین 
1۵ مهرماه 1402برابر با هفتم اکتبر 2023، عملیات غافلگیرکننده ای با نام »طوفان الاقصی« را از غزه )جنوب 
فلسطین( علیه مواضع رژیم اسرائیل آغاز کردند که سرانجام پس از 4۵ روز نبرد و درگیری، سوم آذرماه 1402 
برابر با 24 نوامبر 2023، میان اس��رائیل و حماس آتش بس موقت چهار روزه یا همان وقفه برای تبادل اسرا 
میان حماس و اسرائیل برقرار شد. این وقفه در جنگ، 7 روز ادامه یافت و سرانجام صبح جمعه 10 آذر برابر 
با اول دس��امبر 2023، آتش بس موقت به پایان رس��ید و رژیم اسرائیل حملات علیه غزه را از سرگرفت. این 
رژیم برای تلافی حملات غافلگیرکننده  »طوفان الاقصی« و جبران شکست خود و توقف عملیات مقاومت، 
تمام گذرگاه های نوار غزه را بس��ته و در حال بمباران این منطقه است. وزارت بهداشت غزه اعلام کرد شمار 
شهدای غزه از آغاز جنگ اسرائیل در غزه در 7 اکتبر)1۵ مهر( تاکنون، به 2۸ هزار و ۸۵۸ نفر و تعداد زخمی 

ها نیز به 6۸ هزار و677 نفر رسیده است.

تولید انواع دریل و اره های ارتوپدی و 
جراحی ایرانی

متخصصان یک شرکت دانش بنیان موفق به تولید نوعی 
ان��واع دریل و اره های ارتوپدی و جراحی ش��دند که در 
اعمال ارتوپدی، جراحی مغز و اعصاب، جناغ سینه، عمل 
قل��ب باز و … کاربرد دارند. به گزارش خبرگزاری مهر 
به نق��ل از معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاس��ت جمهوری، خسرو افش��ار، مدیرعامل شرکت 
ایرانیان تجهیز سینا در خصوص محصولات تولیدی این 
شرکت گفت: »این شرکت که حدود 1۹ سال است که 
پروانه بهره برداری از وزارت صمت دارد و حدود 17 سال 
پیش موفق به اخذ پروانه مستقل تولید از اداره تجهیزات 
وزارت بهداشت ش��ده، نخستین تولید کننده هندپیس 
های جراحی در داخل کشور با کیفیت استاندارد و قیمت 
رقابتی است. تاکنون این قبیل ابزار و وسایل جراحی از 
طریق واردات به ویژه از کشورهایی چون آمریکا، آلمان 
و سوئیس تأمین می شد که به علت کمبود لوازم یدکی، 
فقدان نیروی متخصص برای تعمیر دستگاه و عدم ارائه 
خدمات پس از فروش، پزشکان و مراکز درمانی کشور با 

مشکلات بسیاری در این زمینه مواجه شده بودیم.

اختتاميه مسابقات بين المللی قرآن عکس : تسنيمفناوري

اخلاق

شرح صحیفه سجادیه دعای هشتم )534(
حجت الاسلام والمسلمین موسوی مطلق:

بس��م الله الرحمن الرحیم اللهَُّ��مَّ إنِی أعَُوذُ بکِ مِنْ 
��کرِ لمَِنِ اصْطَنَ��عَ العَْارِفَةَ عِنْدَناَ . بار  …وَ ترَْک الشُّ
خدایا به تو پناه می برم از ناسپاسی در برابر کسانی 
ک��ه کارخوب برای ما انجام داده اند . اصطنع انجام 
دادن کار را می گویند با قید عارفه یعنی کار خوب 
انجام دادن مقصود است . پیش تر عرض شد حمد 
فقط مخصوص خداس��ت و ش��کر به غیر خدا هم 
تعل��ق می گیرد . ش��کر در برابر خدم��ات مردم از 
فضائل اخلاقی اس��ت که باعث رشد روحیه تعاون 
 ومحبت در جامعه می ش��ود. انس��ان های ش��کور 
محبوب خداوند هستند ؛ امام سجاد سلام الله علیه 

می فرماید : إنَّ الَله یُحبُّ کُلَّ عَبدٍ شَ��کور. خداوند 
بندگان ش��کور و سپاسگزار خود را دوست می دارد. 
)وسائل، ج 11، ص ۵3۹( ترک تشکر از مردم ترک 
تشکر از خداوند است چنانچه رسول خدا صلی الله 
علیه و اله وسلم فرمودند : لایَشکُرُ الَله مَن لمَ یَشکُرِ 
النّاسَ. کسی که از مردم )در برابر محبت های آنها( 
سپاسگزاری نکند خدا را سپاسگزاری نکرده است. 
)الفقیه، ج 2، ص 343( همچنین از حضرت مولانا 
علی بن موس��ی الرضا سلام الله علیه نیز نقل شده 
اس��ت : مَن لمَ یَش��کُرِ المُنعِمَ مِ��نَ المَخلُوقینَ، لمَ 
یَش��کُرِ الَله عزَّ و جلّ * هر کس سپاسگزار بندگان 
نیکوکار نباش��د، خدای متعال را هم س��پاس نگفته 

اس��ت. )عیون اخبار الرضا علیه الس��لام، ج 2، ص 
27( از آثار ش��کر در برابر کس��ی ک��ه کاری برای 
کا انجام داده این اس��ت ک��ه امیرالمومنین در این 
روایت شریف فرموده است : شُکرُکَ للرّاضِي عنکَ 
یَزِیدُهُ رِضا و وَفاءً و  شُکرُکَ للساخِطِ علیَکَ یُوجِبُ 
فا . سپاس��گزاری تو از کسی  لکَ مِنهُ صَلاحا و تعََطُّ
ک��ه از تو راضی اس��ت ، موجب رضایت و وفاداری 
بیش��تر او می شود و سپاس گزاریت از کسی که از 
تو ناخشنود است ، سبب رفع ناراحتی و مهربانی او 
نسبت به تو می شود . )غرر الحکم : ۵66۸ � ۵66۹ 
( حق کسی که در حق ما خوبی کرده این است که 
امام سجاد زین العابدین سلام الله علیه فرموده :أمّا 

حَقُّ ذِي المَعروفِ  علیَکَ فأنتَشکُرَهُ و تَذکُرَ مَعروفَهُ  
و تُکسِ��بَهُ المَقالةََ الحَسَنَةَ  و تُخلصَِ لهَُ الدعاءَ فیما 
بینَ��کَ و بینَ الّلهِ  عَ��زَّ و جلَّ . ف��إذا فَعَلتَ ذلکَ ،  
کنتَ قد شَ��کَرتَهُ سِرّا و عَلانیَِةً . ثُمّ إن قَدَرْتَ علی 
مُکافَأتهِِ یَوما  ، کافَیتَهُ . حقّ کس��ی که به تو نیکی 
می کند این است که از او تشکر کنی و نیکیش را 
ب��ه زبان آوری و از وی ب��ه خوبی یاد کنی و میان 
خود و خداوند ع��زّ و جلّ برایش خالصانه دعا کنی 
. اگ��ر چنین کن��ی ، بي گمان پنهانی و آش��کارا از 
او تش��کر کرده باشی . وانگهی اگر روزی توانستی 
نیکی او را جب��ران کنی ، جبران کن . ) الخصال : 

) 1/۵6۸
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به هم��ت بنیاد 1۵ خرداد س��تاد اجرایی فرمان 
ام��ام ۵00 دانش��جوی دخت��ر دیگ��ر از امکان 
اسکان در خوابگاه برخوردار می شوند. حمیدرضا 
علیان زادگان، مدیرعامل بنیاد 1۵ خرداد س��تاد 
اجرایی فرمان امام با اشاره به افتتاح دو خوابگاه 
جدی��د ای��ن بنی��اد در روزهای آین��ده گفت: با 
بهره ب��رداری از دو خواب��گاه دختران��ه دیگر در 
دانشگاه همدان که به نام بانوی مجاهد مرضیه 
حدیدچی )دباغ( نام گذاری شده است، تعداد ۵00 
دانش��جوی دختر فرصت اس��کان و بهره گیری 
از امکان��ات این خوابگاه ه��ای باکیفیت را پیدا 
می کنند. علیان زادگان ادام��ه داد: خوابگاه های 
دختران��ه بانوی مجاهد مرضی��ه حدیدچی دباغ 
)1 و 2( توس��ط بنی��اد 1۵ خرداد س��تاد اجرایی 
فرمان حضرت امام)ره( در دانشگاه بوعلی سینا 
همدان ساخته شده و برای استفاده دانشجویان 
دختر س��رزمین تحویل وزارت علوم، تحقیقات 
و فناوری می ش��ود. مدیرعامل بنی��اد 1۵ خرداد 

درب��اره جزئی��ات ای��ن خوابگاه ها توضی��ح داد: 
خوابگاه دخترانه شماره )1( ظرفیت پذیرش 2۵0 
دانشجو را دارد و با اعتبار ۸۵0 میلیارد ریال تماما 
از منابع بنیاد 1۵ خرداد در زیربنایی به مس��احت 
3 هزار و ۵20 متر احداث شده است. وی افزود: 
خوابگاه دخترانه ش��ماره )2( نیز ب��ا زیربنای 3 
ه��زار و 1۸0 مترمرب��ع ظرفی��ت پذیرش 2۵0 
دانش��جو را داراست. برای س��اخت این خوابگاه 
نی��ز 700 میلیارد ریال از مناب��ع بنیاد 1۵ خرداد 
هزینه شده است. علیان زادگان خاطرنشان کرد: 
خوابگاه های یادشده در مجموع دارای 112 اتاق، 
142 سرویس بهداشتی و 14 آشپزخانه هستند 
و شامل امکانات متنوعی مانند فضای ورزشی، 
کتابخانه، نمازخانه، اتاق سرپرستی، رختشورخانه 
می باش��ند. همچنین دو دس��تگاه آسانس��ور با 
ظرفیت 12 نفر به همراه ژنراتور برق برای مواقع 
اضطراری در این خوابگاه ها نصب شده است. به 
گفته مدیرعامل بنیاد 1۵ خرداد، با بهره برداری از 

دو خواب��گاه جدید در همدان تعداد خوابگاه های 
افتتاح ش��ده این بنیاد در کش��ور به 1۵ خوابگاه 
خواهد رس��ید. وی تصریح کرد: بنیاد 1۵ خرداد 
س��تاد اجرایی فرمان حضرت ام��ام)ره( با توجه 
به تاکیدات و نظر مس��اعد رهبر معظم انقلاب 
از س��ال 13۹۵ ب��ه حوزه س��اخت خوابگاه های 
دانش��جویی برای دختران س��رزمین ورود کرده 
و س��اخت 16 خوابگاه دانشجویی دخترانه را در 
مناطق محروم کشور در دستور کار خود قرار داده 
که از این تعداد، 13 خوابگاه در شهرهای بجنورد، 
دامغان، ارومیه، شهرکرد، سنندج، نیشابور، اراک، 
بوش��هر، بیرجند، تربت حیدری��ه، قائن، و مراغه 
ب��ه بهره ب��رداری رس��یده و 2 خواب��گاه جدید 
نیز  به زودی در ش��هر همدان افتتاح می ش��ود. 
علیان زادگان در پایان تاکید کرد: در حال حاضر 
بیش از 4 هزار دانشجوی دختر در خوابگاه های 
ساخته شده توسط بنیاد 1۵ خرداد ستاد اجرایی 

فرمان حضرت امام)ره( ساکن هستند.

500 دانشجوی دختر دانشگاه همدان صاحب خوابگاه می شوند
با افتتاح 2 خوابگاه جدید بنیاد 15 خرداد ستاد اجرایی فرمان امام؛

محل دائمی نمایشگاههای بین المللی تهران از 
امروز سوم اسفندماه، میزبان نمایشگاهی متنوع 
برای مادران، نوزادان و کودکان است که در آن 
هر چه را که مادران باید از قبل از تولد فرزندشان 
بدانند تا انواع خدمات مختلف آموزشی و بهداشتی 
ت��ا ان��واع کالاه��ا و صنایع مختلف ن��وزادان و 
کودکان درمعرض دید علاقمندان قرار می گیرد.
به گزارش روابط عمومی نمایش��گاه بین المللی 
تهران؛ در سیزدهمین نمایشگاه بین المللی مادر، 
نوزاد و کودک ش��رکت ه��ای مختلف تولیدی، 
خدماتی و صنایع وابسته داخلی و خارجی، جدید 
ترین و نوین ترین کالاها، تولیدات و دستاوردهای 
این حوزه را طی چهار روز ارائه و در معرض دید 
علاقمندان قرار می دهند.توجه ویژه به مسائل 
مختلف رفاه��ی، درمانی و بهداش��تی مادران، 
نوزادان و ک��ودکان، رقابت بین تولید کنندگان 
و عرض��ه کنن��دگان کالاها و خدم��ات در این 
حوزه، بازاریابی و بازارس��ازی، توجه به تولیدات 
داخلی و تبادل تجربی��ات بین تولیدکنندگان و 
عرضه کنندگان خدم��ات داخلی و خارجی این 
حوزه ، مهمترین اهداف برگزاری« سیزدهمین 
نمایشگاه بین المللی مادر، نوزاد و کودک« است.
در این نمایشگاه همچنین گروه های مردم نهاد 
) )NGOو سازمانهای غیردولتی حامی مادر و 
کودک، مهدکودک ها و مراکز آموزشی مربوط به 

کودکان، شرکتهای خدماتی مربوط به نگهداری 
و پرس��تاری از کودک و نوزاد و نشریات، کتاب 
ها و کلی��ه خدمات اطلاعاتی مادران و کودکان 
نی��ز حضور دارند.برپائی غرفه ه��ای ویژه برای 
معاینه رایگان کودکان و نوزادان ، معاینه جسمی 
، بینائی س��نجی و چشم پزشکی، تست هوش 
و دیگر مس��ائل مربوط به س��لامتی کودکان و 
نوزادان از دیگر برنامه های سیزدهمین نمایشگاه 
بی��ن المللی م��ادر، نوزاد و ک��ودک خواهد بود.
رئیس س��تاد برگزاری س��یزدهمین نمایشگاه 
بین الملل��ی مادر،نوزاد و ک��ودک گفت: امروزه 
نوزادان و کودکان سرمایه های معنوی، معماران 
سازندگی، مولدان مایحتاج زندگی و آموزندگان 
دانش و پژوهش آیندۀ جامعه و کش��ور هستند 
و لذا مراقبت در تربیت، سلامت، رشد و تکامل 
فکری، ایمنی آنها امری ضروری و حیاتی است.
علی محتشم امیری افزود:یکی از فرصت های 
بس��یار مه��م در معرفی و شناس��ایی توانایی ها 
و قابلیت ه��ای واحده��ای تولیدی،تج��اری و 
خدماتی،حضور در نمایشگاه ها است و حضور در 
نمایشگاه باعث می شود تا توانمندی بنگاه های 
مختلف به معرض نمایش گذاشته شده و زمینه 
برای دست یافتن به بازارهای جدید فراهم شود.
وی افزود: بر این اس��اس سیزدهمین نمایشگاه 
بین المللی م��ادر، نوزاد و کودک در محل دائمی 

نمایشگاه های بین المللی تهران برگزار می شود 
تا فعالان و صاحب نظران این حوزه در محیطی 
تجاری و تخصصی گرده��م آمده و با یکدیگر 
به تبادل تجارت و دانش بپردازند.س��یزدهمین 
نمایش��گاه بین المللی مادر، ن��وزاد و کودک در 
س��الن های 6 و 7 نمایشگاه بین المللی تهران 
برپا خواهد ش��د و در آن کالاها و وسایل کامل 
سیس��مونی، مبلمان اتاق خواب نوزاد و کودک 
و وس��ایل خواب بچه، خدم��ات مختلف مراکز 
پزشکی درمانی مادر، نوزاد و کودک و تجهیزات 
مربوطه، لوازم بهداشتی و درمانی و شوینده ها، 
مراکز مربوط به آموزش دوران بارداری، زایمان و 
تنظیم خانواده، مکمل های غذایی، پوشاک مادر، 
نوزاد و کودک، کالس��که و کلیة وسایل مرتبط 
به حمل و حفظ ایمنی نوزاد ،نش��ریات، شرکت 
های خدماتی مربوط به نگهداری و پرستاری از 
کودک و نوزاد، مهدکودک ها و مراکز آموزش��ی 
مربوط به کودکان، لوازم خانگی مربوط به نوزاد 
و کودک، وسایل فانتزی و  انواع اسباب بازی ها 
ارائه و در معرض دید علاقمندان قرار می گیرد.
در سیزدهمین نمایشگاه بین المللی مادر، نوزاد 
و کودک از س��وم تا ششم اس��فندماه هر روز از 
س��اعت ۸ تا 1۵ در محل دائمی نمایشگاههای 
بین المللی تهران آماده بازدید علاقمندان خواهد 

بود.

تهران میزبان نمایشگاهی متنوع برای مادران، نوزادان و کودکان

اولین نمایشگاه بین المللی گوهر سنگ ها، ماشین آلات، تجهیزات 
و صنایع وابسته با حضور و مشارکت ده ها شرکت و واحد تولیدی و 
همچنین دستگاه ها و سازمان های دولتی امروزسوم اسفند ماه در 
محل دائمی نمایش��گاه های بین المللی تهران گشایش می یابدبه 
گزارش روابط عمومی و اطلاع رسانی نمایشگاه بین المللی تهران: 
این نمایشگاه، همه زنجیره تامین و ارزش این حوزه را پوشش می 
دهد و از اکتشاف تا فرآوری را در بر می گیرد.محمود بندرچی،رییس 
ستاد برگزاری اولین نمایشگاه بین المللی گوهر سنگ ها گفت:این 
نمایشگاه با رویکرد ارائه زنجیره )اکتشاف تا فرآوری( تولید و تجارت 
گوهر سنگ ها و با هدف دسترسی به چشم انداز سند توسعه گوهر 
سنگ های کشور در حوزه های صنعت، معدن، فناوری، فرآوری و 
تولید، زیر ساخت، توسعه کس��ب و کار و ایجاد رقابت در بازارهای 
تخصصی داخل��ی و خارجی برگزار می ش��ود.وی اضافه کرد: این 
رویداد فرصت بس��یار مغتنمی است که فعالان این حوزه با آخرین 
دس��ت آوردها و تنوع گوهر سنگ ها بیشتر آشنا شوند.رییس ستاد 
برگزاری اولین نمایشگاه بین المللی گوهر سنگ ها با بیان اینکه در 
این نمایشگاه بیش از ۸0 شرکت و واحد تولیدی و خدماتی حضور و 

مشارکت دارند،افزود: این رویداد فرصتی مطلوب برای ایجاد ارتباط 
مؤثر کاری بین فعالان این حوزه محسوب می شود.بندرچی اضافه 
کرد:امیدوارم برگزاری این رویداد کمک کند تا بتوانیم پتانسیل ها و 
ظرفیت های این حوزه بیشتر در معرض نمایش قرار دهیم. همچنین 
در حاشیه نمایشگاه کارگاه های آموزشی و کاربردی مؤثری در محل 
دائمی نمایش��گاه های بین المللی تهران برگزار خواهد ش��د.مدیر 
عامل ش��رکت رس��تاک پاد ویژن اظهار کرد: اولین نمایشگاه بین 
المللی گوهر س��نگ ها، ماشین آلات، تجهیزات و صنایع وابسته با 
حمایت و همکاری دفتر توسعه گوهر سنگ های سازمان توسعه و 
نوس��ازی معادن و صنایع معدنی ایران )ایمی��درو( و با اخذ مجوز از 
سازمان توسعه تجارت ایران برگزار می شود.سید ابو محمد هاشمی، 
مجری طرح گوهر سنگ ایمیدرو نیز گفت: این نمایشگاه به صورت 
اختصاصی به دستاوردها، اقدامات و فعالیت های حوزه گوهرسنگ 
ها پرداخته ش��ده و برای اولین بار هویت مس��تقل گوهر سنگ ها 
نمایش داده می شود.وی افزود: در این نمایشگاه زنجیره )اکتشاف تا 
فرآوری( تولید و تجارت گوهر سنگ ها به نمایش گذاشته می شود 
و بخش های مختلفی چون ماشین آلات، تجهیزات آزمایشگاه ها، 

شرکت های دانش بنیان و پژوهش ها حضور دارند.هاشمی تصریح 
کرد: هدف این نمایشگاه که با حمایت و همکاری دفتر توسعه گوهر 
سنگ های سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران 
)ایمیدرو( و با مجوز از سازمان توسعه تجارت ایران برگزار می شود، 
بر اساس اهداف سند ملی توسعه گوهر سنگ ها و رسیدن به چشم 
انداز سند توس��عه گوهر سنگ های کشور و در نهایت توسعه بازار 
است .وی اظهار داشت: ورود به بازارهای تخصصی داخلی و خارجی 
ملزم به فراهم شدن زیر ساخت هایی است که در این راستا تفاهم 
نامه ای برای شناسه دار کردن گوهر سنگ ها منعقد شده و اقداماتی 
برای ایجاد مرکز ارزیابی گوهر سنگ ها و تجهیز و توسعه آزمایشگاه 
ها انجام شده است.مجری طرح گوهر سنگ ایمیدرو بیان داشت: با 
شناسه دار شدن گوهر سنگ ها، هویت بخشی به این کالا انجام و 
اطلاعات شناسنامه ای و مکانی سنگ ها اعم از محل استخراج،نوع 
تراش، کد کالا مشخص می شود که با فراگیر شدن این مهم از خام 
فروشی سنگ ها جلوگیری می ش��ود و کارگاه های تراش سنگ 
فعال و برای کسب بازارهای جهانی کیفیت تراش ها بالا رفته و برند 

سازی تراشکاران و کارگاه های تراش انجام می شود.

آغاز بکاراولین نمایشگاه بین المللی گوهر سنگ ها، ماشین آلات و صنایع وابسته 

همزمان با برگزاری نخس��تین اجلاس مل��یٍ ورزش و تجارت و 
کسب وکارهای نوین و آیین تجلیل از برترین های اقتصاد و صنعت 
ورزش کشور از سند راهبردی صنعت تجهیزات والبسه تخصصی  
ورزش��ی ایران و درگاه ثبت شناس��ه مش��اغل، خدم��ات و کالا 
صنعت ورزش کشور رونمایی شد. به گزارش ستاد اطلاع رسانی 
نخستین اجلاس ملیٍ ورزش و تجارت؛ این رویداد ازسوی انجمن 
صنعت ورزش کالا، خدمات  وصنایع وابسته کشور وبا مشارکت 
وزارتخانه های ورزش وجوانان وصنعت،معدن و تجارت و همکاری 
مجامع علمی و دانش��گاهی و سازمان های دولتی وغیردولتی به 
منظور توس��عه دانش واقتصاد ورزش و توسعه کسب و کارهای 
وابس��ته برگزارش��د در این اجلاس از تلاش افراد وشرکت های 
دانش بنیان ورزش��ی کشوردربخش های مختلف اصلي و رقابتي، 
مس��ئولیت اجتماعي، چهره هاي اثرگذار و ماندگار، صلح و ورزش 
و تشکل هاي ورزشي، تجلیل شد. حسن محمدلو رئیس انجمن 
صنعت ورزش، کالا و خدمات و صنایع وابس��ته گفت:حمایت از 
صنایع مختف ورزشی در ابعاد مختلف استانی، ملی و بین المللی 
از جمله الزاماتی است که این انجمن به اهمیت آن پی برده و در 
این راس��تا، توسعه و ترویج دانش، صنعت و بازار ورزش در جامعه 
و ضرورت تب��ادل اطلاعات صاحب نظران و ارائه دس��تاوردهای 
دانش بنی��ان، صنعتی و علمی اندیش��مندان و دس��ت اندرکاران 
حوزه ه��ای مختلف این صنعت را دردس��تور کار خ��ود قرارداده 
است. رئیس هیئت مدیره کانون هماهنگی دانش، صنعت و بازار 
تجهیزات ورزش؛ اهداف و ضرورت های برگزاری آیین تجلیل از 
برترین های اقتصاد و صنعت ورزش کش��وررا بسیار مهم قلمداد 
کرد و گفت: در یک بازه زمانی چند ماهه و به همت صاحب نظران 
و فعالان عرصه های ورزش و صنعت کش��ور، تلاش شد که این 
اجلاس در یک سطح علمی و ترویجی مناسب و موثر برگزار شود 

و از تلاش افراد و شرکت های دانش بنیان در بخش های مختلف 
اصلي و رقابتي،مسئولیت اجتماعي، چهره هاي اثرگذار و ماندگار، 
صلح و ورزش و تشکل هاي ورزشي در زمینه های صادرات، کیفیت 
بالاي رقابتي، دارا بودن گواهینامه هاي استاندارد ملي و بین المللي، 
اشتغال آفریني، تولیدات هوشمند نرم افزاری و سخن افزاری، ایجاد 
برندینگ ملي و بین المللي، توس��عه بازار و تکمیل چرخه تولید با 
اه��دای جوایز؛ تجلیل به عمل آی��د. در این اجلاس که با حضور 
دکترعلی آقا محمدی ریاست کارگروه اقتصادی دفتر مقام معظم 
رهبری و ریاست ش��ورای عالی سیاستگذاری نخستین اجلاس 
ورزش، تجارت و کس��ب کار ها نوین و دکتر برادران معاون صنا 
یع عمومی وزارت صمت، برگزار شد،همچنین از پوسترنخستین 
لیگ طراحی لباس و پوشاک ورزشی نیز که توسط انجمن صنعت 
ورزش کشور برنامه ریزی اجرای می شود،رونمایی شد.  کوروش 
مالمیر دبیر انجمن و  اجلاس نیز با تاکید بر اهمیت و ظرفیت های 
بسیار ارزشمند برگزاری این رویداد  ملی و ضرورت توسعه اقتصاد  
و صنعت ورزش در کشور، گفت: ، این اجلاس امکان شبکه  سازی 
با  فعالان اقتصادی صنعت ورزش کشور، فدراسیون ها، تشکل های 
ورزشی، مدیران اقتصادی صنعت ورزش، وزارتخانه ها و نهادهای 
تصمیم س��از با تولیدکنن��دگان صنعت ورزش کش��ور را فرصتی 

مناس��ب دانست که در این بزرگ ترین  رویداد تخصصی صنعت 
ورزش کش��ور فراهم شده اس��ت.  گفتنی است در بخش اصلي 
و رقابتي این اجلاس، ش��رکت های دانش بنیان ترمه چمن، چیتا 
موتورز ، دریا پژوهش مهر، طنین پیک سبلان، فن آوران ایده کوثر 
نقش جهان، ، واد کاوش��گر س��لامت و آینده پژوه��ان ابَرَزندگي 
حائز رتبه های برتر ش��دند. همچنین در بخش چهره هاي اثرگذار 
و ماندگار، آقایان علیرضا پارس��ي، چهره علمي ورزش��ی کشور، 
عنایت آتشي قدیمي ترین پیشکس��وت ورزش بسکتبال کشور، 
، چهره مانداگار تقي عس��گري، پیشکسوت و سفیر صلح ورزش 
کش��ور تجلیل شد. در بخش تشکل هاي ورزش��ي نیز از تلاش 
فدراس��یون قایقراني، سازمان توس��عه و نوسازي معادن و صنایع 
معدني ایران )ایمیدرو(، انجمن س��اواته، باشگاه ملوان بندر انزلي، 
باش��گاه تاکتیک برتر و کانون هواداران باشگاه سپاهان قدردانی 
ش��د. در این رویداد همچنین به پیش��نهاد انجمن نویس��ندگان، 
خبرنگاران و عکاسان ورزش��ي ایران، از تلاش و کوشش آقایان 
خسرو والي زاده، کارشناس ورزش و گزارشگر ورزشي رادیو ورزش، 
پیمان یوسفي، تهیه کننده و مجري محترم برنامه ورزش و مردم، 
جمشید حمیدي، پیشکسوت، نویسنده و خبرنگار محترم ورزشي، 
محمد صیاد، هنرمند و پیشکسوت عکاسي ورزشي و خانم مهستا 
اخباري، خبرنگار محترم ورزشي حوزه بانوان تجلیل به عمل آمد. 
جمعیت هلال احمر، سازمان آتش نشاني تهران ،  قرارگاه تحول 
و توانمندس��ازی محلات س��تاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره(  
و دبیرخانه ش��ورای عالی مناطق آزاد تج��اری ، صنعتی  و ویژه 
اقتصادی نیز چهار سازمانی بودند که به دلیل  مسئولیت اجتماعی  
در توس��عه ورزش های همگانی ،حمایت ها و پشتیباني هاي فني 
و تخصصي از صنعت ورزش کش��ور در این اجلاس مورد تقدیر 

قرار گرفتند.

رونمایی از سند راهبردی صنعت تجهیزات والبسه تخصصی  ورزشی ایران
نخستین اجلاس ملیٍ ورزش و تجارت برگزار شد


